
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

مردم توان تهیه زمین و مسکن را ندارند
استاندار تاکید کرد : 

هیات های مذهبی ملزم به رعایت 
پروتکل های بهداشتی 
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قم قرمز شد 

8

8

8

2

نگران تکمیل ظرفیت بیمارستان ها هستیم

ولادت با سعادت امام هادی)ع( را تبریک می گوییم

معاون دادستان مرکز استان قم خبرداد:

آغاز طرح بازرسی و نظارت 
بر بازار املاک 

با متخلفان با قاطعیت برخورد می شود

جزئیات اعطای تسهیلات به بازنشستگان تامین اجتماعی

آماده سازی  از پیش بینی  معاون خدمات شهری شهرداری قم 
در  مذهبی  هیات های  استقرار  برای  شهری  باز  فضاهای  برخی 
ایام محرم امسال خبر داد. سید امیر سامع در جلسه هم اندیشی 
شورای  فرهنگی  کمیسیون  جلسه  در  محرم  مراسم  برگزاری 
اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه از اسفند سال گذشته که بیماری 
کرونا در کشور همه گیر شده، شهرداری تلاش کرده مناسبت های 
مذهبی را در شهر پررنگ نگه دارد، اظهار داشت: در مناسبت هایی 

مانند نیمه شعبان با اینکه مراسم جمعی وجود نداشت اما

فرمانده انتظامی استان گفت: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی 
استان، ضارب مأمور پلیس و قاتل شهروند قمی ظرف مدت 2٤ 
ساعت شناسایی و دستگیر شد.  سردار سید محمود میرفیضی 
اظهارداشت: در پی تماس با ١١0 مبنی بر حضور فردی مسلح با 
لباس مبدل زنانه در یکی از مجتمع های مسکونی در پردیسان، 
با توجه به حساسیت موضوع بلافاصله عوامل انتظامی به محل 
مورد نظر اعزام شدند.  وی گفت: مدیر مجتمع مسکونی موصوف 

نیز برای هدایت مأموران آن ها را همراهی و با احساس تکلیف

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

اختصاص فضاهای روباز شهری 
برای عزاداری محرم

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری قاتل شهروند قمی 
وضارب مأمور پلیس 
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روزنامه

1

مدیر کل بهزیستی استان قم از اهدا حدود ۱۴۳ راس دام در روز عید قربان و توزیع 
۵۱۳۷ کیلو گوشت بین مراکز و مددجویان بهزیستی قم خبرداد. دکتر مهدی پهلوانی 
ضمن تبریک دهه ولایت و تقدیر از اعتماد خیرین و مردم نوع دوست و سخاوتمند 
استان افزود باتوجه به  شیوع بیماری کرونا و محدودیت های بهداشتی در جلب و 
جذب نذورات قربانی ، با همکاری خوب سازمان دامپزشکی استان و یاری خیرین 
آسایشگاه  کشتارگاه  محل  به  اهدایی  های  دام  متمرکز  صورت  به  امسال  ارجمند 

معلولین و سالمندان شهید فیاض بخش قم منتقل گردیدند و با حضور ناظران ذبح

 مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  با فراهم شدن 
امکان  به موضوع کشاورزی تجاری در استان،  و توجه ویژه  زیرساخت های لازم 
صادرات سالانه ۵۰ میلیون دلار محصولات کشاورزی قم به بازارهای هدف وجود 
دارد.  هادی مومنی نسب بیان کرد: بخش کشاورزی استان تجربه صادرات ۳۰ 
میلیون دلاری را در طول سال های گذشته داشته است که بر اساس راهبرد جهش 
بخش  صادراتی  محصولات  افزود:  وی  یابد.  افزایش  رقم  این  داریم  تلاش  تولید 

کشاورزی قم تنوع زیادی دارد و از حوزه شیلات مانند خاویار تا محصولات باغی

مدیر کل بهزیستی استان قم خبرداد:

توزیع بیش از5هزارکیلو گوشت قربانی بین مددجویان
مدیرتوسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم:

صادرات محصولات کشاورزی قم افزایش می یابد
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توزیع نذری و اطعام در مراسمات محرم ممنوع است

8

8

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: متاسفانه بعدازآنکه پیک دوم ویروس کرونا در قم مشاهده گردید، از روز١٤مردادماه 
وضعیت استان قم به رنگ قرمز تبدیل شده و شاهد گسترش این ویروس در بین همشهریان هستیم. محمدرضا قدیر روز 
سه شنبه در گفت وگویی افزود: عدم استفاده از ماسک، حضور در تجمعات و برگزاری آیین ها و همچنین جدی نگرفتن 

بیماری توسط برخی از مردم موجب بازگشت وضعیت قرمز در قم شده است.

درنظردارد براساس مجوز کمیسیون معاملات نسبت به فروش 2 قعطه زمین با مشخصات و شرایط کلی زیر 
از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

متراژ مشخصات زمینردیف
)مترمربع(

قیمت  
کارشناسی)ریال(

مبلغ ضمانت نامه
)ریال(

قطعه  شماره ۷ تفکیکی آقای محمد ایل سعادتمند به متراژ ۱8۴.2۵ ۱
۱8۴.2۵2.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰متر مربع به پیوست نقشه محل

قطعه  شماره ۵تفکیکی خانم مریم ایل سعادتمند به متراژ 2۳۰ متر مربع 2
2۳۰2.8۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱۴۰.۰۰۰.۰۰۰به پیوست نقشه محل

*جهت خرید اسناد هر یک از معاملات فوق مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به شماره حساب 35126182249351 
یا شماره کارت 6273811151524029 نزد بانک انصار به نام سازمان همیاری شهرداری های قم واریز 

نموده و به همراه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت دریافت اسناد مراجعه نماید. 
* مبلغ تضمین شرکت در هریک از 5 درصد مبلغ پایه قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که  
بصورت واریز نقدی بحساب سپرده 35126182249351 نزد بانک انصار بنام سازمان همیاری شهرداری 

قم و ضمانت نامه بانکی با اعتبار ۴ ماه باشد. 
مهلت دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد از روز سه شنبه مورخ  ۱۳99/۰۵/۱۴ لغایت ۱۳99/۰۵/۱6 ساعت 

13 روز پنج شنبه می باشد.
* قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

* هزینه درج آگهی و کارشناسی رسمی دادگستری به عهده برنده مزایده خواهد بود.
*کلیه هزینه نقل و انتقال) عوارض- مالیات و غیره ( به عهده برنده مزایده  می باشد.

* سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
* شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت) مصوب 1337( اقدام 

نمایند.
*سازمان در رد و قبول هریک از پیشنهادات مختار است .

محل تسلیم پیشنهادها: 
* مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهاد  روز سه شنبه مورخ  ۱۳99/۰۵/۱۴از ساعت 8 صبح لغایت ۱۳ 

می باشد.
    متقاضیان حقیقی و حقوقی می توانند از روز انتشار آگهی جهت دریافت اسناد وکسب اطلاعات بیشتر به 
آدرس قم – خیابان امام موسی صدر- بالاتر ازمیدان نواب – ساختمان نمایشگاه دائمی استان قم – طبقه دوم 

مراجعه و یا به شماره تلفن 02536564805 تماس حاصل نمایند.
زمان بازگشایی پاکات بعد از نوبت دوم اگهی روزنامه ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ ۱۳99/۰۵/۱9 

می باشد.

سازمان همیاری شهرداری استان قم 
آگهی مزایده واگذاری املاک و مستغلات  )نوبت دوم(

روابط عمومی سازمان همیاری شهرداری های استان قم



چهار شنبه -پانزدهم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25090

 

 رییس جمهوری ناامید کردن مردم و تضعیف رزمندگان خط مقدم جبهه 
نبرد اقتصادی را از نمونه های عملکرد جریان تحریف دانست و گفت: القای 
دادن  جلوه  ضعیف  یا  انکار  و  توانایی ها  تحریف  و  نظام  و  دولت  ناکارآمدی 

موفقیت های بزرگ کشور و ملت، محور اصلی جنگ روانی دشمنان است. 
ریاست جمهوری،  اطلاع رسانی  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و 
هفتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با اشاره به فرمایشات اخیر 
رهبر معظم انقلاب در زمینه اهداف شوم کوتاه مدت و بلندمدت دشمنان 
دیرینه ملت ایران برای جلوگیری از پیشرفت اقتصادی کشور، گفت: دو جریان 
تحریف و تحریم همزمان به دنبال محقق کردن این هدف از طریق توقف 
حرکت اقتصادی کشور و سیاه نمایی نسبت به دستاوردها و یأس نسبت به 
آینده هستند. رییس جمهوری ناامید کردن مردم و تضعیف رزمندگان خط 
مقدم جبهه نبرد اقتصادی را از نمونه های عملکرد جریان تحریف در یک جنگ 
فرساینده، هوشمند و سخت اقتصادی به عنوان ستون پنجم دشمن دانست و 
اظهارداشت: با توجه به آشکار شدن نشانه های شکست و عدم موفقیت دشمن 
در تحقق اهداف اساسی جنگ اقتصادی، القای ناکارآمدی دولت و نظام و 
تحریف توانایی ها و انکار یا ضعیف جلوه دادن موفقیت های بزرگ کشور و ملت، 

محور اصلی جنگ روانی دشمنان است.
مانع  برای  تحریف  و  ناامیدساز  مرموز  جریان  تلاش  به  اشاره  با  روحانی 
از  و غیرواقعی  آینده مبهم  ترسیم  و  اقتصادی در دوران تحریم  تراشی های 
وضعیت کشور تصریح کرد: در حالی که تحریم کنندگان و دشمنان این ملت 

و سرزمین بیش از همه شکست خود را شاهدند، ترویج پی درپی شایعات، 
سیاه نمایی از طریق ارائه آمار و اطلاعات نادرست و القای ناتوانی و ناکارآمدی 
و شکاف میان مسوولان و قوای کشور و مهمتر از همه ایجاد فاصله میان مردم و 
مسوولان، به نوعی حرکت در راستای تحقق توطئه دشمنان علیه کشور ونظام 

است.
رییس جمهوری با تأکید بر لزوم انسجام، هماهنگی و همکاری میان همه 
مسوولان و کارگزاران نظام برای مقابله مؤثر با عملیات جنگ روانی، تحریم و 
تحریف دشمنان، اظهارداشت: ملت بزرگ ایران، همواره پشتیبان مسوولان 
نظام و کشور بوده و مطمئنا موفقیت ها و پیشرفت های عظیم کشور مرهون 
پشتوانه مردمی و هوشیاری، پایداری و استقامت ملت در برابر توطئه و فشار 

دشمنان است.
رییس دولت تدبیر و امید تاکید کرد: دولت در مدت بیش از دوسال و نیم 
اعمال فشار بی سابقه و جنگ تمام عیار اقتصادی توانسته است با کاهش 
چشم گیر اتکا به درآمد نفت، کشور را مدیریت کرده و علاوه بر تامین مایحتاج 
ضروری و کالاهای اساسی مورد نیاز مردم، جریان صادرات غیرنفتی را ادامه 

داده و از تعطیل شدن تولید و تشدید بیکاری جلوگیری کند.
پنجشنبه های جهش تولید خاری در چشم دشمنان است

روحانی افتتاح و راه اندازی طرح های بزرگ در بخش های مختلف را که در 
»پنجشنبه های جهش تولید« در سراسر کشور انجام می شود، خاری در چشم 
دشمنان دانست و گفت: جنگ افروزان اقتصادی و جریان تحریف و تحریم 
از این توانایی و موفقیت ملت عصبانی بوده و برای القای ناکارآمدی دولت 
احساس درماندگی کرده و از این رو با سوء استفاده از طرح مشکلات موجود، 
تحریف توانایی های ملت بزرگ ایران و انکار خودکفایی های کشاورزی و افزایش 

تولید در بخش های مختلف را در دستور کار خود قرار داده اند.
رییس جمهوری با اشاره به آسیب های سنگین شیوع کرونا بر اقتصاد جهان 
و حتی کشورهای پیشرفته و قدرتمند، تصریح کرد: دولت همزمان با نبرد در 
جبهه تحریم و اعمال فشار اقتصادی، مقابله با بیماری ویرانگر کرونا چه در زمینه 
پیامدهای اقتصادی و چه در زمینه حفظ سلامت مردم، موفقیت های غیرقابل 
انکار و به اذعان دیگر کشورها پیشرفت های چشمگیری داشته است، اما جریان 
تحریف و تحریم برای انکار و تضعیف این موضوع که یک دستاورد داخلی و بین 
المللی محسوب می شود، تلاش می کند. روحانی ادامه داد: مقایسه وضعیت 
تولید در ایران با سقوط تولید ناخالص داخلی در دیگر کشورها که در اروپا بیش 
از 10 درصد و در آمریکا بیش از 30 درصد کاهش یافته است، به خوبی نشان 
می دهد که در این ابتلای جهانی، اقتصاد ایران تاب آوری بالاتری را به نمایش 

گذاشته است.

سخنگوی وزارت بهداشت :

۱۷۰ شهر ایران در وضعیت قرمز هستند
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در 24 ساعت گذشته 
212 نفر در کشور بر اثر کرونا جان خود را از دست دادند. هیچ نقطه ای از کشور عاری 

از کرونا نیست و 170 شهر در وضعیت قرمز و 101 شهر در وضعیت هشدار هستند. 
سیما سادات لاری روز سه شنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: در 24 ساعت گذشته تا ظهر روز 
)14مرداد 1399( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 751 بیمار جدید 
مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که هزار و 560 مورد بستری شدند. با این 
حساب، مجموع بیماران کووید19 در کشور به 314 هزار و 786 رسید. وی ادامه داد: 
متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 212 بیمار کووید 19 جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری تاکنون به 17 هزار و 617 نفر رسید. معاون وزیر 
بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 272 هزار و 535 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 4132 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در 
وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند. لاری گفت: تاکنون دو میلیون و 
560 هزار و 374 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است. وی گفت: 
هم اکنون 170 شهر کشور در وضعیت قرمز و 101 شهر در وضعیت هشدار هستند. 
اعلام قرمز و هشدار در استانها به معنای این نیست که در بقیه شهرها فقدان بیماری 
را داریم. هیچ شهری در کشور عاری از کرونا نیست و تمام مناطق کشور آلوده هستند. 
امیدواریم همه مردم با رعایت سه اصل فاصله گذاری  1.5 تا دو متر، شستن مداوم دست 

و استفاده از ماسک کمک کنند تا زنجیره انتقال ویروس کرونا را شکست دهیم..
 پروتکل های برگزاری مراسم محرم تا پنجشنبه اعلام می شود

رییس مرکز سلامت و محیط کار وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز  اعلام 
کرد که پروتکل های برگزاری مراسم ماه محرم هنوز نهایی نشده و تا پنجشنبه هفته 
جاری اعلام می شود.  احمد جنیدی درباره تصویر منتشر شده در فضای مجازی مبنی 
بر پروتکل های برگزاری مراسم محرم بیان کرد: در حال حاضر پروتکل های برگزاری 

مراسم ماه محرم نهایی نشده و همچنان در حال بررسی این پروتکل ها هستیم.
وی بیان کرد: تاکنون پروتکلی در زمینه برگزاری مراسم و شیوه آن نهایی نشده و پس 
از تصویب پروتکل ها، اعلام می شود. رییس مرکز سلامت و محیط کار وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی اظهار کرد: همه تلاش ما این است که پروتکل های برگزاری 

مراسم محرم تا پنجشنبه هفته جاری اعلام شود.
 

آذری جهرمی:

 اپراتورها گران فروشی کرده اند و باید 
پول مردم را بازگردانند

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه گرانفروشی اپراتورها احراز شده است، 
گفت: مبالغی که در این مدت از مردم اخذ شده باید به آن ها برگردد.  محمدجواد آذری 
جهرمی، روز سه شنبه در کمیسیون صنایع و معادن مجلس حضور پیدا کرد و در حاشیه 
آن جزئیات برخورد با گرانفروشی اپراتورها را در جمع خبرنگاران تشریح کرد. وی در 
خصوص اقدام دو اپراتور در افزایش تعرفه های بسته های اینترنت خود گفت: این کار 
خلاف ضوابطی است که برای اپراتورها در زمان صدور پروانه، تعیین شده و مصداق گران 
فروشی است.   وزیر ارتباطات افزود: سازمان تنظیم مقررات، اختیاراتی را در برخورد با 
این گران فروشی دارد که بر حسب همان اختیار جریمه دو میلیارد تومانی برای شان در 
نظر گرفت. اختیارات برای برخورد بیشتر کفایت نمی کرد به همین دلیل طرحی را برای 
افزایش اختیارات سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی کشور را به دولت داده ایم، 
تا آن را در دستور کار قرار دهد. جهرمی افزود: نبود اختیارات کافی باعث شد خلایی در 
برخورد مناسب با گران فروشی ایجاد شود و آن ها نیز با استفاده از همین خلا گران فروشی 
خود را ادامه دادند. وی اشاره کرد: البته گران کردن بسته های اینترنت از نظر ما توجیه 
اقتصادی ندارد و منطقی پشت آن نیست، این مشکل باید برطرف شود. او در خصوص 
روال پیگیری این مساله افزود: سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی کشور، پرونده 
گرانفروشی دو اپراتور را به سازمان حمایت ارسال کرد و سازمان حمایت نیز روز گذشته 
مبالغ گرانفروشی و اصل گرانفروشی را تایید و پرونده را برای بررسی بیشتر به تعزیرات 
ارسال کرد. در دادگاه تعزیرات آخرین دفاعیات اخذ شده است. وزیر ارتباطات افزود: 
در همین روزها حکم تعزیرات اعلام می شود. در این هفته ابزارهای نظارتی برای افزایش 
اختیارات برخورد با گران فروشی از سوی دولت اخذ می شود. او در پایان تاکید کرد: از 
دید ما این کار گران فروشی است و مبالغی که در این مدت از مردم اخذ شده باید به آن ها 

برگردد. پیگیر این ماجرا هستیم اما نمی توان در این فضا برخورد احساسی انجام داد.
  

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 امضای قرارداد نفتی آمریکا در سوریه 
اعتبار قانونی ندارد

سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: امضای قرارداد نفتی آمریکا با یک گروه کردی 
در سوریه به عنوان یک نیروی اشغالگرِ غیرقانونی در خاک سوریه هیچ اعتبار قانونی ندارد.  
»سید عباس موسوی« امضای قرارداد نفتی آمریکا با یک گروه کردی سوریه را اقدامی 
خلاف قوانین بین الملل و ناقض اصل حاکمیت ملی و تمامیت ارضی سوریه ارزیابی 
دانست و آن را محکوم کرد. وی با بیان اینکه امضای این قرارداد از سوی آمریکا به عنوان 
یک نیروی اشغالگرِ غیرقانونی در خاک سوریه هیچ اعتبار قانونی ندارد، اظهار داشت: این 
اقدام،  گام دیگری توسط این کشور در راستای تاراج منابع طبیعی سوریه به شمار می آید.   
شبکه آمریکایی »الحره« پیشتر گزارش داد که »مظلوم عبدی« فرمانده شبه نظامیان کُرد 
موسوم به نیروهای دموکراتیک سوریه با یک شرکت نفتی آمریکایی، قرارداد بسته است. 
وزارت خارجه سوریه نیز روز یکشنبه این توافق را سرقت نفت سوریه خواند و تاکید کرد که 
این توافق باطل و غیرقانونی است. وزارت خارجه ترکیه هم روز دوشنبه توافق امضاشده 
میان شبه نظامیان کُرد موسوم به نیروهای دموکراتیک سوریه )قسد( با یک شرکت نفتی 

آمریکایی را محکوم و آن را نادیده گرفتن قوانین  بین المللی توصیف کرد.
 

 وزارت اطلاعات:

 شبکه اخلال گر بازار ارز شناسایی و منهدم شد
 وزارت اطلاعات از شناسایی و انهدام شبکه متخلف ارزی خبر داد و تصریح کرد: اعضای 
اصلی این شبکه و تعدادی از مرتبطین شبکه مذکور در استان خراسان رضوی بازداشت 
شدند.  وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی 
سربازان گمنام امام زمان )عج( شبکه متخلف ارزی که با اغفال برخی افراد و سوء استفاده 
از کارت های بازرگانی آنان، حدود یک میلیارد یورو ارز حاصل از صادرات مربوطه را در اختیار 
گرفته و در موارد غیر مجاز مصرف و منجر به اتلاف سرمایه ارزی کشور شده شناسایی و 
با هماهنگی دستگاه قضایی، اعضای اصلی شبکه و تعدادی از مرتبطین شبکه مذکور در 
استان خراسان رضوی بازداشت شدند.   در این اطلاعیه آمده است: همچنین با وجود 
گستردگی تخلفات و بررسی اسناد توقیفی، تحقیقات تکمیلی ادامه داشته و احتمال افزایش 
قابل ملاحظه ارقام تخلفات ارزی شبکه را که در کل کشور فعالیت می کردند متصور است. 
وزارت اطلاعات ضمن تقدیر از اهتمام و حمایت های دستگاه قضایی، به متخلفان و سوء 
استفاده کنندگان از کارت های بازرگانی هشدار داده و به تجار شریف و صادر کنندگان واقعی 
توصیه می کند به هیچ عنوان از کارت بازرگانی دیگران استفاده نکنند تا ضمن مشارکت در 
گسترش صادرات کالاهای غیر نفتی در شرایط کنونی، متهم به تخلف ارزی نشوند و در 

اسرع وقت نسبت به رفع تعهد ارز حاصل از صادرات خود اقدام کنند.
 

معاون پارلمانی رییس جمهوری خبر داد؛

معرفی مدرس خیابانی به عنوان وزیر 
پیشنهادی صمت 

معاون پارلمانی رییس جمهوری از معرفی حسین مدرس خیابانی به عنوان وزیر 
پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت به مجلس شورای اسلامی خبر داد و گفت: جلسه 
رای اعتماد وزیر پیشنهادی چهارشنبه 22 مردادماه در صحن مجلس برگزار خواهد شد. 
»حسینعلی امیری«   با اعلام این خبر افزود: رییس جمهوری طبق اصل 133 قانون 
اساسی در نامه ای به رییس مجلس شورای اسلامی،  مدرس خیابانی را به عنوان وزیر 
پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت معرفی کرد. معاون پارلمانی رییس جمهوری با بیان 
اینکه این موضوع فردا - چهارشنبه - در صحن علنی مجلس اعلام وصول می شود، 
یادآور شد: چهارشنبه آینده 22 مرداد جلسه رای اعتماد به وزیر پیشنهادی وزارت صمت 

در صحن علنی مجلس برگزار خواهد شد.

تاثیرسند همکاری با چین بر 
اقتصاد ایران

سند همکاری های 25 ساله ایران و چین از چند 
موقعیت  افزایش  نخست  است  بررسی  قابل  منظر 

بازیگری ایران و توانایی هایی است که در قبال این سند کسب می کند، مساله 
دیگر حساسیت غربی ها و به خصوص آمریکا و همچنین چگونگی توجیه رسانه ها، 
نخبگان و نیروهای داخلی است که در این اقدام با دولت همراه شوند چرا که در 
ارتباط با چین ما یک انتخاب راهبردی کردیم که فقط به دلیل فشار حداکثری ترامپ 
نیست ، بلکه ناشی از تمایل ایران به دنبال کردن نگاه به شرق هم هست. زیرا ترامپ 
تمام زیر ساخت روابط ما با غرب را که بی مشکل با این بلوک سیاسی هم نبودیم 
و نیستیم از بین برده و ما برای حفظ جایگاه منطقه و بین المللی خود تلاش داریم 

ابزارهای بازی و ایجاد توازن منطقه ای را متعدد و متنوع کنیم.
اما قبل از این ها متاسفانه عکس العملی که بروز داده شد ناشی از عدم مطالعه 
سند و درز کردن یکسری اطلاعات غلط از سوی یک نشریه نفتی انگلیسی بود 
البته نشریه )Economist petrolium( گزارش خود را در سال 2019 تهیه کرده 
بود اما بعد از این که خبر سند همکاری ها منتشر شد رسانه های غربی در 
گزارشات خود با استناد به این مقاله اعداد و ارقامی را منتشر کردند که در این سند 
همکاری وجود ندارد و معقول و واقعی نیست مثل این که گفتند چینی ها 5 هزار 
نیروی نظامی را برای حفاظت و حمایت از طرح های خود وارد ایران می کنند که 
این نشان از نادرست بودن این ارقام دارد. هر آدم عاقلی اگر به رویکرد جمهوری 
اسلامی ایران توجه کند چنین مواردی را نمی پذیرد که ایران به عنوان قدرت 
منطقه ای، نیروی نظامی چینی را برای حفاظت از طرح ها بپذیرد لذا تا حدودی 
جوسازی شدیدی هم از سوی غربی ها و هم از سوی برخی نیروهای داخلی 
صورت گرفت که نمونه اش عکس العمل رئیس دولت مهرورز محافظه کاران به این 
مساله بود که اتفاقا" در افتادن کک به لباس غربیها بی تاثیر نبود و این نشان داد 
که اهرمهای بازی ایران در مقابل غرب خیلی متفاوت و زیاد هستند. در مجموع 
تلقی و تبلیغ مستعمره سازی ایران در پرتو این سند همکاری یک سناریوی فریب 
غربی است که با اقداماتش در مقابل ایران خود را خلع سلاح کرده و با این رویکرد 
سیاست خارجی ایران انفعالی و تخریبی برخورد می کند تا همچنان ایران را بطور 

استراتژیک منزوی نگه دارد.
منهای مفاد داخلی این سند که هنوز رسما" منتشر نشده و باید از سوی 
مطلعین بدون حب و بغض مورد واکاوی قرار گیرد و فعلا" فقط نسخه هایی 
غیر رسمی از آن در فضای مجازی به چرخش درآمده معتقد هستم که معمولا 
سندهای همکاری باعث اصلاح ساختاری می شود، به عبارت دیگر دو کشور 
اگر بخواهند در سطح بالا و استراتژیک کار کنند نمی توانند هر کدام ساز خود 
را بزنند بنابراین از آن جایی که چین اگر یکی از قدرت های بلامنازع دهه آینده 
نباشد یکی از قدرت های مهم و تاثیر گذار در صحنه آینده جهان است ، لذا 
این یک فرصت تاریخی است. اما لازمه اجرائی کردن این و هر سند راهبردی، 
انسجام ملی، ثبات در تصمیم گیری، اجرای بلامنازع قوانین، تلاش برای اجرای 
راهبرد تنش صفر در داخل و خارج، تعبیه سازوکار مناسب اجرائی برای عملیاتی 
کردن سند، ایجاد سازگاری اجرائی و اداری بین سیستم های درگیر دو کشور و 
از بین بردن زمینه های فساد در کشور است که در صورت تحقق آنها خود بطور 
مستقیم باعث یک انقلاب اداری خواهد شد که الان برخی ناهنجاریهای موجود 

نظام اداری کشور یکی از مصائب است! 
اما در مقابل عملگرائی چینی و تعریف کسب قدرت بین المللی از کانال تقویت 
ظرفیت ها و موقعیت های اقتصادی کشور توسط مدیران چینی که با شاخصه هائی 
نظیر نظم پذیری، کارآمدی، افزایش بهره وری و کارآئی، سخت کوشی برای نوآوری 
و کارآفرینی در تولید شناسائی می شوند سبب شد چینی ها خود را از این طریق به 

جامعه جهانی تحمیل کنند که این درس خوبی میتواند برای ما باشد.  
با توجه به خیزی که چین بر داشته و همچنین رویکردش به مسائل بین الملل و این 
که توانست از  طریق روش های مدیریتی سنتی و درون زا اقتصادش را قوی کند و از 
این مسیر یک بازیگر مهم گردد، می تواند درسی برای ما باشد که بتوانیم از الگوهایی 
که چین در اقتصاد بین المللی و همکاری های منطقه ای داشته استفاده کرده و در 

زیر ساخت های اقتصاد ما تأثیرگذار باشد. 
این سند همکاری می تواند نقش موثری در اقتصاد ما و همکاری های منطقه ای و 
بین المللی ما داشته باشد و همچنین با توجه به قدرت ایران به عنوان یکی از بازیگران 
خاورمیانه می توانیم از این ظرفیت در راستای اجرایی کردن این سند و همکاری های 

دو و چند جانبه بهره برداری کنیم.
باید تلاش کنیم اجماع داخلی به وجود بیاوریم البته به این مفهوم نیست که همه 
آحاد ملت باید یک حرف بزنند و موافقت داشته باشند و یا مخالفت نکنند بلکه باید 
شرایطی فراهم کنیم تا سازمانهای ذیربط و دست اندرکار این سند در صدد کسب 
حداکثری منافع ملی باشند و منتقدین هم نظر دهند ولی حواسمان باشد که هم 
بستر، ساختار، ابزار و ساز و کار مناسب طراحی کنیم و هم از غربی ها بازی نخوریم. 
آنها با هر آنچه که قدرت مانور ما را از منظر عملیاتی و استراتژیک افزایش دهد و بتوانیم 

سبدی از انتخابهای گوناگون داشته باشیم مخالف هستند! 
 کارشناس مسائل بین الملل

تحریف حقایق
 درباره ایران

درباره  حقایق  تحریف  از  آمریکا  نیات  و  اهداف 
ایران چیست؟آمریکا به دنبال آن است که با تشدید 
تحریم ها و تحریف حقایق درباره قدرت و نفوذ ایران 

در منطقه که موجب تقویت نظام اسلامی می شود، اهداف خود را پیاده کند. یکی از 
این اهداف تضعیف و کاهش نفوذ منطقه ای ایران است.

 آمریکا به دنبال آن است که سلطه منطقه ای خود را افزایش و منافع خود را در 
کشورهای منطقه ای گسترش دهد و به همین دلیل اقداماتی مثل حمله مشترک 
نظامی و ایجاد گروه های تروریستی را در دستورکار خود دارد. در سوریه شاهد بودیم 
که آمریکا دست به چه اقداماتی زد هر چند که گروه های تروریستی نابود شدند اما 

هنوز بقایایی از این گروه ها در این کشور هستند.
آمریکا به طور جدی دنبال آن است که ایران را در سوریه تضعیف کند همان طور که 
تلاش دارد ایران را در عراق، افغانستان و لبنان و کشورهای دیگر منطقه تضعیف کند. 
ایران در مقاطعی به دعوت دولت عراق وارد این کشور شد و کمک های مستشاری 
داشته است و در کنار مردم این کشور با تروریسم مبارزه کرد. حضور ایران موجب 

شکست داعش در این کشور و عقب راندن آن شد.
 با این حال آمریکایی ها عامل اصلی مبارزه با تروریسم یعنی سردار سلیمانی را ترور 
کردند که نه تنها موجب تضعیف ایران نشد بلکه تنفر مردم عراق از آمریکا را افزایش 
یافت و موجب حرکتی شد در این کشور برای بیرون کردن آمریکا از عراق. نگرانی از 
حضور و نفوذ ایران در افغانستان نیز به همین شکل از سوی آمریکا وجود دارد. ایران 
در افغانستان دنبال صلح عادلانه، واقعی، ثبات و امنیت است در حالی که آمریکا در 

حال انتقال داعش به افغانستان است.
آمریکا از نفوذ معنوی ایران در منطقه نگران است و با تحریف حقایق درباره ایران و 
تحریم اقتصادی و فشار سیاسی سعی دارد از نفوذ ایران بکاهد اما به نتیجه نخواهد 
رسید و از تحریف حقایق درباره نقش منطقه ای ایران و اعمال تحریم ها راه به جایی 

نخواهد برد.
همان طور که مقام معظم رهبری روز جمعه مطرح کردند راه حل مقابله با تحریم 
و فشار اقتصادی تسلیم و عقب نشینی نیست چرا که هر قدم که ما به عقب برداریم 
آمریکا و هم پیمانانش بیشتر به جلو می آیند و فشارها را بیشتر می کنند. راه حل 
این است که منابع داخلی را فعال کنیم و به آنها متکی باشیم و از طرفی با دوستان 
خارجی خود همکاری های جدی را داشته باشیم که موجب پیشرفت اقتصادی و 

بهبود اوضاع شود.
 طبعا تحریم و فشار اقتصادی بر اوضاع کشور بی اثر نیست اما شرایط تحریمی می 
تواند موجب توسعه و پیشرفت در حوزه خودکفایی در عرصه های مختلف شود.  ایران 
از منابع طبیعی سرشاری برخوردار است و در صورت مدیریت این فضا می تواند نتایج 

مثبتی از این بخش به دست آورد.

اخبار

محسن پاک آیین*

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

القای ناکارآمدی دولت، محور اصلی جنگ روانی دشمن است
نصرت الله تاجیک *

 وزیر کشور بزرگترین تحریف را ناامید کردن مردم و کم 
کردن اعتماد آنان به دولت دانست و گفت: در نتیجه 
این تحریف، مردم تحت تاثیر شبه رسانه و رسانه های 

بیگانه قرار می گیرند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی در پنجاه و چهارمین جلسه 
ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور با اشاره 
به انجام اقدامات  این ستاد در دو سال اخیر اظهار 
کرد: در این مدت اگر شرایط رسانه ای مناسب فراهم 
نمی شد، وضعیت کشور می توانست نامناسب تر باشد.
تأمین  در موضوع  دو ساله  دوره  این  در  افزود:  وی 
بحث  نظارت،  کالاها،  قیمت  بازار،  اساسی،  کالای 
بنزین  خصوص  در  حتی  و  ارز  مسکن،  و  خودرو 

تصمیمات خوبی در این ستاد اتخاذ شد.
وزیر کشور با تشریح شرایط اقتصادی کشور و برخی 
مشکلات مزمن اقتصاد ایران در بیش از 7 دهه اخیر  
به تبعات اقتصادی شیوع کرونا در جهان اشاره کرد و 
گفت: همه کشورهای دنیا دچار رکود اقتصادی ناشی 
از شیوع ویروس کرونا شده اند و کشور ما هم از این آثار 
مستثنا نیست. ضمن اینکه ایران تحت فشار تحریم 
های ظالمانه نیز قرار دارد با این همه، کشور با مقاومت 
و استقامت و یافتن راه حل ها در داخل کشور، در تلاش 
برای عبور از این شرایط و از جمله مقابله با  تحریم ها 

است.
رحمانی فضلی با تاکید بر اینکه هر کشوری به جای 

ایران  بود، بر اثر مجموعه این شرایط توان مقاومت را 
از دست می داد، اظهار کرد: ما مردم خوبی داریم که 
همراهی می کنند و رهبری هدایت های لازم را انجام 
برابر  در  بتوانیم  تا  کند  و دولت تلاش می  می دهند 
مجموعه این دشواری ها، مقاومت را معنی و تفسیر 
بوده  این مسیر، موفق  و در مجموع کشور در  کنیم 

است.
وی گفت:فارغ از  مسالهرکود جهانی و آثار آن بر ایران، 
کرونا در داخل کشور نیز، تأثیر منفی جدی اقتصادی 
داشته و موجب تعطیلی بسیاری از فعالیت ها و بروز 
بیکاری در حوزه های مختلف بوده که آثار اقتصادی 
زیادی دارد، با این همه فضای داخلی کشور، خوب 

مدیریت شده است.
وزیر کشور با اشاره به بیانات اخیر مقام معظم رهبری 
در خصوص دو مقوله تحریم و تحریف گفت: یکی از 
آسیب های جدی ما در بحث افکار عمومی همین بحث 
تحریف است. از یک سو رسانه های بیگانه و معاندین 
سعی در تحریف و قلب اخبار و واقعیت ها دارند و از 
سوی دیگر فناوری های جدید و اقبال به این فن آوری 
ها در غیاب سواد رسانه ای، زمینه موج آفرینی های 
عمدتاً غیر واقعی را برای شبه رسانه ها فراهم کرده و  در 
مجموع موجبات تحریف در تصویر سازی ها برای افکار 

عمومی را فراهم کرده است.
با  اقتصادی  تبلیغات  و  رییس ستاد اطلاع رسانی 

تاکید بر اینکه بزرگترین تحریف این است که مردم را 
ناامید کنیم و اعتماد مردم به مسئولان و نظام را کم 
کنیم، گفت: در نتیجه این تحریف، مردم تحت تاثیر 

شبه رسانه ها و رسانه های بیگانه قرار می گیرند.
رحمانی فضلی با مرور برخی روندهای تحریف  که 
نتیجه عملی آن عدم انتقال واقعیت های جامعه به مردم 
است، تصریح کرد: وقتی در عوض نقد افراد، جایگاه ها 
و بلکه نهادها و سازمان ها، مورد تخریب قرار می گیرد و 
زیر سوال می رود، عملًا با تضعیف نهادها و سازمان های 
مختلف، بخش از نظام و مجموعه نظام زیرسوال می رود 
و اعتماد مردم به کل کشور تحت الشعاع قرار می گیرد.

رهبری،  فرمایشات  به  توجه  با  کرد:  تاکید  وی 
وحدت، انسجام، کارآمدی، امیدسازی و امیدآفرینی، 
اعتمادسازی و تقویت مقاومت باید مورد توجه قرار گیرد 

و خط سیر مدنظر ایشان را دقیق پیگیری کنیم.
رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور 
اظهار کرد: بیان مشکلات برای افکار عمومی، هیچ 
تلازمی با تصویر سازی از دوگانگی، چندگانگی، دعوا و 
اختلاف ندارد و نباید اخباری که موجب انشقاق جامعه 
می شود، پر رنگ شود، در مقابل  باید سعی کنیم امید 

و انگیزه را به جامعه منتقل کنیم.
وی با اشاره به اهمیت نحوه بیان مسائل انتقادی، 
و  منصفانه  باید  انتقادات  شرایط،  این  در  افزود: 

کارشناسانه باشد و همه نیز بتوانند از خود دفاع کنند.

وزیرکشور: 

بزرگترین تحریف ناامید کردن مردم است

 فرمانده کل سپاه گفت: مشعل مقاومت همچنان 
در دست سردار سلیمانی قرار دارد و مقاومت همچنان 
در مسیر نورانی که او افتتاح کرد، با شتابی بیشتر 
جریان پیدا کرد و انتقام خون او به آرمان تبدیل شده 
است.  سرلشکر حسین سلامی فرمانده سپاه دیروز 
در حاشیه مراسم افتتاح موزه و سراسرنمای مقاومت 
موزه  در  که  سلیمانی  قاسم  سپهبد  شهید  سردار 
گفت:  شد،  برگزار  مقدس  دفاع  و  اسلامی  انقلاب 
محاسبات،  در  دشمنان  که  اشتباهی  تصور  یک 
راهبردها و برآوردهایشان نسبت به ملت بزرگ ایران 
بزرگ، جریان  با شهادت مردان  این است که  دارند 
می شود؛  متوقف  یا  و  می ایستد  حرکت  از  انقلاب 
همواره واقعیات تاریخی در 40 سال گذشته نشان 
داده است که شهادت موتور محرک قدرت مقاومت 

مسلمان  ملت های  سایر  و  ایران  بزرگ  ملت  دفاع  و 
سردار  شهادت  درباره  قاعده  این  افزود:  وی  است. 
بزرگ و فرمانده فراموش نشدنی و همیشه جاویدان 
ملت ایران و جهان اسلام سپهبد شهید حاج قاسم 
و هرچه که عظمت شهادت  برقرار است  سلیمانی 
بزرگ تر باشد، رویش ها، خیزش ها و جاری شدن روح 
جهاد و شهادت در جامعه قوی تر می شود و امروز هم 
مشاهده می کنیم که مشعل مقاومت همچنان در 
دست سردار سلیمانی قرار دارد و مقاومت همچنان 
در مسیر نورانی که او افتتاح کرد، با شتابی بیشتر 
جریان پیدا کرد و حتی انتقام خون این سردار عزیز 
به یک آرمان تبدیل شده است. فرمانده کل سپاه 
تنها  نه  و  آرمان حرکت می کنیم  با  ما  تصریح کرد: 
انتقام خون این شهید را خواهیم گرفت، بلکه این راه 

مقدسی را که او پیمود، تا انتهای کار یعنی آزادسازی 
قدس شریف و محو دشمنان اسلام و بیرون کردن 
سرلشکر  داد.  خواهیم  ادامه  مسلمین  بلاد  از  آنان 
سلامی گفت: هیچ توقفی وجود نخواهد داشت و ما 
هیچ وقت به دنبال ایستادن و سکون نیستیم و پیش 
می رویم تا انتها و در این راه شهادت افتخار و آرزوی 
ماست. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح  نیز دراین 
مراسم گفت: اگر ورود شهید بزرگوار سردار سلیمانی 
و همرزمان و فرماندهانی که امر مستشاری را برعهده 
داشتند نمی بود، و همراهی و همدلی این فرماندهان 
و مستشاران با ملت و حاکمیت های سوریه و عراق 
اتفاق نمی افتاد و حمایت و فتوای مرجعیت نبود قطعاً 
حاکمیت این کشورها اکنون در اختیار داعش و امثال 

آن بود.

سرلشکر سلامی:

انتقام خون سردار سلیمانی به یک آرمان تبدیل شده است

مسائل  از  باید  تحول  مسیر  در  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس   
حاشیه ای بپرهیزیم و به متن وارد شویم به چهار رویکرد شفاف سازی، مردمی سازی، 
هوشمندسازی و کارآمدسازی پرداخت و گفت: با درک عمیق مردم تلاش کنیم فشار 
کنونی بر دوش آنها را برداریم و در 5 سال آینده به ثبات اقتصادی بدون وابستگی به 

نفت برسیم. 
محمدباقر قالیباف  روز سه شنبه در آیین تکریم و معارفه محمد قاسمی و علی رضا 
زاکانی روسای سابق و کنونی مرکز پژوهش مجلس شورای اسلامی، ضمن تبریک عید 
غدیرخم و قدردانی از زحمات رییس اسبق مرکز پژوهش های مجلس و کارشناسان 
این مرکز، اظهارداشت: نگاه و تسلط آقای قاسمی به گونه ای است که نشان می دهد 
شناخت عمیق و چندجانبه نگرانه ای به موضوع حکمرانی دارد که این امر متفاوت با 

داشتن علم در یک رشته خاص است و از جمله صفات زیبنده و برجسته وی است.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: نحوه فعالیت مرکز پژوهش های مجلس و 
فعالیت آن در حوزه پژوهش به ویژه در زمینه اقتصادی از اهمیت بسزایی برخوردار 
است چراکه رهبر معظم انقلاب تاکید ویژه ای بر ضرورت توجه به این بخش تاکید 

کرده اند.
قالیباف در ادامه با بیان اینکه عملکرد رییس سابق مرکز پژوهش های مجلس در 
حوزه پژوهش از پختگی لازم برخوردار بوده است، تاکید کرد که باید در ادامه راه از 

ظرفیت وی جهت تقویت این مرکز استفاده شود.  

وی تاکید کرد که در اولین فرصت ممکن جهت بازدید در مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی حضور پیدا خواهد کرد.

و  سختی ها  با  کشور  امروز  کرد:  خاطرنشان  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
چالش های متفاوتی مواجه است که معتقدیم براساس باور انقلابی این چالش ها 
را می توان به فرصت تبدیل کرد و نباید بدان به عنوان تهدید نگاه کرد، ضمن اینکه 
این راه با ریسک و خطراتی مواجه است اما مزیت هایی را هم به همراه دارد که اگر به 
درستی استفاده شود جهش بزرگی در کشور ایجاد خواهد کرد که از جمله مطالبات 

امام خمینی )ره( و رهبر معظم انقلاب از ابتدای پیروزی انقلاب تاکنون بوده است.
قالیباف یادآور شد: هم اکنون باید مجموعه اقتصادی کشور را از رانت و وابستگی به 
نفت که باعث عقب ماندگی و بلای جان کشور شده است نجات داد که تحقق این مهم 
نیز از طریق فعالیت مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی به عنوان مغز متفکر 
مجلس امکان پذیر است که بستر لازم را در این خصوص ایجاد کند و تا پایان برنامه 20 

ساله آن را محقق سازد.
قالیباف اظهار داشت: ما در مسیر تحول در 5 سال پیش رو باید از مسائل حاشیه ای 
بپرهیزیم و به متن وارد شویم و با 4 رویکرد شفاف سازی، مردمی سازی، هوشمندسازی 
و کارآمدسازی راه را دنبال کنیم و مردم را با تمام وجود درک کنیم و تلاش کنیم تا فشار 
کنونی ایجاد شده بر دوش آنها را برداریم و در 5 سال آینده به ثبات اقتصادی بدون 

وابستگی به نفت برسیم.

در آیین تکریم و معارفه رییس مرکز پژوهش های مجلس؛

قالیباف: از مسائل حاشیه ای بپرهیزیم و به متن وارد شویم
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درمان سندرم روده تحریک پذیر، یک نسخه برای همه نیست. پزشک شما با 
همکاری خودتان و با کمی آزمون و خطا می تواند راهی برای کنترل علائمتان پیدا 
کند. این برنامه ی درمانی نیازمند یک رویکرد چندوجهی است که می تواند شامل 

تجویز داروهای OTC، تغییراتی در سبک زندگی و حتی روان درمانی شود.
 اگر تا به حال فکری به حال سندرم روده تحریک پذیرتان نکرده اید، لازم است به 
یک پزشک مراجعه کنید و او را در جریان تمام علائم گوارشی که دارید بگذارید. 
اگر هم قبلًا یک برنامه ی درمانی را شروع کرده اید و حالا می بینید علائمتان تغییر 
کرده اند باز هم باید به پزشک این مسئله را اطلاع دهید، چون احتمالًا لازم است در 

رویکرد درمانی تان تغییراتی ایجاد شود.
رژیم غذایی

فعالیت ساده ای مثل غذا خوردن، خصوصاً خوردن غذاهای حجیم و پُرچرب 
می تواند انقباضات روده را تحریک کند. بنابراین تغییر دادن عادت های غذایی 

یکی از معمول ترین راه های کنترل علائم سندرم روده تحریک پذیر می باشد.
محدودیت های غذایی

داشتن دفترچه ی غذایی می تواند کمکتان کند هر آنچه می خورید و احساسی 
که خوردن هر غذا به شما می دهد را یادداشت و ثبت کنید. اگر متوجه شدید 
علائمتان بعد از خوردن غذای خاصی تشدید می شود، آن غذا را برای تقریباً سه ماه 
از رژیم غذایی تان حذف کنید تا ببینید تأثیری روی علائم سندرم روده ی تحریک 
پذیرتان دارد یا خیر. اگر اثری نداشت، آن غذا را دوباره بخورید و همین پروسه را 
با غذای بعدی که در لیست دارید تکرار کنید. غذاها و نوشیدنی هایی که معمولًا 

برانگیزاننده ی علائم IBS هستند شامل موارد زیر می شوند:
. غذاهای چرب

. سبزیجات نفاخ
. نوشیدنی های گازدار

. شیرین کننده های مصنوعی
. کافئین

. الکل
حدودی  تا  می تواند  می گذارد  اثر  علائمتان  بر  که  چیزی  باشد  یادتان  اما 
غیرقابل پیش بینی باشد. استرس و تغییرات هورمونی نیز منجر به علائم سندرم 
روده تحریک پذیر می شوند. به همین دلیل ممکن است غذایی که زمانی قادر به 
تحمل آن نبودید، در زمانی دیگر بدون هیچ ناراحتی برایتان لذت بخش هم بشود.

خوب است از یک متخصص تغذیه برای شناختن سایر غذاهایی که احتمالًا 
علائمتان را بدتر می کنند کمک بگیرید و مطمئن شوید که رژیم غذایی تان با وجود 
محدودیت هایی که دارید، متعادل و مناسب است. همچنین علاوه بر تغییراتی که 
در بالا گفتیم، می توانید رژیم حذفی را در پیش بگیرید تا متوجه عدم تحمل لاکتوز 

یا سوء جذب فروکتوز شوید.

رژیم غذایی با فودمپ های کم
رژیم غذایی با فودمپ های کم، مصرف کربوهیدرات هایی را که می توانند برای 
افراد دچار IBS مشکل ساز باشند محدود می کند زیرا این کربوهیدرات ها می توانند 

ایجاد نفخ و گاستریت و شکم درد و اسهال و یبوست کنند.
در پیش گرفتن رژیم غذایی با فودمپ کم می تواند سخت باشد اما مطالعاتی انجام 
شده اند که تأثیر آن را ثابت کرده اند. این رژیم غذایی شامل حذف کربوهیدرات های 
موردنظر به مدت 6 تا 8 هفته و سپس کم کم دوباره مصرف کردنشان می شود تا 

بدین ترتیب تحمل یا عدم تحمل این مواد غذایی ارزیابی شود.
فیبر

مصرف فیبر به طور کلی زیاد توصیه می شود زیرا فواید زیادی برای سلامتی دارد 
و می تواند دفع مدفوع را راحت تر کند. اما بهتر است فیبر را کم کم به رژیم غذایی تان 
اضافه کنید تا به بدنتان فرصت دهید برای سازگاری پیدا کردن با فیبر، زمان داشته 
باشد. همچنین شواهدی وجود دارد که افراد دچار IBS، فیبر محلول را بهتر 

می توانند تحمل کنند.
حجم وعده ی غذایی و زمان خوردن آن

برای کم کردن فشار وارده بر سیستم گوارشتان توصیه می شود به جای سه وعده 
غذایی حجیم، وعده های غذایی کوچک تر و مکررتر بخورید.

برای رفع یبوست، یک صبحانه ی مفصل می تواند انقباضات روده را افزایش داده 
و موجب حرکات روده جهت دفع شود.

)OTC( داروهای بدون نیاز به نسخه پزشک
دارند.  وجود  گوارشی  علائم  تسکین  برای   OTC درمان های  از  زیادی  انواع 
هرچند شما بدون نسخه ی پزشک هم می توانید به این داروها دسترسی پیدا کنید، 
اما بهتر است پیش از استفاده، با پزشک مشورت کنید. چند داروی معمول برای 

سندرم روده تحریک پذیر شامل موارد زیر می شوند:
IBS ایمودیوم: مفید برای رفع اسهال، اما نه لزوماً برای درد .
. ملین یا کارکُن ها: مانند میرالاکس، متاموسیل و سیتروسل

. مکمل های پروبیوتیک: این داروها حاوی گونه های زنده ی باکتری های مفید 
هستند

داروهای تجویزی
قبلًا داروهای تجویزی برای IBS محدود بوده اند. اما خوشبختانه این شرایط 
خیلی زود تغییر کرد و داروهای تجویزی جدیدی تولید شدند که در اینجا به برخی 

از این داروها که در حال حاضر در دسترس اند اشاره می کنیم:
آنتی اسپاسمودیک ها

آنتی اسپاسمودیک ها، معمول ترین داروهای تجویزی برای سندرم روده تحریک 
پذیر هستند که به تسکین علائم شکم درد و اسپاسم ها، خصوصاً در افرادی که 
اسهال دارند کمک می کنند. چند نمونه از داروهای آنتی اسپاسمودیک شامل 

بنتلی )دی سیکلومین(، هیوسین بوتیل بروماید و هیوسیامین می شوند.
آنتی اسپاسمودیک ها درصورتی که 30 تا 60 دقیقه قبل از صرف غذا مصرف 

شوند، بهترین اثر را دارند و بهتر می توانند تسکین کوتاه مدت ایجاد کنند.
IBS داروهای خاص

هرچند آنتی اسپاسمودیک ها می توانند مؤثر باشند، اما برای چند عارضه به کار 
می روند و مختص سندرم روده تحریک پذیر نیستند. شرکت های داروسازی برای 
اینکه علائم سندرم روده تحریک پذیر را دقیق تر و خاص تر هدف بگیرند، تلاش 
کرده اند تا داروهایی خاص این بیماری را تولید کنند و طی سال های گذشته، چند 
دارو وارد بازار کرده اند. این داروها عموماً بر گیرنده هایی در داخل روده ی بزرگ اثر 

می گذارند تا علائم IBS را تخفیف دهند.
این داروها شامل موارد زیر می شوند:

. لینزس، کانستلا )لیناکلوتید(
. آمیتیزا )لوبیپروستون(

و برای درمان سندرم روده تحریک پذیر که در آن اسهال، علامت غالب می باشد:
. الوکسادولین )ویبرزی(

آنتی بیوتیک ها
خیلی ها تعجب می کنند وقتی می شنوند آنتی بیوتیک هم ممکن است برای 
مصرف  که  شنیده اند  هم  را  این  چون  شود  تجویز  پذیر  تحریک  روده  سندرم 
آنتی بیوتیک های  اما  کند؛  بدتر  را   IBS علائم  می تواند  اغلب  آنتی بیوتیک 
مخصوصی که برای درمان IBS به کار می روند، در معده جذب نمی شوند. بلکه 
باکتری های موجود در روده ی باریک و روده ی بزرگ را هدف می گیرند. از این 
دسته داروها، تنها داروی زیفاکسان برای درمان IBS که یبوست علامتش نیست، 

از سازمان غذا و داروی آمریکا تائید گرفته است.
داروهای ضدافسردگی

داروهای ضدافسردگی می توانند بر عملکرد سیستم گوارش اثر بگذارند. پزشک 
شما ممکن است به چند دلیل برای شما داروی ضدافسردگی تجویز کند و یکی 
و  برای مدت طولانی  را می توان  داروهای ضدافسردگی  که  است  این  آن ها  از 
بدون عارضه مصرف کرد و این یک مزیت برای اختلال مزمنی مانند IBS است. 
اگر علائم سندرم روده تحریک پذیر شما به واسطه ی تغییرات در سبک زندگی و 
اصلاحات غذایی کاهش نیافت، پزشک احتمالًا داروهای ضدافسردگی را به شما 
 IBS توصیه می کند. ضمناً اگر علائم افسردگی و اضطراب را نیز همراه با علائم

داشته باشید، داروهای ضدافسردگی برایتان تجویز می شوند.
شامل  می شوند  استفاده   IBS درمان  برای  که  ضدافسردگی  داروهای 
سایکلین  تری  ضدافسردگی  داروهای  و  سروتونین  بازجذب  مهارکننده های 

می شوند. هر دو دسته از داروها دارای ویژگی تسکین دهنده ی درد هستند.
پزشک شما بر اساس مشکل دفعتان )اسهال یا یبوست( تصمیم می گیرد که چه 
نوع داروی ضدافسردگی را برایتان تجویز کند. زیرا داروهای ضدافسردگی دارای 

اثرات متفاوتی بر تشکیل مدفوع و دفعات اجابت مزاج هستند.
روان درمانی

انواع درمان های روانشناسی از جهت تأثیرگذار بودن بر کاهش علائم سندرم 
روده تحریک پذیر و شدت و تکرار آن ها مورد مطالعه قرار گرفته اند و درمان رفتاری 
شناختی، هیپنوتیزم، تکنیک های کنترل استرس و تمرینات ریلکسیشن چند 
نمونه از آن ها هستند.  درمان رفتاری شناختی و هیپنوتیزم تحت درمان با روده، 
بیشترین پشتوانه ی تحقیقاتی را در زمینه ی اثرگذاری بر علائم IBS دارند. درمان 
اصلاح  برای  روش هایی  آن،  در  که  است  روان درمانی  نوعی  شناختی  رفتاری 
الگوهای فکری و همچنین رفتارهایی جدید برای کنترل اضطراب و مدیریت 

شرایط استرس برانگیز به شما آموزش داده می شود.
هیپنوتیزم شامل القاء وضعیت های ریلکس کننده و راحت در ضمیر خودآگاه 
می شود که همراه با توصیه های خاص، تغییری همیشگی در رفتار ارائه می شود. 
استرس و اضطراب نقش پیچیده ای در IBS دارند که محققان هنوز در حال مطالعه 

روی آن هستند. کنترل هر دو حالت، از علائم این عارضه می کاهد.
درمان های روانشناسی این امتیاز را دارند که به شما کمک می کنند بدون اینکه 
دچار عوارض جانبی ناشی از مصرف داروها شوید، روش های بلندمدت برای 

کنترل علائم سندرم روده تحریک پذیر را یاد بگیرید.
طب مکمل و جایگزین

مطالعات نشان داده اند روغن نعنا فلفلی دارای خواص آنتی اسپاسمودیک است 
و می تواند در تسکین درد و ناراحتی IBS مؤثر باشد. انواع مکمل های گیاهی 
دیگری نیز وجود دارند که گفته می شود برای سلامت عمومی گوارش و کنترل 

علائم گوارشی مفیدند.

کنترل IBS با 5 روش درمانی؛

فشار روانی کارخانگی بر زنانسندرم روده تحریک پذیر چگونه درمان می شود؟
 چگونه است؟

 کار خانگی طبق سنت  و فرهنگ برخاسته از جامعه ی مرد سالار در سرتاسر 
جهان بر عهده ی زنان خانواده است. تقسیم کاری که در ظاهر منصفانه به نظر 
می رسد. یک عضو در بیرون از خانه مشغول به کار می شود و دیگری درخانه امور 
را مدیریت می کند. اما این کار خانگی چه فشارهای روانی می تواند بر زنانی که آن 

را انجام می دهند وارد  کند؟
آنان را در ذهنمان برای  باید شرایط  برای فهم و درک موقعیت زنان خانه دار 
خودمان بازسازی کنیم. تصور کنید در یک شغلی مشغول به فعالیت هستید که 
مجبورید در 24ساعت یک کار تکراری را انجام دهید. هیچ نتیجه ای برای این 
شغل شما مورد تصور نیست. چرا که فردای همان روز تمام اتفاقات به حالت اول 
بر می گردد. انگار شما هیچ کاری روز قبل انجام نداده اید. به عبارتی تکرار همان 

جمله ی پر شکوه ی زنان خانه دار که »کار خانه تمامی ندارد«.
ارتقای شغلی  این است که شما هیچ  این ویژگی دیگر شغل شما  بر  علاوه 
نخواهید داشت و مادام العمر مجبورید همین کار یکنواخت را انجام دهید. مزدی 
هم در قبال این فعالیت به شما پرداخت نخواهد شد. حس شما در این شغل چه 

خواهد بود؟ آیا حاضر به انجام آن هستید؟
این یک توصیف ساده از کار هر روزه ی زنان خانه دار است. با قرار گرفتن جامعه 
در مسیر تغییرات نسبی و حضور زنان در مشاغل خارج از خانه، مردان متجدد 
سعی بر به عهده گرفتن بخشی تا نیمی از کارخانه گرفتند. اما آنچه در این میان 

نادیده گرفته شده است مدیریت خانه و کارهای مربوط به آن است.
»نگفتی انجامش بدم«

همان طور که گفته شد یک امر که در کارخانگی نادیده گرفته می شود، مدیریت 
آن است. در خانواده هایی که مدعی روشنفکری و قرار گرفتن درمسیر ترقی 
هستند، کارخانگی تقسیم می شود. اما در باطن همچنان زنان وظیفه مدیریت امور 
را دارند. بارها حتما این جمله را در زندگی روزمره خود خطاب به زنان شنیده اید که 
»تو نگفتی این کار را انجام بدم«. این جمله در باطن به معنای این است که زن 
مدیریت کارهای خانه را دارد و باید به مابقی اعضا بگویید چگونه و چه زمان یک 
کار مشخص را انجام بدهند. به عبارتی کارخانگی برای مابقی اعضا درونی نشده 
است و هنوز نیاز دارند یک نفر از بیرون به آن ها بگوید چه باید بکنند. این مدیریت 
و فکر کردن به امور، خود به تنهایی زمان بر است و مشغله ذهنی برای زنان خانواده 
ایجاد می کند. تا جایی که آن ها را به این باور می رساند که اگر نباشند کارهای خانه 
روی زمین می ماند. در سمت دیگر همان اعضای خانه که با شانه خالی کردن از 
درونی کردن کار خانه برای خود، زن را مدیر خانه کرده اند؛ زن را مورد بازخواست 
قرار می دهند که به اصطلاح رییس بازی در می آورد. یا مانند مادران درخانه رفتار 

می کند و مانند همسر نیست.
همین شرایط را در کار بیرون از خانه بار دیگر تصور کنید. فکر کنید در محیط کار 
خود مدیر یک پروژه شده اید. آیا وظایف مدیریتی پروژه مثل سابق به شما زمان 
فعالیت  در امور پروژه را می دهد؟ مدیریت کردن یک پروژه به تنهایی یک کار تمام 
وقت است. بنابراین وقتی در خانه از زنان می خواهیم که تمام امور را مدیریت کند 
و خودش همزمان نیمی از کارها را انجام دهد؛ در کل 75درصد کارها را بر روی 
دوش او انداخته ایم. این مدیریت کارهای خانه بار روانی نام دارد. بار روانی یعنی 

باید تمام وقت حواست باشد. این به تنهایی برای هر کسی اضطراب زا است.
بار روانی همیشه با زنان است و دیده نمی شود. زمانی بار روانی خودش را نشان 
می دهد که یک مقایسه بین زنان و سایر اعضای خانه انجام دهیم. زمانی که زنان 
به طور مثال مشغول جارو کردن خانه هستند، همزمان صدای غذایی که سر گاز 
است را می شنوند و مراقب هستند سر نرود. یا نگاهشان به لباس های داخل سبد 
می افتد که باید شسته شوند، زمان شستن لباس ها متوجه پارگی لباس می شوند و 
به خاطر می سپارند که باید آن را بدوزند. در میانه راه خریدهای خانه به خاطرشان 

می آید.
اما سایر اعضا ابتدا باید به آن ها گفته شود خانه را جارو بکشند و بعد از اتمام 
جارو متوجه کار مانده ی دیگری در خانه نمی شوند. یعنی با احتمال بالایی غذا 
خواهد سوخت، لباس ها نشسته می ماند و لباس پاره دوخته نخواهد شد. یا برای 
وعده بعدی غذا خریدی انجام نخواهد شد. چون زن به رغم حضور درخانه به آن ها 

نگفته و گوش زد نکرده است.
چه باید کرد؟

برای اتمام این چرخه کافی است واقعا هر فرد در خانه خودش را به عنوان یک 
عضو خانه بپذیرد و خود جوش کارها را انجام دهد. بدون اینکه کسی به او بگوید 
چه کاری چه زمانی و چگونه انجام دهد. آن وقت نه مدیری در خانه است و نه 

شکایت.  بار روانی کار خانگی هم تنها بر دوش یک نفر نیست.

استاد علوم تغذیه دانشگاه علوم پزشکی ایران :

دیابتی ها باید ماهانه چک شوند
استاد علوم تغذیه دانشگاه علوم پزشکی ایران با تاکید بر ضرورت رصد وضعیت  

فرد مبتلا به چاقی و دیابت به صورت ماهانه توسط متخصص تغذیه گفت: این 
موضوع سبب موفقیت در انجام رژیم غذایی و عود نکردن دوباره چاقی و اضافه 

وزن می شود.
فرزاد شیدفر همزمان با برگزاری وبینار رویکردهای بیمارمحور در مدیریت دیابت 
و چاقی که به همت شرکت نوو نوردیسک پارس با حضور اساتید برجسته غدد 
درون ریز و متابولیسم و تغذیه کشور جهت ارائه راهکارهای بهبود تبعیت از درمان 
برگزار شد، اظهار داشت: چاقی از عوامل مستعدکننده ابتلای افراد به دیابت 
به شمار می رود و به عبارتی چاقی و اضافه وزن مهم ترین عامل بروز دیابت در جهان 
محسوب می شود که اگر افراد بتوانند اضافه وزن و چاقی خود را کاهش دهند خطر 

ابتلا به دیابت در آنها کاهش می یابد.
وی با بیان اینکه فرد مبتلا به دیابت نیاز به درمان توسط تیمی از متخصصان 
و کارشناسان، تغذیه، روان شناسی، متخصص غدد، داخلی و دیابت دارد، گفت: 
مشاوره برای تغییر بینش فکری نسبت به فواید کاهش وزن و رسیدن به وزن ایده آل 
جهت کمک به بیماران مبتلا به دیابت بسیار حائز اهمیت است. همچنین وضعیت 
رژیم افراد مبتلا به بیماری دیابت باید به صورت دوره ای توسط متخصص تغذیه 

مورد بررسی و ارزیابی قرار گیرد.
این استاد علوم تغذیه دانشگاه علوم پزشکی ایران تصریح کرد: بسیاری از افراد 
مبتلا به دیابت در جهت رسیدن به وزن ایده آل و کاهش وزن به صورت خودسرانه 
رژیم های غذایی را آغاز می کنند در حالی که استفاده از این راهکار مناسب نیست 

و آن را ما به بیماران توصیه نمی کنیم.
شیدفر خاطرنشان کرد: همچنین بسیاری از افراد مبتلا به دیابت و چاقی 
جهت رسیدن به وزن ایده آل از مشاوره متخصصان و کارشناسان تغذیه بهره مند 
می شوند، ولی متأسفانه پس از یک یا دو بار ویزیت و مشاوره از انجام مشاوره های 
بعدی پرهیز می کنند و این مسئله سبب می شود که چاقی و اضافه وزن مجدد به 

آنها بازگردد و به نوعی افزایش یابد.
وی گفت: افرادی که قصد دارند، کاهش وزن و درمان چاقی انجام دهند باید 
و هر ماه به صورت مداوم تحت نظر کارشناس یا متخصص تغذیه باشند تا روند 
رژیم آنها مورد بررسی قرار گیرد و همچنین این موضوع مورد ارزیابی متخصص 

و کارشناس باشد که آیا کاهش وزن در حد ایده آل و استاندارد بوده  است یا نه.
 شیدفر عنوان کرد: چاقی یک بیماری مزمن است که از جنبه های مختلف بر 
سلامت افراد تاثیر می گذارد و هرچه ارتباط بیمار با پزشک در این زمینه بیشتر باشد 

فرد در درمان چاقی و رسیدن به هدف رژیم غذایی مناسب موفق تر خواهدبود.

گفته می شود که دنیای خوش خوراکی بدون وجود 
از ترکیبات مغذی که وارد  گوجه فرنگی دوامی ندارد. 
بدن می کند تا رنگ و طعمی که به غذا می دهد قابل 
تقدیر است و به واقع بدون آن نمی توان به پخت غذاهای 

خوشمزه و البته مفید امید چندانی داشت.
 فرقی نمی کند که از گوجه فرنگی در تهیه غذا، سس، 
سالاد و یا به صورت آب گوجه استفاده می کنید. چون 
در هر صورت از فواید آن بهره مند می شوید. سعی کنید 
این ماده غذایی را همیشه در یخچالتان داشته باشید 
تا هر چه بیشتر خواص آن را وارد بدنتان کنید. در این 
مطلب 5 دلیل خوب می آوریم که شما را قانع می کند 

بیش از پیش از گوجه فرنگی استفاده کنید.
گوجه فرنگی میل کنید تا از مشکلات قلبی دور باشید
گوجه فرنگی بخش مهمی از هر رژیم غذایی سالم 
محسوب می شود. معمولًا اکثر افراد به دلیل رنگ قرمز 
آن که باعث خوش رنگی غذاها می شود به سراغ این 
ماده غذایی می روند؛ اما باید بدانید که همین رنگ قرمز 
زیبا نشان دهنده وجود میزان زیادی آنتی اکسیدان ها 

است که برای بدن بسیار مفید هستند.
یکی از عناصر مفید و سالم موجود در گوجه فرنگی 
ارتقا می دهد.  را  قلبتان  »لیکوپن« است که سلامت 
لیکوپن رنگدانه ای با خواص آنتی اکسیدانی بالا است 
که از سلول های بدن در برابر آسیب رادیکال های آزاد 
محافظت می کند. این رنگدانه الکترون هایی در خون 
و  مولکول ها  که  آن می شوند  از  مانع  که  آزاد می کند 
افزودن  باید بدانید که  ببینند.  غشای سلولی آسیب 
مقداری روغن زیتون به گوجه فرنگی و تفت دادن آن 
باعث آزاد شدن بیشتر لیکوپن می شود. به این ترتیب 
در تهیه سس گوجه فرنگی خوشمزه و مصرف منظم آن 

تعلل نکنید.
گوجه فرنگی باعث تنظیم فشارخون می شود

بالا  فشارخونتان  که  شده  مشخص  روزها  این  اگر 
است و پزشک برایتان دارو تجویز کرده است بیشتر به 
فکر تغذیه تان باشید. بدانید که داشتن یک رژیم غذایی 
درست می تواند کمک زیادی به شما بکند. در عین حال 
توصیه می کنیم از همین امروز مصرف گوجه فرنگی را 

به هر صورتی از سس گوجه خانگی گرفته تا در کنار 
غذا و غیره افزایش دهید. می دانید چرا؟ چون گوجه 
فرنگی لیکوپن و پتاسیم زیادی دارد که به جریان خون 
کمک کرده و در عین حال مانع از احتباس مایعات در 
سلول های بدن می شوند. در نتیجه فشارخونتان تنظیم 

می شود.
گوجه فرنگی سدی در برابر سرطان ها 

ایجاد می کند
درست است که سرطان بیماری پیچیده ای است و 
عوامل متعددی در ابتلا به آن نقش دارد و مصرف گوجه 
فرنگی نمی تواند 100 درصد از ابتلا به آن پیشگیری 
باعث  ماده غذایی  این  در هر حال مصرف  اما  کند؛ 
تغذیه سلول ها شده و بافت ها را در برابر حملات بی وقفه 
می کند.  محافظت  و  ساخته  مقاوم  آزاد  رادیکال های 

گوجه فرنگی یکی از منابع غنی آنتی اکسیدان ها است. 
این ماده غذایی به لطف لیکوپن و دیگر عناصر مغذی 
خود مانند »گلوتاتیون« از DNA سلول ها مراقبت کرده 

و مانع از نابودی آن ها می شود.
گوجه فرنگی سموم بدن را دفع می کند

نظرتان در مورد نان تهیه شده از آرد سبوس دار با چند 
عدد گوجه گیلاسی و یک فنجان چای سفید و یک عدد 
سیب برای صبحانه چیست؟ باید بدانید پیشنهادی که 
کردیم یک انتخاب سالم و سیرکننده است که در عین 
حال سموم بدن را دفع می کند. در واقع تک تک مواد 
غذایی پیشنهادی سرشار از آنتی اکسیدان هایی هستند 
که مانند تصفیه کننده عمل می کنند و می توانند تمام 
مواد مورد نیاز بدن را از فیلتر رد کنند. حتماً می دانید که 
از لیموترش به عنوان سم زدای قوی بدن یاد می شود. از 

این پس خیار، گوجه فرنگی، بادمجان و آرتیشو را نیز به 
دلیل داشتن این خاصیت به یاد بسپارید.

گوجه فرنگی برای دیابتی ها فوق العاده است
بنابر اعلام انجمن دیابت آمریکا، مصرف منظم گوجه 
فرنگی برای افرادی که از دیابت رنج می برند فوق العاده 
است. چون سطح گلیسمی آن پایین است و در عین 
حال مواد مغذی فوق العاده ای مانند کلسیم، پتاسیم، 

فیبر، منیزیم و ویتامین A، C و E دارد.
 آب هندوانه و گوجه فرنگی: هدیه سلامتی

آب گوجه فرنگی و هندوانه یک نوشیدنی خنک است 
که برای یک روز پرانرژی فوق العاده است. این نوشیدنی 
به ویژه برای تصفیه بدن و تأمین آب آن توصیه می شود. 
تهیه این نوشیدنی کار سختی نیست و هر زمان که 
هندوانه و گوجه فرنگی خوب در اختیار داشته باشید 

می توانید دست به کار شوید.
مواد لازم:

گوجه فرنگی رسیده 2 عدد متوسط
هندوانه 300 گرم

آب 150 میلی لیتر
برگ نعنا 3 پر

یخ 2 قالب
روش تهیه و استفاده:

بیشتری  خواص  شده  پخته  فرنگی  گوجه  هرچند 
این  که  بدانید  اما  دارد؛  خام  فرنگی  گوجه  نسبت 

نوشیدنی نیز برای سلامتی بدنتان مفید است.
در گام اول 300 گرم هندوانه را قاچ کرده و هسته های 

آن را در آورده و کنار بگذارید.
دو  را  یک  هر  و  بشویید  خوبی  به  را  گوجه فرنگی ها 

قسمت کنید.
بهتر است قبل از افزودن نعنا آن ها را بکوبید تا ترکیبات 

ضروری شان به خوبی آزاد شوند.
سپس گوجه فرنگی و هندوانه را داخل مخلوط کن 

بریزید و به مدت چند ثانیه میکس کنید.
مقداری آب به آن اضافه کنید تا زیاد غلیظ نباشد.
در نهایت برگ های له شده نعنا را نیز اضافه کنید.

نوشیدنی سالم و مغذی تان آماده است.

۵دلیل خوب برای اینکه گوجه فرنگی بیشتری میل کنید 

گوجه فرنگی؛ از خواص ضدسرطانی تا دفع سموم
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یکصدوپنجاه و دومین جلسه رسمی و علی شورای اسلامی شهر قم تشکیل 
و در آن اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 98، سازمان مدیریت پسماند شهرداری با 

رأی اعضای شورا به تصویب رسید.
یکصدوپنجاه و دومین جلسه رسمی و علی شورای اسلامی شهر قم شامگاه 
دوشنبه در سالن جلسات شهید باکری این شورا به ریاست عبدالله جلالی 
رئیس شورا برگزار و در آن اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 98، سازمان مدیریت 

پسماند شهرداری با رأی اعضای شورا به تصویب رسید.
در ابتدای این جلسه زین العابدین قراچولو به قرائت لوایحی که هفته گذشته 
واصل شده بود پرداخت و سپس محسن محرری رئیس کمیسیون شهرسازی و 
معماری شورای اسلامی شهر قم به قرائت 4 لایحه قابل طرح در جلسه رسمی 

شورا پرداخت که همگی به تصویب رسیدند.
سپس مجید اخوان رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم 
لوایح مربوط به این کمیسیون را قرائت کرد که پس از بحث و بررسی به تصویب 

رسیدند.
در ادامه جلسه اخوان به ارائه گزارشی پیرامون لایحه تفریغ بودجه 8 سازمان  
در سال 98 پرداخت و اظهار داشت: این لوایح به شورای شهر ارائه شده که 
بلافاصله بررسی های اولیه را انجام و کمیته بودجه را با حضور مدیرعامل و 
معاون اداری مالی سازمان تشکیل دادیم  و در آن کم و کیف کار را بررسی 
کردیم که 5 مورد مربوط به خدمات شهری بوده که مصوب شده اند و 3 مورد 
هم حمل ونقلی بودند که کمیته آن روزهای آتی تشکیل و بررسی خواهد شد.

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: نخستین 
سازمان مربوط به سازمان پسماند شهرداری است که به تصویب کمیسیون 
تلفیق خدمات شهری و برنامه وبودجه رسیده است، بودجه مصوب 98، دوازده 
میلیارد ریال بوده که دو و نیم میلیارد متمم اضافه کرده اند و 98 درصد تحقق 
نسبت به بودجه متمم دارد. وی ادامه داد: 71 میلیارد تومان مازاد درآمد 
اعلام شده است و تحقق آیتم های درآمدی به غیراز 130 میلیون تومان که از 
کشتارگاه بابت پساب های صنعتی دریافت می شود تقریباً صددرصد است؛ 
همچنین در پسماند عفونی نیز یک میلیارد و 150 میلیون تومان تحقق داریم.
اخوان افزود:حق النظاره و حق الدفع نیز سه میلیارد و 600 میلیون بوده که 
چهار میلیارد به چهار و نیم میلیارد افزایش یافته که این رقم محقق شده است؛ 
دلیلش تهاتر یک ملک تجاری در مجتمع میلاد در هفت تیر و یک قطعه زمین 
در کلهری به سازمان پسماند بابت حق الدفع بوده که به فروش رسیده است 
همچنین 14 واحد در پاساژ سعدی و یک قطعه فرهنگی نیز در کلهری مصوب 

شده که به فروش برسانند.
صورت جلسات  درمجموع  کرد:  خاطرنشان  قم  شهر  شورای  عضو 
هیئت مدیره، مجمع و شورای سازمان چک شده و بر گزارش سازمان نظارت 
اما  کنیم  چک  را  حسابرسی  گزارش  نشده ایم  موفق  هنوز  البته  می شود، 

عملکرد نسبتاً قابل دفاع بوده و درخواست رأی از جلسه داریم.
گزارش  ارائه  خصوص  در  قم  شهر  شورای  عضو  دیگر  بختیاری  حسن 

حسابرسی از سوی سازمان را موردتوجه قرارداد و گفت: سال قبل هم این 
بحث مطرح شدکه آیا تصویب تفریغ ها بدون ارائه گزارش حساب رسی درست 
است یا نه؟ و منجر به این شد که انضباط مالی واقعی حداقل در قالب گزارش 

مالی حساب رسی ارائه شود.
حسن بختیاری اظهار داشت: پیشنهادم این است که همه موارد تفریغ را 
به کمیسیون برنامه وبودجه برگردانیم و گزارش حساب رسی که آمد بررسی و 

سپس این لایحه را به تصویب برسانیم.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم در پاسخ به بختیاری 
ابراز کرد: اینکه بگوییم شکلی و فرمالیته اصلًا صحیح نیست و این موضوع را 
اصلًا قبول ندارم، با این اوصاف باید سه ماه صبر کنیم که گزارش حسابرسی 

بیاید تا تصمیم گیری کنیم.
زین العابدین قراچورلو یکی دیگر از اعضای شورای شهر قم در این رابطه 
داشته  باید  تفریغ  در  که  است  پایه هایی  از  یکی  کرد: حساب رسی  اظهار 
باشیم، سال ها این موضوع را پیگیری کرده ایم تا عملیاتی شود، همکاران این 

گزارشات  را طوری باید بنویسند تا به مشکل برنخوریم.
وی اضافه کرد: اگر هم می خواهیم کار اقتصادی انجام دهیم باید با روش و 
قانون خودش پیش برویم اما وظیفه ما این نیست و درصورتی که این بحث را 

نادیده بگیریم دچار مشکل می شویم.
سید امیر سامع معاون شهردار قم نیز مطرح کرد: معمولًا بند مهمی در 
حسابرسی سازمان ها نداشتیم و ان شاء الله امسال هم همه استانداردها 
رعایت شده و اگر در زمان خودش تصویب شود بهتر است، عدم توازن معقول 

بوده و دور از انتظار نیست که به وجود بیاید.
حجت الاسلام سید محمد آتش زر نیز گفت: حساب رسی یکی از آیتم هایی 
است که می توان به صحت تفریغ پی برد، حتی حسابرسی که انجام می شود 
نیازی به تصویب شورا ندارد، اگر شورا به تصویب این لایحه برسد کمیته تفریغ 

نمی تواند آن را رد کند.
درنهایت لایحه اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 98، سازمان مدیریت پسماند با 
رأی اعضای شورا به تصویب رسید که از حیث وصولی بالغ بر 153 میلیارد ریال 

و از حیث هزینه بالغ بر 152 میلیارد ریال هست.
در بخش دیگری از این جلسه سبحانی ثابت رئیس کمیسیون خدمات 
شهری و امور زائرین شورای شهر قم در خصوص لایحه ممنوعیت دفن اموات 
در امامزاده شاه محمدقاسم و امامزاده شاه سربخش گفت: در این رابطه، مقرر 
شد شهرداری مجدد موضوع را بررسی و اطلاعات برای کمیسیون بیاورد؛ با 
توجه به مباحث مطرح شده باید نظر و فتوای مراجع گرفته می شد در نتیجه 
قرار بر این شد موضوع بررسی و نظر فقهای شورای نگهبان هم اخذ شود و در 
نهایت موضوع از طریق شورای برنامه ریزی استان بررسی نهایی شده و ابلاغ 

شود.
در پایان تصمیم بر این شد لایحه قبلی عودت داده شود و لایحه جدید مجدد 

در دستور کار قرار بگیرد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

برگزاری مسابقات قرآنی به صورت انفرادی 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: چهل و سومین دوره مسابقات قرآنی 
اوقاف در قم با رعایت همه پروتکل های بهداشتی و به صورت انفرادی طی سه روز 

برگزار می شود.
به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، حجت الاسلام 
والمسلمین عباس اسکندری با اشاره به برگزاری چهل و سومین دوره مسابقات قرآنی 
اوقاف در سطح استان اظهار کرد: این مسابقات چهارشنبه تا جمعه هفته جاری و با 

رعایت همه پروتکل های بهداشتی ستاد ملی مقابله با کرونا برگزار خواهد شد.
وی افزود: مجوز برگزاری این مسابقات از ستاد مقابله با کرونا استان و اداره کل 
بهداشت قم اخذ شده و نماینده بهداشت هم در طول مسابقات، در محل برگزاری 

آزمون حضور خواهد داشت.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه تمام پروتکل های بهداشتی 
ستاد ملی مقابله با کرونا در برگزاری این مسابقات لحاظ شده است گفت: متسابقین 
به صورت انفرادی در محل آزمون حضور می یابند و داوران هم در اتاقی دیگر خواهند 
بود، هر شرکت کننده بعد از آزمون، نمرات خود را دریافت کرده و محل مسابقه را ترک 

می کند تا شرکت کننده دیگر حضور یابد.
وی ادامه داد: تب سنجی و غربالگری متسابقین پیش از ورود به محل آزمون هم با 

حضور نماینده اداره کل بهداشت انجام می شود.
اسکندری در ادامه به تعداد شرکت کنندگان در چهل و سومین دوره مسابقات 
قرآنی اوقاف در استان قم اشاره و خاطرنشان کرد: امسال 300 نفر شامل 170 نفر 
از برادران و 130 نفر از خواهران در این دوره مسابقات و در رشته های ترتیل، تحقیق، 

حفظ )5 جزء تا کل قرآن(، اذان و دعاخوانی با یکدیگر به رقابت می پردازند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: محل آزمون، سالن اجتماعات اداره 
کل اوقاف و امور خیریه استان قم خواهد بود و مسابقات طی روزهای چهارشنبه و 

پنجشنبه ویژه برادران و جمعه ویژه خواهران، از ساعت 8 تا 20 برگزار می شود.
وی با بیان اینکه به دلیل شیوع بیماری کرونا، امسال آیین اختتامیه مسابقات برگزار 
نخواهد شد گفت: نتایج این آزمون چند روز بعد از برگزاری اعلام و جوایز نفرات برتر 

هم به حساب بانکی آنها واریز می شود.
 

مدیرتوسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم:

صادرات محصولات کشاورزی قم
 افزایش می یابد

 مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  با فراهم شدن 
امکان  استان،  در  تجاری  کشاورزی  موضوع  به  ویژه  توجه  و  لازم  زیرساخت های 
صادرات سالانه 50 میلیون دلار محصولات کشاورزی قم به بازارهای هدف وجود 

دارد. 
هادی مومنی نسب بیان کرد: بخش کشاورزی استان تجربه صادرات 30 میلیون 
دلاری را در طول سال های گذشته داشته است که بر اساس راهبرد جهش تولید 

تلاش داریم این رقم افزایش یابد.
وی افزود: محصولات صادراتی بخش کشاورزی قم تنوع زیادی دارد و از حوزه 
شیلات مانند خاویار تا محصولات باغی همچون پسته و محصولات دامی نظیر 

تخم مرغ را شامل می شود.
کشاورزی  تقویت  قم،  کشاورزی  جهاد  سازمان  جدی  رویکرد  داد:  ادامه  وی 
تجاری در استان است و به همین منظور برای تقویت دانش بهره برداران در این 
حوزه کارگاه های آموزشی و جلسات همفکری برگزار می شود. مومنی نسب گفت:  
کشاورزان قمی برای صادرات محصولات خود نیازمند حمایت دستگاه های اجرایی 
هستند و در همین رابطه سازمان جهاد کشاورزی استان، توانمندسازی نیروی 
انسانی، ارتقا کیفیت محصول ها و ایجاد نهادهای تخصصی کسب وکار در بخش 
کشاورزی را در دستور کار خود قرار داده است. وی بیان کرد:  در کنار نگاه به بازار 
کشورهای منطقه،  بازار اوراسیا نیز برای صادرات محصولات کشاورزی استان موقعیت 
بسیار مهمی است و تولیدکنندگان قمی می توانند محصولات باکیفیت خود را با تعرفه 
مناسب در این بازار عرضه کنند . وی با اشاره به همکاری سازمان جهاد کشاورزی 
قم با دستگاه هایی همچون سازمان صنعت، معدن و تجارت و اتاق بازرگانی استان 
برای توسعه صادرات محصولات کشاورزی،  ادامه داد: برای حضور موفق در بازارهای 
بین المللی،  افزایش کیفیت محصولات و استفاده از بسته بندی متنوع و جذاب برای 
آن ها از اهمیت ویژه ای برخوردار است و در همین زمینه با مشارکت اتحادیه های 
محصولات کشاورزی استان تلاش  می کنیم سطح آشنایی تولیدکنندگان قمی با 
عوامل موفقیت در تجارت را افزایش دهیم.  نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزی 
قم مشغول فعالیت هستند؛ بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی قم را روستاییان 
استان تشکیل می دهند به نحوی که کشاورزی به تنهایی 45 درصد اشتغال روستائیان 
در بخش های مختلف استان را به خود اختصاص داده است. میزان متوسط تولید 
بخش کشاورزی استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی،  

باغی،  دامی و شیلات است.
 

مدیر کل بهزیستی استان قم خبرداد:

توزیع بیش از5هزار کیلو گوشت قربانی 
بین مددجویان

مدیر کل بهزیستی استان قم از اهدا حدود 143 راس دام در روز عید قربان و توزیع 
5137 کیلو گوشت بین مراکز و مددجویان بهزیستی قم خبرداد.

دکتر مهدی پهلوانی ضمن تبریک دهه ولایت و تقدیر از اعتماد خیرین و مردم نوع 
دوست و سخاوتمند استان افزود باتوجه به  شیوع بیماری کرونا و محدودیت های 
بهداشتی در جلب و جذب نذورات قربانی ، با همکاری خوب سازمان دامپزشکی 
استان و یاری خیرین ارجمند امسال به صورت متمرکز دام های اهدایی به محل 
کشتارگاه آسایشگاه معلولین و سالمندان شهید فیاض بخش قم منتقل گردیدند و با 
حضور ناظران ذبح شرعی و کارشناسان سازمان دامپزشکی دام های اهدایی ذبح و 
بین مراکز شبانه روزی و مددجویان توزیع شد. مدیر کل بهزیستی استان قم با اشاره 
به مرحله دوم رزمایش همدلی مومنانه در دهه ولایت و همچنین تاکید رهبرمعظم 
انقلاب در خصوص هدایت نذورات و خیرات مومنین در محرم و صفر به طرف تامین 
سبدهایی غذایی محرومین و آسیب دیدگان از کرونا خاطرنشان کرد این اداره کل 
در مرحله اول رزمایش همدلی مومنانه که از اسفند 98تا پایان ماه مبارک رمضان 
انجام شد به عنوان واسطه خیر توانست بیش از پنجاه میلیارد ریال کمکهای نقدی و 

غیرنقدی مردم نوع دوست استان را بین مددجویان تحت پوشش توزیع نماید
 پهلوانی با اشاره به طولانی شدن بحران کرونا و آغاز مرحله دوم رزمایش مومنانه 
افزود در این مرحله نیز ضمن اعلام آمادگی جهت جلب و جذب کمکهای مردمی 
به اطلاع عموم نیکوکاران می رسانیم به همین منظور کلیه مراکز و مجتمع های 
بهزیستی در سطح استان آماده دریافت هدایای غیرنقدی شامل مرغ ،گوشت،برن
ج،ماکارانی،رب،روغن،شکر،حبوبات،ماسک واقلام ضدعفونی دست و سطوح می 
باشند و شماره کارت 2588-7618-9570-6367 مشارکت های مردمی بهزیستی 

قم جهت واریز هدایای نقدی درنظر گرفته شده است .
 

بازپرس شعبه چهارم دادسرای عمومی و انقلاب قم:

پرونده گوهرناز 22 جلدی شد
بازپرس شعبه چهارم دادسرای عمومی و انقلاب قم گفت:با توجه به وسعت پرونده 
شرکت گوهر ناز و تعداد بالای شکات و اینکه پرونده مذکور تا کنون دارای 22 جلد و 
جمعا 4533 صفحه شده است، طبعا رسیدگی به چنین پرونده ای نیازمند زمانی 

بیش از این خواهد بود. 
مهدی حسن زاده در گفت وگو با فارس در قم در پاسخ به دو کمپین مردمی ثبت 
شده در سامانه فارس من با عناوین »دستگاه قضا مالباختگان گوهرناز قم را حمایت 
کند« »لزوم رسیدگی به وضعیت مالباختگان گوهرناز قم اظهار کرد: در رابطه با پرونده 
موسوم به پرونده شرکت گوهرناز با موضوع اخلال در نظام اقتصادی از طریق جذب 
سرمایه در قالب مضاربه وحیف و میل کردن اموال مردم به اطلاع می رساند از روز 

تشکیل این پرونده تا کنون حدود 6 ماه گذشته است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری ضارب مأمور پلیس و قاتل 
شهروند قمی 

فرمانده انتظامی استان گفت: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان، ضارب 
مأمور پلیس و قاتل شهروند قمی ظرف مدت 24 ساعت شناسایی و دستگیر شد. 
سردار سید محمود میرفیضی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
اظهارداشت: در پی تماس با 110 مبنی بر حضور فردی مسلح با لباس مبدل 
زنانه در یکی از مجتمع های مسکونی در پردیسان، با توجه به حساسیت موضوع 

بلافاصله عوامل انتظامی به محل مورد نظر اعزام شدند. 
وی گفت: مدیر مجتمع مسکونی موصوف نیز برای هدایت مأموران آن ها را 
همراهی و با احساس تکلیف سعی در کمک رسانی برای دستگیری متهم داشته 
که پس از گشودن درب واحد مسکونی مورد نظر، ضارب با آمادگی قبلی اقدام به 

تیراندازی می کند. 
فرمانده انتظامی استان قم افزود: در این حادثه متهم، مأمور پلیس را از ناحیه 
پهلو و کتف و مدیر مجتمع را نیز از ناحیه قفسه سینه مورد اصابت قرار داده و 
متواری می شود.  سردار میرفیضی گفت: مجروحان حادثه بلافاصله توسط 
اورژانس به مراکز درمانی منتقل که در حال حاضر وضعیت عمومی مأمور، رضایت 
بخش اعلام شده لیکن متاسفانه مدیر مجتمع علی رغم تلاش پزشکان به دلیل 
شدت جراحت وارده فوت می کند.  وی اضافه کرد: با تشکیل تیمی زبده از 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم و با هماهنگی دستگاه قضائی، دستگیری 
متهم در دستور کار قرار گرفت و در حالی که نامبرده با خودرو پژو 405 قصد 
خروج از قم و عزیمت به یکی از استان های همجوار را داشت شناسایی و با شلیک 
چندین گلوله خودرو وی متوقف، متهم دستگیر و طی بازرسی از خودرو پژو، سلاح 
کمری که با آن تیراندازی کرده بود کشف شد.  فرمانده انتظامی استان قم گفت: 
پس از انتقال ضارب به پلیس آگاهی استان، نامبرده طی تحقیقات صورت گرفته 
به جرم خود اعتراف کرد که پس از تحقیقات تکمیلی، برای انجام مراحل قانونی به 

مرجع قضائی استان معرفی خواهد شد.
 

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

کلاهبرداری در پوشش آگهی های 
استخدامی در شبکه های اجتماعی

رئیس پلیس فتا استان قم از وقوع کلاهبرداری در پوشش آگهی های استخدامی 
در شبکه های اجتماعی خبر داد. 

تا مجرمان  باعث شده  بیکاری  افزایش  اظهارداشت:  موالی   سرهنگ علی 
سایبری از این امر سوءاستفاده کرده و با انتشار آگهی های استخدام به سرقت 

اطلاعات یا سوءاستفاده های مالی از جوانان جویای کار روی آورند.
وی تصریح کرد: ترفند مجرمان سایبری برای به دام انداختن افراد جویای کار 
بدین صورت است که با انتشار آگهی استخدام با درآمد بالا، بیمه و... این افراد 

جویای شغل را فریب داده و از آن ها سوء  استفاده می کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم ادامه داد: در گام اول از فرد رزومه اطلاعاتی فردی و 
کاری می خواهند که در پی جمع آوری این اطلاعات در گام بعدی با ارائه شماره 
حساب یا هدایت آنها به سایت های جعلی و درگاه های بانکی فیشینگ برای واریز 

وجه آزمون استخدامی از آنها سوءاستفاده های مالی می کنند.
سرهنگ موالی با توجه به سابقه این گونه کلاهبرداری های از افراد جویای کار، 
گفت: بهتر است قبل از واریز هر گونه وجهی به حساب های اعلامی از سوی این 
افراد و یا واریز از طریق درگاه های جعلی بانکی در خصوص شرکتی که آن ها آگهی 
استخدام داده اند تحقیق کنید ببینید وجود خارجی دارد یا نه اگر دارد واقعا این 

شرکت آگهی کرده، یا تحت نام و برند آنها این تبلیغات دورغین انجام شده است.
فریبنده  پیشنهادهای  تبلیغات،  کرد:  تاکید  قم  استان  فتا  پلیس  رئیس 
وحقوق های غیر متعارف در فضای مجازی ممکن است دامی برای متقاضیان کار 
بوده و صرفا درج یک شماره تلفن و آدرس های گمراه کننده می باشد ، حتما به 
صورت حضوری قبل از استخدام با صاحب آگهی ملاقات کنند و از محل فعالیت 
وی مطلع شوند و در صورت اطمینان از صحت موضوع، اقدامات بعدی را انجام 

دهند.
رئیس پلیس راه استان قم  خبرداد:

مرگ راننده ۳۳ ساله کامیون بدلیل عدم توجه به جلو
رئیس پلیس راه استان قم گفت: بر اثر واژگونی یک دستگاه کامیون در کیلومتر 

4 محور نیزار راننده خودرو در دم جان باخت. 
 سرهنگ مختار پناهی ، اظهارداشت: روز گذشته در پی اعلام مرکز پیام مبنی 
بر واژگونی یک دستگاه کامیون بنز میکسر بتن در کیلومتر 4 محور نیزار، بلافاصله 

مأموران پلیس راه استان به محل حادثه اعزام شدند.
رئیس پلیس راه استان قم افزود: کارشناسان پلیس راه استان پس از بررسی، 

علت واژگونی کامیون را خروج از جاده به دلیل عدم توجه به جلو اعلام کردند.
وی افزود: در این حادثه متاسفانه راننده کامیون جوان 33 ساله به دلیل جراحات 
وارده در دم جان باخت . سرهنگ پناهی اظهار کرد: عدم توجه به جلو یکی از رایج 
ترین علل تصادف است که ناشی از عوامل متعددی از جمله سرعت غیر مجاز، 
عدم توجه به جلو، حواس پرتی، عدم رعایت فاصله مجاز و ایمن، نقص فنی در 
سیستم ترمز و عدم مهارت کافی در هدایت و کنترل وسیله نقلیه است. رئیس 
پلیس راه استان قم تصریح کرد: هرکدام ار دلایل بالا نشات گرفته از رفتارهای 
ناایمن و پرخطر رانندگان است، به عنوان مثال استفاده از تلفن همراه، خوردن 
و آشامیدن، گوش دادن به موسیقی با صدای بلند، استعمال دخانیات موجب 

حواس پرتی راننده شده و منجر به تصادف جلو به عقب و واژگونی می شود.

رئیس پلیس راه آهن استان قم  خبرداد:

کشف محموله 3 میلیاردی چادر قاچاق 
رئیس پلیس راه آهن استان قم از کشف محموله 3 میلیارد ریالی چادر قاچاق 

در قم خبر داد.  
 سرهنگ محمود محرابی ، اظهارداشت: ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس 
راه آهن قم، با تشدید اقدامات نظارتی حین کنترل بارهای وارده به ایستگاه راه 

آهن به تعدادی گونی مشکوک شدند. 
رئیس پلیس راه آهن استان قم افزود: در ادامه با اخذ دستور قضائی بار مذکور 

مورد بازرسی قرار گرفت و در این رابطه خریدار و فروشنده شناسایی شدند. 
سرهنگ محرابی تصریح کرد: در این بازرسی 4 گونی بزرگ بسته بندی شده به 
تعداد 2 هزار و 513 قواره چادر مشکی و 4 هزار عدد سرآستین چادر ساخت کشور 

چین و فاقد هرگونه مدارک مثبته گمرکی کشف شد. 
رئیس پلیس راه آهن استان قم خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش کالاهای 

مکشوفه قاچاق را 3 میلیارد ریال اعلام کردند. 
سرهنگ محرابی اضافه کرد: در نهایت 2 نفر به عنوان مالک کالا شناسایی و به 

همراه پرونده متشکله، تحویل مراجع قضائی استان شدند.
 

سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد

کشف 2۷ هزار و 6۰۰ نخ سیگار قاچاق 
سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم از کشف 27 هزار و 600 نخ سیگار 

قاچاق از یک دستگاه خودرو نیسان در قم خبر داد.  
 سرهنگ نصرالله سپهوند اظهارداشت: در راستای طرح تشدید مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز و با هماهنگی مرجع قضائی، کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان 
باکنترل تردد خودروهای عبوری در محور "قم – تهران" یک دستگاه خودرو نیسان 

را به ظن حمل کالای قاچاق متوقف کردند. 
سرپرست پلیس امنیت اقتصادی استان قم خاطرنشان کرد: در ادامه کارآگاهان 

پس از بررسی صورت گرفته 27 هزار و 600 نخ سیگار قاچاق را کشف کردند. 
سرهنگ سپهوند تصریح کرد : در این رابطه راننده دستگیر و پس از تشکیل 
پرونده برای انجام مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی و خودرو نیسان حامل 

کالای قاچاق نیز به پارکینگ منتقل شد. 

اجتماعی

گزارشی از جلسه شورای اسلامی  شهر قم؛
از تصویب اخذ مجوز تفریغ بودجه پسماند

 تا ممنوعیت دفن اموات در امامزادگان

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: 
راستای  در  ملی  و  سازندگی  بسیج  ظرفیت  از  باید 

محرومیت زدایی استان و شهر استفاده کرد
محسن بهشتی عصر دوشنبه در نشست کارگروه 
سالن  جلسات  سالن  در  که  استان  سازندگی  بسیج 
کرامت استانداری قم برگزار شد، گفت: با توافقی که 
با وزیر راه و شهرسازی شده پروژه 32 هکتاری منطقه 
پردیسان با ساخت 180 واحد مسکونی برای انتقال 
واحدهای زیر دکل و سکونت های غیر رسمی صورت 

گرفته است.
به گفته وی؛ زمین باید از سوی دولت برای اجرای 
پروژه اختصاص یابد و به دنبال مدلی برای آماده سازی 

و اجرا در این منطقه شهری باشیم.
بهشتی افزود: باید از منابع بانک، بسیج سازندگی و 
وزارت راه و شهرداری در این پروژه استفاده کنیم تا افراد 
را از سکونتگاه های غیررسمی و زیر دکل جابجا کنیم و 
زیر دکل هم به فضای سبز شهری تبدیل و در اختیار 

شهرداری قرار گیرد.
در  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 

بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ظرفیت بسیج 
سازندگی گفت: همه استان ها به دنبال آن هستند 
اعتبار عمومی که در اختیار بسیج سازندگی است را با 
رایزنی ها به استان های خودشان بیاورند، با انجام این 

کار می توان روند انجام پروژه ها را تسریع کرد.
وی گفت: باید از ظرفیت بسیج سازندگی و ملی در 
راستای محرومیت زدایی استان و شهر استفاده کرد 
چراکه با همدلی و استفاده از این ظرفیت ها می توان 

بسیاری از محرومیت ها را از بین برد.
به عنوان  که  محله  به 16  رسیدگی  است؛  گفتنی 
محله های بی بضاعت، جامعه هدف قرارگاه است که 
برای پیشرفت و آبادانی در دستور کار بسیج سازندگی 

قرار گرفته است.
بسیج سازندگی به عنوان یک دستگاه پشتیبان

مسئول بسیج سازندگی قم نیز در این جلسه  گفت: 
از ظرفیت بسیج سازندگی نه تنها در طرح های استانی 
بلکه باتوجه به جایگاه قانونی آن به عنوان پشتیبان و 
کمک کننده دستگاه های اجرایی می توان استفاده 

کرد.

سرهنگ محمود داوودآبادی بیان کرد: ظرفیت بسیج 
سازندگی صرفاً مربوط به پروژه های استانی نبوده و هر 
پروژه ای که دستگاه ها از محل اعتبارات منابع ملی 
و ابلاغی دارند هم در چارچوب کار بسیج سازندگی 
قرار می گیرد. وی افزود: بسیج سازندگی از سال 86 بر 
اساس قانون و مصوبه مجلس شورای اسلامی به عنوان 
دستگاه اجرایی شناخته شد، بسیج سازندگی می تواند 
با تعامل و توافق و تفاهم با دستگاه های اجرایی، کل 
دستگاه ها  موردنیاز  عمرانی  پروژه های  از  بخشی  یا 
نقاط  و  روستاها  سطح  محروم،  مناطق  در  به ویژه  را 

دوردست به عهده گرفته و دنبال کند.
به گفته این مسئول، مقرر شد تا سقف 30 درصد در 
پروژه هایی که تامین اعتبارشان به عهده استان است 
را  پروژه های ملی  باشیم هم چنین  مشارکت داشته 
لیست کرده و پس از برآورد مالی پروژه ها سهم مشارکت 
خود را تعیین کنیم. داودآبادی افزود: فلسفه اصلی 
برگزاری این جلسه را تعامل با دستگاه های اجرایی در 
جهت اجرای پروژه های عمرانی و زیرساختی استان 

به ویژه مناطق محروم است.

معاون استاندار قم تاکید کرد؛
استفاده از ظرفیت بسیج برای سازندگی استان قم

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به نصب 71 دستگاه 
دوربین در سطح محورهای استان گفت: 65 نقطه حادثه خیز در سطح راه های 
مواصلاتی قم توسط راهور و دستگاه های اجرایی احصاء شد که مشکلات 45 

نقطه آن به صورت کوتاه مدت رفع شده است.
راه های  در  تیم گشت  در گذشته 15  داشت:  اظهار  پناهی  مختار  سرهنگ 
مواصلاتی حضور داشتند که با توجه به علم روز و اهمیت هوشمند سازی به سمت 

استفاده از دوربین رفته ایم.
رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم افزود: هوشمند سازی، راهکاری 

مهم در پایش و رصد راه های مواصلاتی و جاده های پرخطر است.
وی اظهار داشت: 71 دستگاه دوربین در سطح محورهای قم نصب است که 28 
دوربین به دلایلی وجود مشکلاتی در حال تعمیر است و به زودی به چرخه افزوده 

می شود.
پناهی تأکید کرد: رانندگی در جاده های برون شهری دارای حساسیت زیادی 
است اما برخی رانندگان به تصور اینکه رانندگی در جاده خطر کمتری دارد، دقت و 

توجه لازم را ندارند و این بی مبالاتی ها، موجب حوادث تلخی می شود.
وی تصریح کرد: یکی از رفتارهای پرخطر در جاده، نشاندن افراد فاقد گواهی نامه 
پشت فرمان است، درصورتی که رانندگی بدون گواهی نامه کاری خطرناک و جرم 

محسوب می شود.
رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم همچنین در خصوص مخدوش 
کردن پلاک برای فرار از قانون تصریح کرد: برابر قانون مجازات اسلامی خدشه زدن 
به پلاک خودرو به هر دلیلی جرم است و راننده 6 ماه تا یک سال محکوم به حبس 

می شود.
وی گفت: در خصوص برخی از مشکلات و نواقص در راه های مواصلاتی، بارها 
مکاتباتی با راه سازی و مسئولان ذی ربط داشته ایم، همچنین در سال 99، تعداد 
65 نقطه حادثه خیز در سطح راه های مواصلاتی قم توسط راهور و دستگاه های 

اجرایی احصاء شد که با پیگیری 45 نقطه به صورت کوتاه مدت رفع شده است.
پناهی در مورد بروز تصادفات جاده ای و راه بندان نیز توضیح داد: در تصادفات 
خسارتی اگر هر دو طرف بیمه باشند و بیمه دارای اعتبار و راننده متخلف نیز 
موضوع را قبول داشته باشد، نیاز به کروکی نیست و می توانند در موقع تصادف 

به بیمه مراجعه کنند.
وی عنوان کرد: در تصادفات منجر به خسارت باید رانندگان خودرو را به کنار جاده 
هدایت کنند، در غیر این صورت پلیس بنا بر قانون می تواند متخلفین اعمال قانون 
کند اما در تصادفات منجر به فوت به دلیل حساسیت، نباید صحنه را بر هم بزنند 

تا پلیس برسد.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:
شناسایی65 نقطه حادثه خیز در سطح راه های مواصلاتی قم
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دبیر کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی  در واکنش به اظهاراتی 
که "بانک ها را عامل گرانی مسکن می داند"، گفت: ورود بانک ها به اجاره و 
معامله واحدهای مسکونی ممنوع است و آن ها در این زمینه مورد نظارت 
بانک مرکزی قرار دارند. همچنین، از سوی هیئت نظارت بر بانک ها مجازات 

می شوند.
این روزها گفته هایی مطرح می شود مبنی براینکه بانک ها عامل گرانی 

مسکن هستند و فعالیت آن ها در عرصه ساخت وساز و خرید و فروش مسکن، 
منجر به ایجاد اختلال در نظام عرضه و تقاضا در این بازار شده است.

موسسات  و  بانک ها  کانون  دبیر   - جمشیدی  محمدرضا  زمینه  این  در 
اعتباری خصوصی - در گفت و گو با ایسنا، اینگونه توضیح داد که بانک ها 
چندین سال است که اجازه ندارند اقدام به خرید ملک کنند، مگر اینکه از 
محل سهام خود و نه از محل سپرده ها، ملک خریداری کنند. همچنین، فقط 

بانک مسکن اجازه دارد علاوه بر اعطای تسهیلات برای ساخت وساز مسکن، 
وام خرید مسکن هم ارائه دهد و سایر بانک ها فقط می توانند در زمینه اعطای 

تسهیلات برای مشارکت مدنی در ساخت مسکن اقدام کنند. 
شروط دریافت تسهیلات ساخت مسکن از بانک ها

وی ادامه داد: معادل 20 درصد از منابع بانک ها می تواند صرف پرداخت 
تسهیلات برای مشارکت مدنی در ساخت مسکن شود و شرط اعطای این نوع 
تسهیلات هم این است که متقاضیان زمین احداث مسکن را داشته باشند و 
قسمتی از ساختمان را نیز احداث کرده باشند، زیرا در غیر اینصورت بانک ها 
حق اعطای تسهیلات ساخت مسکن ندارند. دبیر کانون بانک ها و موسسات 
اعتباری خصوصی در پاسخ به اینکه گفته می شود بانک ها تعداد زیادی 
مسکن و خانه های خالی دارند، گفت: در اکثر استان ها زمانی که می خواهند 
رئیس شعبه بانک را انتخاب کنند، ممکن است که آن فرد جزو اعضای آن 
شهر نباشد و از افراد باتجربه  شهرهای دیگر استفاده و آن ها را به آن شهر اعزام 
کنند. برای تحقق این اقدام آن افراد اختیارات لازم دارند که یکی از آن ها محل 
مسکونی است؛ بنابراین زمانی که بانکی در هر استانی تاسیس می شود یک تا 
دو واحد مسکونی هم یکی برای رئیس شعبه و دیگری برای میهمانان ساخته 
می شود.  به گفته وی، ورود بانک ها به اجاره و معامله واحدهای مسکونی 
ممنوع است و آن ها در این زمینه مورد نظارت بانک مرکزی قرار دارند و از سوی 

هیئت نظارت بر بانک ها مجازات می شوند. 
بنگاه داری برای بانک ها به صرفه نیست 

جمشیدی با تاکید براینکه به دلیل تصویب قانون رفع موانع رقابت پذیر 
بانک ها اجازه بنگاه داری ندارند و باید آن ها را بفروشند، خاطرنشان کرد: 
همچنین در صورتی که درآمد حاصل شده از این محل مرتبط با فعالیت 

بانک ها نباشد، از سال 1395 باید معادل 28 درصد مالیات بپردازند. 
دبیر کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی در پایان اظهار کرد: پس 
از سال 1395 با گذشت هر سال به میزان مالیات موردنظر در این راستا افزوده 
می شود. با این حساب، برای بانک ها به صرفه نیست که بنگاه داری کنند و 
اگر فردی آمار و اطلاعاتی در این زمینه که بانک ها بنگاه داری می کنند، از 

سوی آن ها منتشر شود.  

دبیر کانون بانک های خصوصی:

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی مطرح کرد؛ورود بانک ها به بازار مسکن ممنوع است

کارگران را سهامدار کارخانه ها کنید

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی می گوید: اگر کارگران کارخانه ها را 
سهامدار کنیم، علاوه بر آنکه دلگرم کار می شوند پس اندازی برای آینده و دوران 

بازنشستگی آنها ایجاد خواهد شد.
فتح اله بیات درباره واگذاری سهام کارخانجات دولتی در بورس ابراز عقیده کرد 
و گفت: ما باید از تجربه گذشته و کارگرانی که در بسیاری از شرکتها و کارخانجات 
سهامدار بودند استفاده کنیم.وقتی کارگران سهامدار شوند با دلگرمی به کار می 
پردازند و بهره وری و روحیه کارشان بالا می رود. وی ادامه داد: سهامدار کردن 
کارگران کارخانجات باعث می شود تا از لحاظ اقتصادی یک پس انداز میان مدت 
یا بلند مدت برای آنها ایجاد شود، به نحوی در آینده و در دوران بازنشستگی هم می 
توانند از آن بهره مند شوند. در حال حاضر هستند کارگران بازنشسته ای که سهام 
خود را دارند و سود جزیی دریافت می کنند و هر زمان که نیاز داشتند بخشی از 
آن را فروخته و به زخم زندگی زده اند بنابر این سهامدار کردن کارگران به سود آنها 
خواهد بود. رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی گفت: پول نقد سال به سال 
ارزشش پایین می آید ولی اگر سهام در جایی خریداری شود که رو به رشد باشد 
قطعا افزایش می یابد و یک ارزش سرمایه گذاری مفید را به دنبال دارد. بیات در 
ادامه درباره دستور رئیس دیوان محاسبات برای تحقیق و تفحص از شرکت نیشکر 
هفت تپه اظهار کرد: هر اقدام زیرساختی و زیربنایی برای نجات کارخانجات و 
شرکتها در بحث واگذاریها و نقل و انتقال سهام که به نیت باز شدن گره مشکلات و 
رفع دغدغه کارگران باشد، ارزشمند است و جامعه کارگری از آن استقبال و حمایت 
می کند. وی تصریح کرد: نباید کارگری که تمام عمر و زندگی خود را در کارخانه 
گذاشته، زیر گرمای 50 درجه عرق ریخته و ماهها حقوق نگرفته از یاد ببریم.این 
کارخانه ها زیان ده نیستند و می توانند بیشتر از پرسنل خود تامین نیاز کنند ولی 
متاسفانه به علت رانتخواری، باندبازی و واگذاری ناصحیح به این روز افتاده اند و 

لازم است که در هنگام واگذاری ها به اهلیت مدیران آن توجه کنیم.

دفتر فروش املاک امداد قم در نظر دارد تعدادی از املاک مسکونی ، تجاری ، اداری و اراضی متعلق به خود را از طریق 
برگزاری مزایده کتبی با شرایط نقد و اقساط و بدون دریافت کارمزد به فروش برساند.

لذا متقاضیان خرید می توانند برای بازدید از املاک مورد نظر و کسب اطلاعات بیشتر از نحوه برگزاری مزایده و اخذ برگ 
شرایط شرکت در مزایده و اسناد مزایده از تاریخ 99/5/7 لغایت99/5/18 همه روزه بجزایام تعطیل از ساعت 8 لغایت 

14/30 به دفتر فروش املاک امداد مراجعه فرمایند و یا مدارک و فرم های مربوطه را از سایت معرفی شده اخذ نمایند.
ملاحظات :

1( متقاضیان برای شرکت در مزایده می بایست سپرده ای به میزان 5% قیمت پایه مزایده ملک مورد نظر خود را طی 
چک بانکی در وجه کمیته امداداستان قم تهیه و تحویل نموده و رسید دریافت نمایند.

2(متقاضیان می بایست رسید سپرده ماخوذه ) قرمز رنگ ( را به همراه فرم تکمیل شده پیشنهاد قیمت و فرم امضاء 
شده شرایط شرکت در مزایده را داخل پاکت مخصوص پیشنهادات قرار داده و پس از درج فقط نام و نام خانوادگی 

متقاضی بر روی آن پاکت داخل صندوق پیشنهادات انداخته شود.
3( فروشنده در ردّ یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله و همچنین تمدید مهلت مزایده یا ابطال آن به هر شکل مجاز 

و مختار است.
4( پیشنهادات فاقد سپرده و یا مخدوش و مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط و تکمیل و رعایت مفاد فرم های شرکت 

در مزایده که از طریق دفتر فروش ارائه می گردد الزامی است.
5( متقاضیان دارای شخصیت حقوقی می بایست ذیل فرم شرایط شرکت در مزایده را به مُهر و امضاء مسئولین ذیربط 

برسانند.
6( حضور کلیه شرکت کنندگان یا نماینده آنان در جلسه مزایده آزاد است و عدم حضور هر یک یا کلیه شرکت کنندگان 

موجب هیچ ادعایی از طرف آنان نخواهد بود.
7( مذکوراً توصیه می شود متقاضاین محترم به اطلاعات مندرج در ستون توضیحات هر ملک توجه و ضمن رعایت 

مفاد مندرج در برگ شرایط شرکت در مزایده از ملک مورد نظر حتما" بازدید بعمل آورند.
8( دریافت اقساط طی چک های صادره صیادی از سوی بانک ها ) بجز صندوق قرض الحسنه ( قابل دریافت بوده و 

از دریافت چک های مربوط به حسابهای قدیمی،غیر صیادی و سفته معذور می باشیم.
9( درصورت پرداخت نقدی الباقی ثمن معامله مشمول سالیانه 17درصد تخفیف بصورت روز شمار درصد خواهد شد.

10( درصورت برنده نشدن در مزایده سپرده متقاضی حداکثر ظرف مدت 5 روز کاری عودت داده خواهد شد.
11( متقاضیان پس از انتخاب ملک موردنظر قبل از ارائه پیشنهاد می بایست حتماًفرمهای مربوطه علی الخصوص 
فرم مبایعه نامه را که در محل دفتر فروش موجوداست  اخذ وپس از تکمیل و امضاء داخل پاکت پیشنهاد قیمت قرارداده 

ودر صندوق پیشنهادات بیاندازند.
مهم :

• پیگیری اخذ مفاصا حسابهای لازم و پرداخت هزینه های مربوط به تنظیم سند قطعی درخصوص آن دسته از املاکی 
که تفویض مالکیت آنها به صورت وکالتی درج گردیده است به عهده خریدار می باشد.

دفتر فروش املاک امداد به نشانی :
تلفن های تماس : 025-36157629               

http://www.emdadimam.ir: آدرس اینترنتی
زمان برگزاری :یک شنبه 99/5/19 ساعت 10 صبح

محل برگزاری مزایده : قم-خیابان امام خمینی)ره( روبروی بانک ملی نبش 16متری سعیدی – تلفن 025-36157629               

فروش فوق العاده املاک و مستغلات ) مزایده شماره  93/1  امداد قم(

آگهی مفقودی 
به   2۰6 پژو  سواری  خودرو  سبز  برگ 

شماره  به   ۱۳8۳ مدل  پوششه  دو  سفید  رنگ 
شاسی  شماره  و   ۱6۳B۰۰۴9۵۵۵ موتور 
۱2۱ل  پلاک  به    ۴8۱۰6۰EJ6FE۱۳NAAP
۵8 ایران 88 متعلق به آقای داریوش بلدی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

 رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی افزایش قیمت نهاده های 
دامی و امتناع دامداران از عرضه دام به بازار را علت افزایش 
قیمت طی یکماه اخیر اعلام و به مردم توصیه کرد از میادین 
تره بار اقدام به خرید کنند. گوشت قرمز یکی از کالاهایی است 
که طی ماه های اخیر نوسانات قیمتی زیادی داشته و این در 
حالی است که طی ماه های گذشته دامداران کشور از انباشت 
دام و افت قیمت دام زنده به شدت گله مند بودند و حتی اخیراً 
نیز شرکت پشتیبانی امور دام اقدام به خرید دام مازاد برای 

تأمین ذخایر استراتژیک کرده است. قیمت گوشت گوسفندی 
طی یک ماه اخیر حدود 17 هزار تومان افزایش یافته و در حال 
حاضر نرخ هر کیلوگرم شقه بدون دنبه به11٠ تا 115 هزار 
تومان رسیده است. علی اصغر ملکی، رئیس اتحادیه گوشت 
گوسفندی در گفتگویی دلیل این افزایش قیمت را عدم تمایل 
دامداران به عرضه دام و نگهداری آن برای عید قربان اعلام کرد 
و افزود: به دلیل اینکه عید قربان نزدیک بود دامداران تصور 
به  بهتری  باقیمت های  را  خود  دام های  می توانند  می کردند 

فروش برسانند. ضمن اینکه بخشی از جمعیت دام نیز به صورت 
غیرمجاز از کشور خارج می شد که ما این مساله را در جلسات 
مختلف مطرح کردیم و تا حدود زیادی کنترل شد. وی با اشاره 
به اینکه افزایش قیمت نهاده ها نیز در گرانی قیمت گوشت مؤثر 
است، افزود: این مساله بویژه در شش ماهه دوم سال اثرات 
بیشتری خواهد داشت چون در شش ماهه اول دام ها بیشتر از 
مراتع تغذیه می کنند. ملکی تصریح کرد: در حال حاضر هیچ 
کمبودی در بازار دام و عرضه گوشت وجود ندارد. وی تصریح 

کرد: با توجه به افزایش هزینه های تولید، قاعدتاً افزایش قیمت 
گوشت نیز طبیعی است اما در این میان برخی خرده فروشان 
اقدام به گرانفروشی می کنند و محصول را با قیمت های چندین 
برابری عرضه می کنند که بازرسان صنفی باید با نظارت بر بازار 
و با اتکا به گزارش های مردمی از طریق 124، با گرانفروشان 
برخورد کنند. رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی تصریح کرد: با 
توجه به مناسب بودن قیمت در مراکز عمده فروشی و میادین 
میوه و تره بار و فروشگاه های زنجیره ای، به مردم توصیه می شود 
برای اینکه به این اقلام باقیمت مناسب دسترسی پیدا کنند به 
غرف میادین و فروشگاه های زنجیره ای مراجعه کنند که در حال 

حاضر نیز در محلات مختلف در دسترس هستند.

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی تشریح کرد :

دلایل افزایش قیمت گوشت گوسفندی



چهار شنبه -پانزدهم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65090
ورزشی

بازیکن اسبق تیم ملی ایران گفت: حق من بود در جام جهانی 1998 فرانسه 
بازیکن تیم ملی باشم اما کسانی بودند که پول دادند و به جای من راهی این 

تورنمنت شدند.
»ابراهیم تهامی« یکی از بازیکنان تکنیکی فوتبال ایران در دهه 70 محسوب 
می شود که هیچ گاه به حق واقعی خود در تیم ملی نرسید. او از در مصاحبه با 
خبرنگار ورزشی ایرنا از روزهایی حرف زد که به تیم ملی دعوت نشد و نتوانست در 

جام جهانی فرانسه یکی از مسافران اعزامی به این تورنمنت باشد.
دوران شکوفایی شما در استقلال اهواز بود یا صنعت نفت آبادان؟

من زمانی که در صنعت نفت آبادان بازی می کردم شناخته شده بودم و برای 
خودم نامی در استان خوزستان دست و پا کرده بودم اما اوج فوتبالم در استقلال 

اهواز بود و در این تیم به تمام ایران معرفی شدم.
زمانی که در استقلال خوزستان حضور داشتید از استقلال و پرسپولیس 
پیشنهاد داشتید اما فقط به عنوان بازیکن کمکی در لیگ قهرمانان آسیا 

استقلال را همراهی کردید؟
مرحوم منصور پورحیدری سال ها به دنبال جذب من بود و اگر بگویم 10 سال 
برای استقلالی شدنم پیشنهاد داد دروغ نگفته ام. الان که به گذشته ها بر می گردم 
متوجه می شوم اشتباه کردم که چرا استقلالی نشدم. شاید اگر این اتفاق می افتاد 
و در آن سال ها شاگرد پورحیدری می شدم سرنوشت فوتبالی ام تغییر می کرد. این 
روند ادامه داشت تا برای جام باشگاه های آسیا استقلال و پورحیدری  پیشنهاد 
یاد  یار کمکی این تیم را همراهی کنم که قبول کردم.زنده  تا به عنوان  دادند 

پورحیدری می گفت تو را آوردم تا برای همیشه در استقلال توپ بزنی.
اما این اتفاق رخ نداد.

استقلال با من و پورحیدری به جمع چهار تیم پایانی لیگ قهرمانان آسیا صعود 

کرد و شانس زیادی برای قهرمانی داشت اما علی فتح الله زاده که مدیریت وقت 
استقلال را بر عهده داشت مرحوم حجازی را سرمربی استقلال کرد و این تیم 
با 2 شکست عنوان چهارمی را کسب کرد. حجازی بر خلاف پورحیدری به من 

اعتقادی نداشت.
چرا؟

نمی دانم این برای خودم سوال بود، من زمان پورحیدری عملکرد خوبی را در 
بازی های مقدماتی جام باشگاه های آسیا به نمایش گذاشته بودم و حتی گل و پاس 
گل هم داده بودم اما وقتی حجازی آمد بازی نکردم و همین باعث شد تا دوباره به 

استقلال اهواز برگردم.
با مرحوم حجازی در این باره حرف نزدی؟

 در آن روزها نه اما چند سال بعد که برای گل ریزان یک بازیکن تیم امید که در 
زندان بود و به همراه تیم منتخب 97 به استان گیلان سفر کرده بودیم در بازگشت 

به تهران و در فرودگاه وی را دیدم و با او به طور مفصل حرف زدم.
وی چه جوابی به شما داد؟

او از من حلالیت طلبید و گفت در ان برهه زمانی به بازیکنانی همچون ادموند 
اختر، جاوید شکری، محمد مومنی، علی اکبریان اعتقاد داشت.

دلیل به پرسپولیس نرفتن شما چه بود؟
در آن ایام مثل حالا پول در فوتبال نبود و بازیکنان به خاطر تعصب و عشقی که 
داشتند تیم هایشان را انتخاب می کردند. من از زمانی که خود را شناختم استقلالی 
بودم و با اینکه علی پروین به من علاقه زیادی داشت و چند بار برای حضور در این 
تیم پیشنهاد داد اما هرگز نمی توانستم خودم را راضی کنم که پیراهن قرمز را بر 

تن کنم.
اگر مثل حالا پول تو فوتبال بود پرسپولیسی می شدید؟

اگر مثل حالا بود سعی می کردم همان بار اولی که پورحیدری به من پیشنهاد 
داد استقلالی شوم. البته این را بگویم علی پروین را همیشه دوست داشتم و دارم 
و او در زمان بازی گری ام کمک بزرگی در حقم کرد که هیچ  گاه فراموش نمی کنم. 
زمانی که می خواستم برای بازی به کویت بروم فدراسیون فوتبال پول زیادی طلب 
کرد که از توان من بیشتر بود اما پروین صحبت کرد که پول کمتری بگیرند و این 

پیشنهاد از دستم نرود.
همیشه بر این باور بودید در تیم ملی به حق خود نرسیدید؟

این نه حرف من بلکه حرف تمام کارشناسان و اهالی فوتبال است که در تیم ملی 
جفاهای زیادی در حق من شد. دوران علی پروین دعوت شدم و حتی     در دور 
مقدماتی جام جهانی 94 آمریکا به میدان رفتم اما این اتفاق دوام چندانی نداشت 
و با حضور محمد مایلی کهن که کینه زیادی از من داشت درهای تیم ملی به رویم 

بسته شد.
چرا مایلی کهن از شما کینه داشت؟

من در بازی هایی که روبروی پرسپولیس به میدان می رفتم زیاد گل می زدم و پاس 
گل می دادم و مدافعان این تیم را زیاد اذیت می کردم یکی از دلایلی که مایلی کهن 
از من خوشش نمی آمد همین بود اما کینه اصلی او مربوط به بازی استقلال اهواز 

و پرسپولیس در خوزستان است.
در این بازی چه اتفاقی افتاد؟

علی پروین بنا به دلایلی در این بازی حضور نداشت و محمد مایلی کهن هدایت 
پرسپولیس را بر عهده داشت، وقتی من به پرسپولیس گل زدم به سمت نیمکت این 
تیم برگشتم و به نشانه شادی مشت هایم را گره کردم. همین رفتار باعث شد تا زمانی 

که مایلی کهن سرمربی تیم ملی بود دعوت نشوم.
با آمدن ویه را به تیم ملی دعوت شدید؟

آره اما چه افسوس که این مربی زمان کمی هدایت تیم ملی را بر عهده داشت و 
اجازه ندادند بیشتر از این در خدمت تیم ملی باشد. یادم می آید او وقتی سرمربی 
تیم ملی شد و مرا دید با تعجب رو به بیژن ذوالفقار نسب کرد و گفت این بازیکن تا 
حالا چه در تیم ملی حضور نداشته است؟ مگر می شود چنین بازیکن با کیفیتی 

در تیم ملی نباشد؟
شما ادعا کرده بودید در بازی با استرالیا در ترکیب ثابت ویه را قرار داشتید 

اما لحظات آخر مربیان دیگر شما را به زمین نفرستادن؟
من این حرف را زدم و روی حرفم هستم. زمانی که لیست تیم ملی در بازی با 
استرالیا اعلام شد و بازیکنان برای گرم کردن به زمین رفتند ویه را گفت چرا به زمین 
نمی روی؟ من جواب دادم نام من در فهرست نبود، ویه را عصبانی شد و به سمت 
ذوالفقار نسب رفت و با او حرف زد. مگر می شود ادعای من دروغ باشد در شرایطی 

که سرمربی تیم ملی این حرف را زده باشد.
اما به زمین رفتید و عملکرد خوبی داشتید؟

خدا کمک کرد، شاید اگر من در آن بازی به زمین نمی رفتم تیم ملی به جام 
جهانی نمی رفت. رفتم به زمین و عملکرد و خوبی از خودم بر جای گذاشتم و روی 

گل ایران تاثیر مستقیم داشتم.
از نرفتن به جام جهانی خیلی عصبانی بودید؟

حق من بود در جام جهانی 1998 فرانسه بازیکن تیم ملی باشم اما کسانی بودند 
که پول دادند و به جای من راهی این تورنمنت شدند.  افرادی به فرانسه رفتند که 
برای تیم ملی کوچک ترین زحمتی نکشیده بودند و همیشه گفته ام و تکرار می کنم 
چه در این دنیا و چه در قیامت افرادی که که حق مرا خوردند هرگز نخواهم بخشید.

ابراهیم تهامی: 

پول دادند تا به جای من در جام جهانی بازی کنند

ستاره فوتسال استان قم و بازیکن مورد علاقه قمی ها در فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور با پیراهن تیم 
گیتی پسند اصفهان به میدان می رود.

 به گزارش فارس ، در شرایطی که کمیته فوتسال فدراسیون فوتبال از دهه اول شهریور ماه برای شروع فصل جدید بازی های 
لیگ برتر باشگاه های ایران برنامه ریزی کرده، این روزها اکثر تیم های لیگ برتری در بازار نقل و انتقالات به دنبال جذب 

بهترین بازیکنان فوتسال کشور هستند.
این در حالی است که در قم هیچ خبری از نماینده فوتسال این شهر نیست و کمتر کسی از وضعیت و سرنوشت این تیم خبر 
دارد، تیمی که در دو فصل اخیر بازی های لیگ برتر با نام سوهان محمد سیما به میدان رفته و در نیمه بالای جدول به کار 

خود پایان داده اما امسال هنوز وضعیت مشخصی ندارد.
در شرایطی که کمتر از یک ماه دیگر به شروع فصل جدید لیگ برتر باقی مانده و نماینده لیگ برتری قم همچنان در 
بی خبری به سر می برد، اما بازیکنان مطرح فوتسال قم که از این وضعیت نماینده قم به ستوه آمده اند، بدون اینکه بیشتر از 

این انتظار بکشند، تصمیم به جدایی از فوتسال قم و رفتن به دیگر تیم های لیگ برتری گرفته اند.
علیرضا وفایی یکی از بازیکنان شاخص فوتسال قم که در بین قمی ها علاقمندان بسیار زیادی دارد، با توجه به اینکه 
قراردادش با تیم محمد سیما به پایان رسیده بود، به عنوان بازیکن آزاد تیم جدید خود را انتخاب کرد و به دعوت وحید 

شمسایی سرمربی تیم گیتی پسند اصفهان راهی این تیم لیگ برتری مطرح و متموّل شد.
وفایی پیش از این نیز سابقه شاگردی آقای گل فوتسال جهان را در تیم تاسیسات دریایی تهران داشت و زیر نظر وحید 
شمسایی کار کرده است، به واسطه علاقه ای که شمسایی به این بازیکن دارد، وفایی تیم جدیدش را گیتی پسند اصفهان 

انتخاب کرد تا در فصل 1399 بازی های لیگ برتر با پیراهن این تیم به میدان برود.

مجمع انتخابات هیأت ورزش روستایی و بازی های بومی محلی استان قم احمد کشوری فرد را به عنوان رئیس جدید 
این هیأت  ورزشی برگزید.

مجمع انتخابات هیأت ورزش روستایی و بازی های بومی محلی که یکی از 48 هیات ورزشی استان قم است دیروز با 
حضور مسوولان فدراسیون، مدیر کل و معاون توسعه ورزش اداره کل ورزش و جوانان و دیگر اعضای مجمع برگزار شد 
و رئیس جدید این هیأت ورزشی را انتخاب کرد. در این مجمع سه کاندیدا به نام های علی شاطریان، امیرحسین شیخ و 
احمد کشوری فرد حضور داشتند و در شرایطی که شاطریان در مجمع حضور نیافته بود و شیخ نیز از کاندیداتوری کنار 
کشید، در نهایت 14 عضو مجمع تمام آراء خود را به احمد کشوری فرد دادند تا این چهره با سابقه و شناخته شده ورزش 

قم برای مدت چهار سال مسوولیت ریاست هیأت ورزش روستایی و بازی های بومی محلی قم را بر عهده بگیرد.
این در حالی است که اردیبهشت ماه امسال، رضا رحیمی رئیس سابق هیأت ورزش روستایی و بازی های بومی محلی 
استان قم پیش از پایان دوره چهار ساله ریاست خود، از این مسوولیت استعفا کرد و با تغییرات اجباری در این هیأت 

ورزشی، احمد کشوری فرد تا زمان برگزاری مجمع و انتخاب رئیس جدید، مسوولیت سرپرستی را بر عهده گرفته بود.
کشوری فرد با سابقه بیش از 20 سال فعالیت کارمندی در اداره کل ورزش و جوانان استان قم، دارای مدرک تحصیلی 
کارشناسی رشته تربیت بدنی است که پیش از این در چند جایگاه دیگر نیز مسوولیت داشته و هم اکنون مسوول 

هماهنگی و پیگیری امور ورزش بخش های تابعه قم به شمار می رود.
بدین ترتیب احمد کشوری فرد تا سال 1403 ریاست هیات ورزش روستایی و بازی های بومی محلی استان قم را بر 
عهده دارد و بدین ترتیب باید منتظر تغییرات دیگری در این هیأت ورزشی برای معرفی دبیر، نایب رئیس بانوان، خزانه دار و 

مسوولان کمیته های مختلف هیأت روستایی در مسیر توسعه و پیشرفت ورزش در بخش های تابعه قم بود.

کشوری فرد رئیس هیأت ورزش روستایی قم شدستاره فوتسال قم به گیتی پسند اصفهان پیوست

طلسم 6 ماهه قایدی مقابل رحمتی می شکند؟

با شهر خودرو که حساسیت زیادی   مهدی قایدی امیدوار است در دیدار 
برای آبی پوشان و فرهاد مجیدی دارد، طلسم گل نزدن هایش در 6 ماهه اخیر را 

شکسته و دروازه سید مهدی رحمتی را باز کند.
مهدی قایدی یکی از بازیکنان تاثیرگذار استقلال در این فصل بوده است. او در 
نیم فصل اول با هشت گل زده و 5 پاس گل نقش مهمی در خط حمله آبی پوشان 
ایفا کرد و نشان داد می تواند در کنار شیخ دیاباته بهترین زوج خط حمله لیگ را 

بسازد.
قایدی که یکی از نامزدهای حضور در تیم ملی محسوب می شد، مدت هاست 
نه برای استقلال گلی به ثمر رسانده و نه پاس گلی داده است و خیلی ها بر این 
باور هستند که افت این بازیکن در روند تیمی آبی پوشان تاثیر منفی گذاشته 

است.
پس از شروع مجدد مسابقات لیگ برتر و وقفه طولانی که به خاطر ویروس کرونا 
حاصل شد، از آن مهاجم شاداب و پر انرژی در خط حمله استقلال خبری نیست 

و این آمار خوبی برای قایدی محسوب نمی شود.
فرهاد مجیدی برای پایان دادن به ناکامی های مهاجم استقلال راهکارهای 
مختلفی در نظر گرفته و می کوشد با روحیه دادن به این بازیکن او را از بحران 

فعلی که در آن گرفتار شده نجات دهد.
یکی از این  راهکارها استخدام روانشناس برای استقلال بود و به طور حتم اولین 
و جدی ترین کار روانشناس استقلال این است که فشار روحی و روانی که قایدی 

با آن دست و پنجه نرم می کند را از بین ببرد.
قایدی که در ابتدای فصل قول داده بود به اندازه شماره پیراهنش )10( در 

لیگ برتر گل زنی کند، بیش از 6 ماه است که پاهایش طلسم شده است.
به طور حتم مجیدی در دیدار با شهر خودرو نیز به مهدی قایدی میدان خواهد 
داد و امیدوار است مهاجم جوان آبی ها این ماموریت را با نقش تاثیرگذار خود در 

مشهد به خوبی انجام دهد.
باید منتظر بمانیم تا ببینیم طلسم قایدی مقابل مهدی رحمتی شکسته خواهد 

شد یا همچنان وی در گل زدن ناکام خواهد ماند.
قایدی در این فصل موفق شده است دروازه تیم های نفت مسجد سلیمان، 
گل گهر سیرجان، پارس جنوبی جم، صنعت نفت آبادان، نساجی مازندران، 

سپاهان اصفهان، پیکان و شاهین شهرداری بوشهر)2 بار( را باز کند.

 حقیقی: ایران تنها راه بازگشتم به فوتبال بود

به خاطر ۸۰۰ یورو نتوانستم در اروپا بمانم
 

دروازه بان تیم فوتبال نساجی گفت: به خاطر 800 یورو نتوانستم به فوتبالم در 
اروپا ادامه دهم و به همین خاطر به ایران بازگشتم.

علیرضا حقیقی در ابتدا در مورد بازگشتش به فوتبال ایران اظهار داشت: حضور 
در فوتبال اروپا قوانین خودش را دارد. در اروپا کمترین بدهی در هر زمینه ای 
حتی جریمه رانندگی هم داشته باشید، مجوز کارتان باطل می شود و من تنها به 
خاطر 800 یورو نتوانستم در اروپا بمانم و راهی جز بازگشت به فوتبال ایرا نداشتم.

وی افزود: خوشحالم که تیم پرطرفدار نساجی را انتخاب کردم.
دروازه بان تیم فوتبال نساجی خاطرنشان کرد: شرایط فوتبال اروپا قابل مقایسه 
با فوتبال ایران نیست اما تنها راه  من بازگشت به فوتبال، ایران بود. البته الان من 
خوشحال هستم که به ایران آمدم هرچند پس از 10 سال حضور در فوتبال اروپا 
بازگشت کمی سخت بود.وی در ادامه گفت: زمانی که من در سوئد بودم، 3 بار 
متوالی پایم را  عمل کردم. حتی دکتر طول درمان 6 ماه را به من داده بود که من 
کمتر از 2 ماه در زمین بودم. دوران سختی را پشت سر گذاشتم و نیم فصل در 
تیم سوئدی بازی کردم و جزو 3 دروازه بان برتر بودم.حقیقی خاطرنشان کرد: در 
پنافیل پرتغال هم عملکرد خوبی داشتم. در روبین کازان هم شرایط خیلی خوب 
بود اما به خاطر حضور بازیکنان خوب در این تیم بازی به من نمی رسید. با این 
حال روبین کازان من را از نو کوبید و ساخت و هر چه در دروازه بانی دارم از این 
تیم است. شرایط خیلی سخت بود.وی اضافه کرد: زمانی که من در روبین کازان 
بودم، کی روش تاکید داشت که بازی کنم. فشار روی من زیاد بود. اما من به لیگ 
2 پرتغال رفتم. هر کس جای من بود قید آن پول را نمی زد اما برای من بازی 
کردن اولویت داشت. اما توانستم در نهایت به جام جهانی بروم.حقیقی گفت: 
بالاترین افتخار برای هر بازیکنی بازی در جام جهانی است.وی در مورد شرایط 
نساجی هم گفت: ابتدا باید از مالک و مدیرعامل تیم تشکر کنم و شرایط خوبی 
داریم. تیم ما از نظر مالی شرایط خوبی دارد.وی افزود: با حضور محمود فکری 
روحیه جنگندگی به تیم تزریق و شرایط خیلی خوب شد. کادر فنی زحمت 
زیادی برای ما کشید. دروازه بان نساجی اضافه کرد: چند بازیکن در نیم فصل 
جدا شدند و چند بازیکن مصدوم داریم. با مشکل کمبود بازیکن مواجه هستیم 
اما نتایج خوبی گرفتیم.وی تصریح کرد: مربی دروازه بان های تیم برای من سنگ 
تمام گذاشت. من مصدوم بودم اما با من به نحوی کار می کردند که بتوانم تیم را 

همراهی کنم. امیدوارم تا پایان فصل انسجام ما حفظ شود.
حقیقی در مورد پیوستنش به پرسپولیس گفت: این حرفه ای نیست که بخواهم 
در این مورد صحبت کنم. پرسپولیس خانه من است اما از الان نمی توانم در مورد 
آینده صحبت کنم. هر چه دارم از پرسپولیس است و همیشه برای آمدن به این 

تیم آماده هستم اما این کادر فنی است که نظر نهایی را می دهد.

 محمدبنا: 

برای برگزاری لیگ کشتی تابع قوانین 
وزارت بهداشت هستیم

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی گفت: برای برگزاری لیگ برتر باید تابع قوانین 
وزارت بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا باشیم.

»محمد بنا« در حاشیه مراسم کمک مومنانه که در فدراسیون کشتی در حال 
برگزاری است در جمع خبرنگاران اظهار داشت: مراسم  کمک و همیاری امیدوارم 
در سراسر کشور ترویج پیدا کند. کرونا خیلی بدی ها داشت. شهروندان زیادی را 
از ما گرفت و کادر درمان را درگیر کرد اما یک پیام مهم داشت که امیدوارم دیده 
شود. این ویروس به ما همدلی و یاری آموخت. امیدوارم تمام اقشار مختلف مردم 
این همیاری را درک کنند. نباید کرونا برای برخی به بازار سودجویی تبدیل شود. 
او در زمینه برگزاری لیگ کشتی یادآور شد: مساله  موافقت یا مخالفت نیست 
لیگ تنها منبع درآمد کشتی گیران است اینکه برگزار شود یا نه به تصمیمات 
وزارت بهداشت بستگی دارد قرار نیست خودسر لیگ را برگزار کنیم. من قبل 
از این هم دوست داشتم کشتی گیر درگیر تیم ملی باشد تا لیگ، اما نمی شود 
از مساله مالی و درآمد کشتی گیران چشم پوشی کرد. سرمربی تیم ملی کشتی 
فرنگی ادامه داد: برای برگزاری مسابقات لیگ نیاز به مجوز وزارت بهداشت داریم 
آنان توصیه فاصله 2 متری دارند اما آیا در کشتی فاصله 2 متری وجود دارد؟ زمان 
مسافرت کشتی گیر چه اتفاقاتی ممکن است برای او رخ دهد آیا در مسیر این 
مسافرت ها احتمال ندارد که کشتی گیر مبتلا به ویروس شود.این پیشکسوت 
کشتی افزود: حسین نوری ملی پوش این رشته مبتلا به ویروس شد و درمان او به 
سختی انجام گرفت آیا ضمانتی وجود دارد که وی دوباره به ویروس مبتلا نشود 
یا اینکه این ویروس بر ریه او تاثیر نداشته باشد؟ ما نباید نخبگان ورزشی خود را 
در مسیر خطرناک قرار دهیم. اگر المپیک برگزار شود ما به این نخبگان احتیاج 

داریم. 

فنی  کادر  از  گفت:  استقلال  فوتبال  تیم  مدیرعامل 
ادامه  را  کارشان  قدرت  با  نیز  آن ها  و  حمایت می کنیم 

می دهند.
»احمد سعادتمند« روز سه شنبه در گفت و گویی در 
خصوص کادر فنی این تیم برای فصل آینده، تصریح کرد: 
از کادر فنی حمایت می کنیم و آن ها نیز با قدرت کارشان را 
ادامه می دهند.  چندین جلسه در این موارد برگزار کردیم 
و تصمیم گرفتیم که شاکله اصلی تیم را حفظ کرده و تیم 
را در نقاط مختلف تقویت کنیم. دنبال نفرات قدرتمندی 
هستیم که بتوانیم با آن ها نماینده خوبی برای ایران در 

لیگ قهرمانان آسیا باشیم.

وی در مورد نفراتی که قرار است به تیم استقلال اضافه 
هستند،  کادرفنی  مدنظر  که  نفراتی  با  گفت:  شوند، 
مذاکرات را شروع کردیم و خبر آن را به اطلاع هواداران 

می رسانیم.
مدیرعامل باشگاه استقلال درباره صحبت هایی مبنی 
بر بازگشت مربیان استقلالی به این تیم برای فصل آینده، 
خاطرنشان کرد: این حرف ها حرفه ای نیست. در حال 
حاضر در حین رقابت در لیگ و جام حذفی هستیم. با 
هیچ کسی در این مورد صحبت نداشتیم. باید بگذارند 
کادر فنی با آرامش کار کنند. تیم یکدست، بدون حاشیه و 
با انگیزه ای داریم، همه تلاش مان را می کنیم و کارمان را با 

قدرت جلو می بریم.   
سعادتمند همچنین در مورد بیانیه باشگاه سپاهان، 
قلعه نویی«  »امیر  برای  سلامتی  آرزوی  ابتدا  در  گفت: 
دارم. مجموعه مدیریت سپاهان همه فرهیخته هستند 
و برای آن ها احترام قائلم اما صحبت هایی در مورد هدیه 
داور درست نیست.  شاید ما بیشترین لطمه را از داوری 
و نگرفتن امتیاز کامل مسابقات مان را خورده ایم. سال 
گذشته نیز از داوری لطمه خوردیم.  فوتبال این موارد را 
دارد ولی اینکه، بیانیه بدهیم شایسته فوتبال کشورمان 
نیست.  باید تلاش کنیم به لحاظ فنی حرف مان را در 
زمین بزنیم.   وی درباره آخرین وضعیت ورزشگاه مرغوبکار 
و کمپ »ناصر حجازی«، اظهار داشت: با یک گروه قوی 
برای صدور سند ورزشگاه مرغوبکار و کمپ مرحوم »ناصر 
حجازی« تلاش می کنیم و خوشبختانه بعد از چندین 
دهه موفق شدیم سند ورزشگاه مرغوبکار را به نام استقلال 
بگیریم. این مجموعه بیش از 4.5 هکتار مساحت دارد و 
ارزش ریالی بالایی دارد و می تواند برای استقلال اثرگذار 
باشد.  نگاه دولت به این کار بسیار ارزشمند بود و باید 
بگویم یک اراده قوی برای واگذاری 2 باشگاه استقلال و 

پرسپولیس به بخش خصوصی وجود دارد.
باشگاه استقلال باید به سمت بنگاه اقتصادی و 

زیرساخت ها برود 
وی افزود: بنا داریم با مشارکت سرمایه گذاران متعددی 
که متقاضی این امر هستند، کمپ مرحوم حجازی را 
استقلال  باشگاه  برای  مناسب  فضای  یک  به  را  مکان 
تبدیل کنیم.ترمیم سکوها و ترمیم چمن، ساخت استخر، 
سونا و جکوزی به شکلی استاندارد و حتی ساخت یک 
امیدوارم  بینی کرده ایم.  را پیش  این مجموعه  هتل در 
این اتفاق رخ هد. همیشه این سوال بود که چرا در کمپ 
حجازی تمرینات انجام نمی شود و تیم به آنجا نمی رود 
که با همکاری و با کمک هواداران امیدواریم هرچه زودتر 
این اهداف رقم بخورد و به زودی تیم استقلال راهی آن 

مجموعه شود و حتی برای کسب درآمد گاهی به تیم های 
دیگر هم آن امکانات را اجاره دهیم.

و  مالکیت  خصوص  در  استقلال  باشگاه  مدیرعامل 
گرفتن سند ورزشگاه مرغوبکار به نام استقلال، گفت: 
برای  را  توانستیم سند رسمی ورزشگاه مرغوبکار  امروز 
باشگاه استقلال بگیریم. این سند قطعا یکی از سندهای 
افتخار برای این باشگاه است و می تواند با توجه به متراژ 
و وسعتش، آورده خوبی محسوب شود. ارزش ریالی این 
مجموعه بسیار بالاست. ما می توانیم با این سند در بخش 
سرمایه گذاری مشترک با سرمایه گذاران داخلی کارهای 
بزرگی انجام دهیم. امیدوارم در هفته بعد هم یک خبر 

مسرت بخش دیگر هم به هواداران بدهیم.
مدیرعامل باشگاه استقلال ادامه داد: با این کار بیش از 
500 میلیارد تومان بعد از سال ها به دارایی باشگاه اضافه 
 شد و برای اولین بار سندی گرفتیم که مالکیت آن برای 
بنگاه  باید به سمت  استقلال است.  باشگاه استقلال 
اقتصادی و زیرساخت ها برود و در آن تقویت شود تا توان 

آقایی کردن در آسیا را داشته باشد.
بدهی های  مورد  در  دیگری  بخش  در  سعادتمند 
استقلال به مربیان خارجی خود، گفت: زمانی به این 
باشگاه آمدیم که تمام آرای انضباطی فیفا مثل الوار روی 
سر ما خراب شد. نرخ ارز نیز با بالا رفتنش کار  را سخت تر 
کرد.  حدود 20 میلیارد تومان باید برای »بویان نایندنوف« 
و »وینفرد شفر« بپردازیم. پرداخت این مبالغ کا راحتی 

نیست اما تلاش می کنیم زیرا چاره ای غیر از این نداریم.
وی در پاسخ به این سوال که درباره »داریوش شجاعیان«   
اقدام جدیدی رخ داده یا خیر، اظهار داشت: برخلاف 
میل باطنی  نامه ای برای فیفا تنظیم کردیم. مسابقات 
ما 3 ماه به خاطر کرونا تعطیل شد.  حیف است که از 
بازیکن مان با قرارداد حرفه ای استفاده نکنیم. ما وقتی 
بگیریم  فدراسیون جواب  و  لیگ  از سازمان  نتوانستیم 

مطمئنا با فیفا مکاتبه می کنیم.

سعادتمند: 

تمام آرای انضباطی فیفا مثل الوار روی سر ما خراب شد 
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تکاپوبرای بازگشت به روزهای اوج اثرگذاری ؛

اصلاح طلبان چه در سر دارند؟

و  ناکامی ها  علل  واکاوی  در  آن  شاخص  شخصیت های  و  اصلاحات  جریان 
تکاپو هستند.در  اثرگذاری در  اوج  روزهای  به  بازگشت  برای  جستجوی مسیری 
این میان طیفی از راهکارها از پیشنهاد بازگشت به سیاست های مرحوم هاشمی 
رفسنجانی تا تعیین رییس و خط مشی تازه برای شورای عالی سیاستگذاری از سوی 

این جریان سیاسی ارائه می شود. 
روزها و ماه های پیش رو تا انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم برای همه کنشگران 
عرصه سیاست ایران مهم و ارزشمند است. هر یک هم نوع خاصی از دغدغه های 
انتخاباتی را دنبال می کنند. در این بین ابهام و تردید دو واژه ای است که می توان برای 
توصیف شرایط کنونی اصلاحات از آن استفاده کرد. برخی اقدامات چون استعفا از 
شوراهای منتسب به این جریان از یک سو و اختلاف نظرهای ناتمام بر این ابهامات 
می افزاید و شرایط را برای آنها دشوار می کند. راهکارهای ارائه شده هم چون مورد 

توافق همه طیف ها نیست، راه به جایی نمی برد.
کارگزاران به دنبال شخصیتی عملگرا

جلسات شورای مرکزی احزاب با شیوع بیماری کرونا در چند ماه گذشته یا به تعویق 
افتاده و یا به شکل مجازی برگزار شده است. اما بیان دیدگاه ها از سوی اعضای حزب 
پیرامون رویدادهای مختلف در کشور ادامه دارد. تداوم شرایط کرونایی موجب شد 
که شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی نخستین جلسه حضوری را دوازدهم 
مرداد ماه و در فضای باز برگزار کند. بررسی انتخابات مجلس یازدهم و علل ناکامی 
اصلاح طلبان در آن، بحث های مربوط به حزب و شرایط روز کشور از مهم ترین 
محورهای روتین این جلسه اعلام شد.  شورای مرکزی حزب همچنین بازگشت کشور 
به سیاست های مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی در مسائل بین المللی، روابط 
منطقه ای، دکترین دفاعی و رویکردهای فرهنگی و سیاسی را به عنوان چشم انداز 

واقعی خروج از وضعیت کنونی عنوان کرد.
در این بین »حسین مرعشی« سخنگوی حزب کارگزاران در گفت و گو با ایرنا 
پیشنهاد خود را برای انتخابات ریاست جمهوری آینده اینگونه بیان کرد: »بهتر است 
در انتخابات ریاست جمهوری سال 1400، به جای آن که فردی هدف قرار بگیرد، 
یک سبد انتخاب شود. یکی از اصولگرایان، یکی از اصلاح طلبان، یکی از اعتدالیون 
و حتی یکی از پایداری ها در آن سبد حضور داشته باشند. بقیه این سبد و رقابت 

گروه های سیاسی را به انتخاب مردم واگذار کنیم.«
»محسن هاشمی« رییس شورای مرکزی حزب کارگزاران هم پیش از این یکی از 
مشکلات اصلی جریان اصلاحات و میانه رو در طول این دوره را فقدان عملگرایی و 
واقعگرایی عنوان کرد و گفت: »مردم باید احساس کنند که اصلاح طلبان برای همین 
شرایط و محدودیت ها برنامه اجرایی و عملی دارند تا مشکلات را کاهش دهند و گرنه 

بدنه اجتماعی اصلاح طلبان به پای صندوق رای نمی آید.«
»علی جمالی« دیگر عضو شورای مرکزی کارگزاران هم گفته است: »مشارکت فعال 
و ایفای نقش محوری در جبهه اصلاحات، رویکرد حزب در انتخابات ریاست جمهوری  

خواهد بود.«
هرچند کارگزاران حضور چهره هایی مانند اسحاق جهانگیری و محسن هاشمی 
اما  میکنند  ارزیابی  مطلوب  جمهوری  ریاست  انتخابات  کاندیدای  عنوان  به  را 
اظهارنظرهای آنها نشان می دهد که بیش از آنکه در پی حضور یک اصلاح طلب 
خاص در قامت رییس جمهور باشند در پی برگزاری انتخاباتی پرشور و انتخاب 

شخصیتی عملگرا هستند.
پیشنهاد بازگشت به سیاست های آیت الله هاشمی هم شاید به این دلیل مطرح 
شده است که وی رویه ای اجماع ساز و همگرایانه درباره همه نیروهای سیاسی در 
کشور داشت و اجرای برنامه های مورد نیاز کشور را مهم تر از مجری این برنامه ها 
می دانست. از سوی دیگر در دوره حضور و فعالیت مرحوم هاشمی رفسنجانی به ویژه 
در دولت های سازندگی ایران روابط حسنه ای با همسایگان خود داشت که تکرار آن 
در شرایط کنونی می تواند ایران را از ظرفیت های آن ها بهره مند سازد. از این رهگذر 
اعتدال در سیاست داخلی و بهادادن به نیروها از هر دو جناح سیاسی اصلاح طلب 
و اصولگرا هم می تواند راهگشای چالش ها و مشکلات باشد. با این وجود اما این 
پیشنهاد شورای مرکزی حزب کارگزاران نه تنها مورد استقبال قرار نگرفته بلکه برخی 
اقدامات حتی موجب اعتراض »محسن هاشمی« فرزند وی و رییس شورای شهر و 

عضو شورای مرکزی حزب شده است.
شوراهای اصلاح طلبی و تلاطم های پیش رو

با پیشنهاد کارگزاران درباره انتخابات آینده اما شرایط برای نهادهای  همزمان 
تصمیم گیر و هماهنگ کننده در جریان اصلاحات چندان جالب توجه نیست. 
شورای عالی سیاستگذاری که از سال 94 مسوولیت تصمیمات انتخاباتی جریان 
اصلاحات را برعهده دارد با استعفای رییس و نایب رییس خود، اوضاع متزلزلی را 
تجربه می کند. شورای هماهنگی جبهه اصلاحات هم به عنوان مهمترین نهاد 
هماهنگ کننده در اردوگاه اصلاحات با برخی انتقادات و حتی استعفاهایی روبرو 
شده است. حزب اراده ملت به دبیرکلی »احمد حکیمی پور« دوم مردادماه با انتشار 
بیانیه ای خروج خود را از شورای هماهنگی جبهه اصلاحات اعلام و تاکید کرد: 
»این حزب امید و آمالی که در پیوستن به شورای هماهنگی داشت عملا بر باد رفته 

می داند و حجت بر ما تمام شده و ادامه وضع موجود غیرقابل قبول است.«
پیش از این حجت الاسلام »رسول منتجب نیا« دبیرکل حزب جمهوریت هم با 
بی خاصیت خواندن شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان، گفته بود: »بسیاری از 
احزاب و نیروها از جمله برخی اعضای کارگزاران در مخالفت با این شورا صحبت 
می کنند، بسیاری از اصلاح طلب نیز کنار کشیدند و در واقع صرفا اسمی از شورا، 
بیشتر باقی نمانده و بر این باورم این تشکیلات و نهاد غیرقانونی نمی تواند در آینده 

نقشی داشته باشد.«
این میزان انتقاد از شوراهای تصمیم گیر در جریان اصلاحات کار را برای آن ها 
مبلغ« عضو  شورای عالی  اگر »مرتضی  از همیشه خواهد کرد؛ حتی  دشوارتر 
سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان معتقد باشد که جریان اصلاحات الاماشاءالله 
رجل سیاسی  دارد و این گروه متشکل از نیروهای توانمند،  کارآمد و امتحان پس داده 
است، این طیف »انتخابات« را یک اصل و حق مسلم مردم می داند و به همین 
دلیل برای حضور در انتخابات حتماً فعال خواهد شد.« این دیدگاه در حالی مطرح 
می شود که افرادی مانند »هادی غفاری«، عضو مجمع نیروهای خط امام، هیچ 

شانسی برای برنده شدن در انتخابات 1400 برای اصلاح طلبان قائل نیست.
طیف متنوعی از اظهارنظرها، مخالفت ها و موافقت ها با ارکان اصلاح طلبی و 
انتخابات 1400 در حالی بیان می شود که اصلاحات بیش از همیشه نیازمند بازگشت 
بدنه همفکر و هواخواه خود در جامعه به پای صندوق رای است.  گروهی بازگشت به 
اندیشه های آیت الله هاشمی و حضور در قدرت را حتی با نامزدی از جناح دیگر در 
سر دارند. گروهی همچنان منتقد رویه های تایید صلاحیت هستند و هنوز استراتژی 
خاصی برای آینده در نظر ندارند. گروه دیگر شورای عالی را مسبب ناکامی های اخیر 
می داند در حالی که شمار دیگری رییس این شورا را گزینه مناسب نامزدی اصلاح 
طلبان عنوان می کنند. شماری از شخصیت های منتسب به اصلاحات، شعسا را 
پروژه ای تمام شده و بی فایده می دانند و گروه دیگری در پی یافتن رییس تازه ای 
برای آن هستند. با این اوصاف می توان گفت در سر جریان اصلاحات هر استراتژی 

درصدی از آشفتگی و اختلاف را دارد و همین آینده راسخت تر کرده است.
تا انتخابات 1400 زمان زیادی باقی نمانده است. حجت الاسلام مجید انصاری 
عضو مجمع روحانیون معتقد باشد که زمان به اندازه کافی هست اما محسن هاشمی 
هشدار می دهد که اگر به وقت در این زمینه اجماع و راهکاری مشخص نشود، اصلاح 

طلبان ریاست جمهوری آینده را از دست خواهند داد.

سیاسی

 FATF جدا از مشکلات تجارت خارجی ناشی از تحریم ها، نهایی نشدن همه قوانین 
در ایران به مشکلات این مساله دامن زده است؛ کارشناسان اقتصادی تاکید دارند 
تصویب آن می تواند سیگنال مثبتی به اقتصاد ایران بدهد تا در کنار فرصت مبادلات 

بانکی با دنیا، زمینه جذب سرمایه ایرانیان خارج از کشور نیز فراهم شود. 
مسائل اقتصادی کشور در سخنان تلویزیونی رهبر معظم انقلاب به مناسبت عید 
سعید قربان، بار دیگر مورد تاکید و توجه قرار گرفت. یکی از مباحث مطرح شده توسط 
ایشان، به ورشستگی و فروپاشی رساندن اقتصاد ایران بود. در این سخنان، بر تمرین 
جداسازی اقتصاد ایران از نفت تأکید شد. همچنین مهار نوسان قیمت ها، ایجاد ثبات 
در بازارها و حفظ ارزش پولی ملی، به عنوان مساله فوری در بخش اقتصاد کشور مطرح 
شد. ایشان دلایل سیاسی، امنیتی افزایش قیمت ارز را بیش از دلایل اقتصادی مؤثر 

دانستند و افزودند: باید با کسانی که به این آتش دامن می زنند، جداً مقابله شود.
در حال حاضر، یکی از مسائل اساسی پیش روی صادرکنندگان در حوزه نفتی و 
غیرنفتی، ناتوانی در بازگرداندن ارز حاصل از صادرات به کشور است. چندی پیش 
مجیدرضا حریری رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین از قطع مبادلات بانکی روسیه و چین 
با ایران خبر داده بود. در واقع در شرایطی که حتی شرکای عمده تجاری ایران به دلیل 
عدم همکاری ما با FATF و سایر کشورها به دلیل تحریم ها، مبادلات بانکی با ایران را 
به حداقل رسانده اند، توسعه صادرات و ارزآوری به یک مساله پیچیده تبدیل شده است.
علاوه بر این، مساله تأمین ارز، یکی از عوامل مؤثر بر ثبات بخشی به بازارها و مهار نوسان 
قیمت هاست. به عقیده کارشناسان، بخشی از مسائل مربوط به تأمین ارز و کنترل نرخ 
آن، به دلیل کارشکنی های داخلی رخ داده است. اشاره این گروه، به وضعیت ایران در 
FATF  است که با وجود تصویب در مجلس شورای اسلامی و تمدیدهای چندباره، در 

مجمع تشخیص مصلحت نظام متوقف شد.
مهدی پازوکی اقتصاددان و مدرس دانشگاه در گفت وگو با ایرناپلاس در این زمینه 
گفت: از آنجایی که ایران خود قربانی تروریسم به شمار می رود، پیوستن به FATF راهی 
برای مقابله با تروریسم است و همچنین سیگنال مثبتی به اقتصاد ایران خواهد داد. در 
واقع با عدم همکاری با FATF، اقتصاد ایران نه تنها فرصت مبادلات بانکی با دنیا، بلکه 

فرصت جذب سرمایه ایرانیان خارج از کشور را نیز از دست می دهد.
مشروح گفت وگو با این کارشناس اقتصادی به این شرح است:

اگر به جای چین و روسیه بودیم، مبادلات بانکی را قطع می کردیم
فعالان اقتصادی در روزهای گذشته از قطع مبادلات بانکی شرکای عمده 
تجاری ایران از جمله چین و روسیه به دلیل نپذیرفتن شرایط FATF خبر داده اند. 

ارزیابی شما از این تغییر در روابط بانکی با شرکای اصلی تجاری کشور چیست؟
_ اگر جای آنها بودیم همین کار را می کردیم. مجمع تشخیص مصلحت نظام، یک 
تصمیم غیرکارشناسی و غیرملی گرفته است و باید در این در این زمینه پاسخگو باشد. ما 
باید مشخص کنیم آیا می خواهیم با دنیا کار کنیم یا خیر. اگر می خواهیم با دنیا تجارت 
داشته باشیم، نظام بانکی ما باید بتواند با نظام بانکی کشور مقابل، امکان برقراری ارتباط 

داشته باشد.
FATF در نظام بانکی مانند فیفا در حوزه ورزش فوتبال است. اگر کشوری مقررات 
فیفا را رعایت نکند، حتی یک تیم محلی از کشوری جهان سومی نیز حاضر نمی شود با 
تیم ملی آن مسابقه دهد زیرا دچار محرومیت می شود. این موضوع در زمینه روابط مالی 
و تجاری نیز وجود دارد. بعد از واقعه یازدهم سپتامبر، مبارزه با پولشویی و تأمین مالی 
تروریسم در اقتصاد دنیا تشدید شده است. در حال حاضر 189 کشور جزو کشورهای 

همکار FATF و 37 کشور نیز عضو اصلی آن هستند.
همکاری ایران مانند شرکای عمده تجاری خود یعنی چین، ترکیه و روسیه به عنوان 
عضو اصلی FATF مطرح نبود؛ بلکه قرار بود به عنوان عضو همکار در این پیمان 
 FATF با و کره شمالی  ایران  تنها  باشد. در حال حاضر  بین المللی حضور داشته 

همکاری نمی کنند.
پیوستن ایران به FATF خلاف منافع ملی نیست

برخی از اعضای مجمع تشخیص مصلحت معتقدند پیوستن به FATF به 
یک مساله سیاسی در ایران تبدیل شده که اختلاف های داخلی به وجود آورده 
و گروه ویژه اقدام مالی به دنبال سوءاستفاده از این اختلاف ها و درخواست های 
فراقانونی از ایران است. این عده نسبت به ورود این گروه به مسائل داخلی کشور 
اظهار نگرانی می کنند. سؤال این است که آیا پیوستن به FATF می تواند خطراتی 

برای منافع ملی کشور حداقل در حوزه اقتصادی داشته باشد؟
_ پرسش من چه به عنوان یک شهروند عادی و چه به عنوان یک کارشناس اقتصادی 
از مجمع تشخیص مصلحت نظام این است که چرا منافع ملی ایران را در نظر نمی گیرد؟ 
دولت ایران لایحه ای را که به زیان منافع ملی کشور باشد به مجلس تقدیم نمی کند؛ 
مجلس شورای اسلامی نیز لایحه ای را که ضد منافع ملی ایران باشد تصویب نمی کند؛ 

اما این مصوبه بیش از یک سال در مجمع تشخیص مصلحت نظام باقی مانده است.
مجمع تشخیص در این مورد مصلحت کشور را تشخیص نداده است. اگر من جای 
آنها بودم، استعفا می کردم و از ملت ایران پوزش می طلبیدم. شما نمی توانید یک 
کارشناس اقتصادی و غیررانتی پیدا کنید که بگوید پیوستن ایران به FATF بر خلاف 

منافع ملی کشور است.
سؤال اینجاست که چرا شرکای تجاری عمده جمهوری اسلامی یعنی چین، روسیه و 
ترکیه عضو اصلی FATF هستند. اگر FATF یک پدیده استثماری است، چرا شرکای 
عمده ایران به عضویت آن درآمدند؟ این عضویت به نفع اقتصاد چین، روسیه، ترکیه و 
سایر اعضاست. تأیید همکاری ایران با FATF توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
به منزله یک سیگنال مثبت به اقتصاد ایران و نشان دهنده  عقلانیت بر اقتصاد کشور 

است.
این سیگنال مثبت چگونه می تواند بر ابعاد گوناگون اقتصاد ایران تأثیرگذار 

باشد؟
_ ما باید تکلیف خود را درباره روابط بین المللی مان مشخص کنیم. یکی از مسائل 

کنونی اقتصاد ایران، بسته بودن آن است. اگر همین امروز اعلام شود مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با پیوستن ایران به FATF موافقت کرده، نرخ ارز در بازار حداقل هزار 

تومان کاهش پیدا می کند.
با این حال روال کنونی که در پیش گرفته ایم خودتحریمی است. حتی اگر فرض کنیم 
در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا جو بایدن انتخاب شود و رئیس جمهوری جدید 
به برجام بازگردد، در این صورت نیز نمی توانیم با دنیا ارتباط مالی داشته باشیم. اگر 
 FATF بخواهیم نظام بانکی خود را با نظام بانکی جهان مرتبط کنیم، باید مقررات مالی

را بپذیریم. این مقررات به نفع اقتصاد ایران است.
فرصت ایران برای همکاری با FATF چندین بار تمدید شد، اما از هیچ کدام از این 
فرصت ها استفاده نکردیم. امروز در حالی مجلس شورای اسلامی بازگشت پول های ما 
از کره جنوبی را از دولت مطالبه می کند که ما امکان نقل وانتقال بانکی نداریم. دلیل آن 
نپیوستن و همکاری نکردن با FATF است. این انتظار نباید وجود داشته باشد که این 
پول ها با چمدان به کشور بازگردد. مجلس باید پاسخگو باشد در شرایطی که ما مقررات 
FATF را نپذیرفتیم و از طرف دیگر، با تحریم های آمریکا دست و پنجه نرم می کنیم، چرا 

باید در داخل کشور نیز خود تحریمی وجود داشته باشد؟
محرومیت اقتصاد از سرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور

آیا تعیین تکلیف همکاری با FATF  بر مسائل داخلی اقتصاد، فارغ از مبادلات 
بین المللی نیز مؤثر است؟

_ یکی از مسائل اقتصادی داخلی ما در حال حاضر پولشویی و فساد است. دلیل فرار 
مالیاتی بالا و فساد اقتصادی در ایران این است که در بخشی از نظام بانکی کشور ما 

پولشویی انجام می شود.
به  دارد.  وجود  کشور  در  مساله  این  می دهد  نشان  اقتصادی  فساد  پرونده های 
دادگاه های بانک سرمایه و نقل وانتقال پول توجه کنید. پولشویی معضل اقتصاد ماست 
که البته در حال حاضر با اقدامات همتی رئیس کل بانک مرکزی، جلوی بخشی از آن 
 FATF گرفته شده است. بنابراین ما می توانیم علاوه بر استفاده از آثار مثبت پیوستن به
در مبادلات بین المللی، از منافع داخلی که برای اقتصاد کشور به همراه می آورد نیز 

استفاده کنیم.
یکی دیگر از مشکلاتی که در اقتصاد کشور وجود دارد، موانع فضای کسب وکار و 
فقدان سرمایه گذاری است. ما نیازی به وام گرفتن از بانک جهانی نداریم زیرا می توانیم 
سرمایه ایرانیان خارج از کشور را جذب کنیم. برآوردها نشان می دهد در حالت بدبینانه 
رقمی حدود 400 میلیارد دلار و در حالت خوشبینانه حدود 800 میلیارد دلار حجم 
سرمایه ایرانیان خارج از کشور است. حتی اگر 10 درصد حداقل این سرمایه ها یعنی 

40 میلیارد دلار وارد اقتصاد کشور شود، شاهد شکوفایی اقتصادی خواهیم بود.
با این حال این مساله مشروط بر این است که مقررات بین المللی را پاس بداریم. ما 
باید بتوانیم از ظرفیت های بین المللی که برای اقتصاد ایران وجود دارد، استفاده کنیم. 
ما سالیانه مبالغی را برای حق عضویت در این نهادها از جمله سازمان ملل می پردازیم. 
همان طور که عضویت در سازمان ملل برای ایران مفید است، عضویت در کارگروه اقدام 

مالی نیز برای اقتصاد ایران منافعی را به همراه دارد.
درست است که سازمان های بین المللی نقایصی نیز دارند اما در مجموع همکاری با 
آنها به نفع اقتصاد ایران است.  به عنوان مثال در بانک توسعه اسلامی نیز عضویت داریم 
که اکنون راهبری آن در اختیار عربستان است، اما از منافع عضویت در آن استفاده 

می کنیم. بنابراین نباید به سمت خودتحریمی برویم.
ضرورت حضور در پیمان های مبارزه با تروریسم به عنوان قربانی تروریسم

می توان گفت پیوستن به FATF بر محیط کسب وکار، اصلاح نظام بانکی 
و مبارزه با فساد اقتصادی در داخل کشور تأثیرگذار باشد. چه اقدامات دیگری 
می توانند همسو با پیوستن به پیمان های بین المللی، بر بهبود شاخص های 

اقتصادی کشور اثرگذار باشند؟
_ البته به معنای این نیست که اگر FATF را بپذیریم همه مسائل اقتصادی کشور حل 
خواهد شد. مساله اقتصاد ایران با مدیریت کارآمد، حاکمیت نظام تدبیر و پیاده سازی 
اصول حکمرانی خوب حل خواهند شد. بزرگترین مشکلی که در حال حاضر اقتصاد 
ایران با آن مواجه است، ناآگاهی اقتصادی است. بسیاری از مقام های تصمیم گیر در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، جهان و فعل و انفعالات دنیا را نمی شناسند و تصور 

می کنند فقط ما در ایران به دنبال مبارزه با فساد هستیم.
ما از آنجایی که خود قربانی تروریسم هستیم، باید پیمان های بین المللی که مبارزه با 
تروریسم را در دستور کار خود قرار دادند بپذیریم و FATF نیز یکی از آنهاست. اقتصاد 
ایران اکنون بیشتر از نان شب به شفافیت نیاز دارد و پذیرفتن مقررات FATF به افزایش 
شفافیت در اقتصاد ایران کمک می کند. در حال حاضر اقتصاد ایران روز به روز بسته تر 
می شود و علت آن، دو دسته از تحریم هاست؛ یعنی تحریم هایی که دشمن انجام 

می دهد و تحریم هایی که در داخل کشور اعمال می شود.

نگاه کارشناسان اقتصادی از پیامدهای اجرا نشدن الزامات FATF؛

چرا خود تحریمی می کنیم؟

 تحلیل گر مسائل اروپا با توجه به نزدیک شدن به موعد 
اجرایی شدن قطع نامه 2231 سازمان ملل متحد مبنی 
بر لغو تحریم های تسلیحاتی ایران به تحلیل و بررسی رفتار 

کشورهای اروپایی در این موضوع پرداخت. 
ایالات متحده آمریکا طی ماه های اخیر همه توان خود را 
به کار گرفته تا ایران را به هر طریق ترغیب به خروج از برجام 
کند و در این میان از هیچ کوششی برای همراه ساختن 
کشورهای عضو برجام دریغ نکرده است، اما سفارت ایران در 
بریتانیا در حساب توئیتر خود نوشت که برایان هوک نماینده 
آمریکا که برای همراه ساختن انگلیس در تمدید تحریم های 
تسلیحاتی ایران به بریتانیا سفر کرده بود، نتوانسته موفقیتی 
در همراه ساختن لندن علیه ایران به دست بیاورد و دست 

خالی این کشور را ترک کرده است.
»مرتضی مکی« تحلیلگر مسائل بین الملل در گفت وگو 
مبنی  آمریکایی  مقام های  اخیر  اظهارات  درباره  ایلنا   با 
ایران و همچنین توییت  بر تمدید تحریم های تسلیحاتی 
زیادی  امید  آمریکایی ها  گفت:  لندن،  در  ایران  سفارت 
دارند که از طریق متحدان اروپایی خودشان به هر صورتی 
اکتبر  ماه  در  ایران  تسلیحاتی  تحریم های  لغو  از  که شده 
جلوگیری کنند و ساز و کاری را هم که دنبال می کنند از 
طریق شورای امنیت یا توافقنامه برجام است که تلاش دارند 
همراهی و هم سویی اروپاییان را به دست بیاورند؛ اروپاییان 
تحریم های  لغو  مخالف  آمریکایی ها  مانند  اینکه  علیرغم 
تسلیحاتی ایران هستند، اما در دو سالی که از خروج آمریکا 
از برجام می گذرد، حداقل از لحاظ سیاسی تلاش کرده اند تا 
خودشان را با آمریکا همسو نشان ندهند و برجام را به عنوان 
یک دستاورد سیاسی بزرگ حفظ کنند. وی ادامه داد: در 
روزها و ماه های بسیار حساسی قرار داریم اروپایی ها باید یک 
تصمیم بزرگ اتخاذ کنند؛ به همین دلیل ما شاهده یک ابهام 
در سیاست دولت های اروپایی هستیم اما انتظار نمی رود که 
این ابهام برای مدت طولانی ادامه پیدا کند. توئیت سفارت 
ایران در لندن می تواند نشانه مثبت از احتمال اراده قوی تر 
دولت های اروپایی در مخالفت با طرح آمریکا در جلوگیری از 
لغو تحریم های تسلیحاتی ایران باشد اما همچنان نمی توان 
خوش بین بود چرا که لابی اسرائیل و برخی دولت های عربی 
منطقه در پایتخت های کشورهای اروپایی به شدت مشغول 
رایزنی هستند تا بتوانند همراهی اروپا را در کمک به  آمریکا 
برای تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران را به دست بیاورند. 

اگر اروپا چنین کاری کند، مرگ برجام حتمی است.
این تحلیل گر مسائل اروپا با بیان اینکه جمهوری اسلامی 
ایران به صراحت اعلام کرده است  که اگر اروپایی ها از لغو 

ایران جلوگیری کنند، قطعاً دیگر  تحریم های تسلیحاتی 
برجامی وجود نخواهد داشت، گفت:  درست است که اعلام 
مرگ برجام پیامدهای سیاسی بزرگی به همراه خواهد داشت 
و فشارهای سیاسی مضاعفی را به ایران خواهد آورد اما به 
طور قطع اروپایی ها بازنده جنگ اراده ها در حفظ توافقنامه 
برجام خواهند بود. وی درباره چگونگی ادامه حمایت های 
چین و روسیه از ایران خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش 
نظر می رسد  به  بعید  و چین  روسیه  با  آمریکا  میان  تنش 
تغییر اساسی  آینده بخواهیم شاهد  ماه  حداقل در چند 
در رویکرد این دو کشور در همراهی با آمریکا در قبال ایران 
باشیم؛ آمریکایی ها امیدوار هستند از طریق مکانیسم ماشه 
در توافقنامه برجام به هدف خودشان برسند؛ اگر کشوری 
از اجرای تعهدات کشورهای عضو در برجام ناراضی باشد و 
بخواهد آن را از طریق مکانیزم حل اختلاف و مکانیزم ماشه 
به شورای امنیت ببرند در آنجا کاری از چین و روسیه ساخته 
نیست که بخواهند جلوی لغو تحریم های تسلیحاتی ایران 
را بگیرند؛ آمریکایی ها نیز خیلی امیدوار هستند بتوانند از 
این طریق دولت های اروپایی را متقاعد کنند که توافقنامه 
برجام چنین ساز و کاری به طرف های برجام برای انجام 
چنین کاری را می دهد. در آنجا ممکن است که اروپایی ها، 
چین و روسیه با موضع آمریکا مخالفت کنند اما کاری از آنها 

بر نمی آید.
این کارشناس مسائل بین الملل افزود: در لغو تحریم های 

از  بیش  و سیاسی  تبلیغاتی  ایران؛ جنبه های  تسلیحاتی 
جنبه های دیگر آن مهم است، ایران در شرایط اقتصادی و 
مالی خوب نیست که بخواهد از این موقعیت استفاده کرده 
و ساز و کار نظامی خودش را تجهیز کند اما از نظر سیاسی 
و تبلیغاتی لغو تحریم ها، جانی دوباره به برجام خواهد داد 
و یک شکست بزرگ برای آمریکا به همراه خواهد داشت که 
نتوانسته با خروج از برجام به آن پایان دهد و مرگ آن را رقم 
بزند. وی درباره سکوت برخی دیگر از کشورهای اروپایی 
در مقابل اقدامات آمریکا و لغو تحریم های تسلیحاتی ایران 
بیان کرد: سکوت دولت های فرانسه و آلمان در قبال برجام 
و حرکات سیاسی که آمریکا برای لغو تحریم های تسلیحاتی 
ایران انجام می دهد، به زیان ترامپ است تا اینکه بخواهد 
جنبه مخالفت با ایران باشد، قطعاً اروپایی ها نمی خواهند 
بایستند؛ موضع  ترامپ  آمریکای  به صورت آشکار جلوی 
انگلیسی ها که بسیار نزدیکتر از فرانسه و آلمان به آمریکا 
است، یک سیگنال مثبت است که همسویی و همراهی 
دولت های فرانسه و آلمان را به دست می آورد. اگر انگلیس 
جلوی آمریکا بایستد و با لغو تحریم های تسلیحاتی ایران 
مخالفت کند، موضع فرانسه و آلمان قوی تر خواهد بود و آنها 

با اراده بیشتر جلوی ترامپ خواهند ایستاد.
مکی درباره اقدام های احتمالی آمریکا برای فشار بر ایران 
گفت:  کشور  این  جمهوری  ریاست  انتخابات  از  پیش  تا 
آمریکایی ها طی دو سال گذشته هر آنچه که خواستند برای 

مرگ برجام انجام دادند و دیگر ابزاری نمانده که آنها بخواهند 
از آن در جهت اینکه ایران را ترغیب به بازی در زمین آمریکا و 

اعلام خروج از برجام کنند.
وی افزود: طی دو ماه آینده نیز انتظار نمی رود آنها ابزاری 
داشته باشند به همین دلیل به دنبال همراهی دولت های 
اروپایی هستند چرا که غیر از سازوکار دولت های اروپایی هیچ 
ساز و کاری در قوانین برجام یا شورای امنیت وجود ندارند 
که از این طریق بخواهند جلوی لغو تحریم های تسلیحاتی 

ایران را بگیرند.
این تحلیلگر مسائل برجام با بیان اینکه اروپایی ها به دنبال 
تحریم های  و  کرده  دنبال  را  میانی  راه حل  که  بودند  این 
به  توجه  با  شد:   یادآور  کنند،  تمدید  را  ایران  تسلیحاتی 
موضع گیری ایران و کشورهای روسیه و چین، قدرت مانوری 
برای اروپایی ها باقی نماند که بخواهند همچنان در وسط 
بایستند و یک موضع میانه بگیرند؛ نه در سمت ایران و نه در 

سمت آمریکا باشند و بتوانند تنش را مدیریت کنند.
وی افزود: تا ماه اکتبر روزهای حساسی است و نمی توان 
خواهند  چه  فاصله  این  در  اروپایی ها  که  کرد  پیش بینی 
ترامپ  با  همسویی  و  همراهی  به  بخواهند  اگر  آنها  کرد، 
نزدیک شوند و از لغو تحریم های تسلیحاتی جلوگیری کنند 
همه  تلاشی که در دو سال گذشته برای حفظ برجام انجام 
داده اند از دست خواهد رفت. بنابراین اروپایی ها جای مانور 
زیادی برای جلوگیری از لغو تحریم های تسلیحاتی ندارند 
و موضوع راهبردی آنها این است که نمی توانند با آمریکای 

ترامپ همراهی و همسویی زیادی داشته باشند.
خارجه  امور  وزیر  ماس"  سخن"هایکو  به  اشاره  با  مکی 
آلمان مبنی بر اینکه »اگر بعد از ترامپ بایدن نیز پیروز شود، 
مناقشات آمریکا و اروپا به سادگی حل و فصل نخواهد شد«، 
سیاسی  شکاف  دچار  آنچنان  آمریکا  و  اروپا  کرد:  تصریح 
ایران نمی شود.  به  این شکاف محدود  عمیق هستند که 
ایران در شرایط فعلی یک موضع مهم و راهبردی در روند 
سیاست گذاری اروپا و آمریکا است، اما تنها موضوع مورد 
تنش آمریکا و اروپا نیست و ایستادگی اروپا در قبال آمریکا 
در موضوع برجام می تواند در حوزه های دیگر برای اروپایی ها 
طرح های سیاسی داشته باشد.  وی ادامه داد: اروپایی ها 
و  برجام  حفظ  برای  خودشان  مواضع  در  دارند  تلاش 
جلوگیری از لغو تحریم های تسلیحاتی ایران بایستند و با 
خبرهایی از نظرسنجی ها و فضای سیاسی آمریکا که احتمال 
شکست ترامپ را دور از ذهن نمی دانند امیدوار هستند که 
با بایدن بهتر بتواند مناقشات و اختلافات خودشان را حل و 

فصل کنند که یکی از آن ها می تواند برجام باشد.

مکی تحلیل گر مسائل اروپا: 

اروپایی ها درصورت مرگ برجام، بازنده جنگ اراده ها خواهند بود
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 کرونا پشت سد کنکور! 

بیش از 78 میلیون ایرانی از اینترنت استفاده می کنند 
آخرین گزارش رگولاتوری از وضعیت اینترنت کشور از نفوذ 94 درصدی اینترنت حکایت دارد به 
نحوی که بالغ بر 83 درصد مردم کاربر اینترنت موبایل هستند و نفوذ اینترنت ثابت خانگی به 11 
درصد رسیده است.به گزارش مهر، آخرین آمار و اطلاعات بخش ICT کشور که مربوط به پایان 
سه ماه نخست سال 99 می شود توسط سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی منتشر شده 
است.این آمار نشان می دهد که تا پایان خردادماه 99 بالغ بر 78 میلیون و 86 هزار و 663 نفر در 
ایران از اینترنت استفاده می کنند و به بیان دیگر مشترک اینترنت هستند.از این تعداد 68 میلیون 
و 992 هزار و 115 نفر مشترک اینترنت موبایل و 9 میلیون و 94 هزار و 548 نفر مشترک اینترنت 
ثابت هستند.بررسی این آمار حاکی از آن است که نسبت به پایان سال 98، شمار مشترکان اینترنت 
موبایل تغییر محسوسی نیافته، اما تعداد مشترکان اینترنت ثابت خانگی افزایش کمی داشته است.
بر این اساس تعداد مشترکان اینترنت ثابت که در پایان سال 98 حدود 9 میلیون و 24 هزار نفر اعلام 

شده بود طی سه ماهه نخست امسال حدود 70 هزار نفر افزایش داشته است.

هاشمی طبا: رئیس جمهور آینده اصولگرا یا اصلاح طلب نباشد
مصطفی هاشمی طبا، فعال سیاسی اصلاح طلب به این سوال که با توجه به مشکلات اقتصادی 
امروز کشور آیا رئیس جمهور در انتخابات آینده چهره سیاسی دارد یا اقتصادی، پاسخ داد: رئیس 
جمهور نباید یک چهره سیاسی یا اقتصادی باشد اما هم سیاست و هم اقتصاد را بفهمد. زیرا رئیس 
جمهور نمی تواند تئوریسین اقتصاد باشد اما باید توانایی جمع بندی نظریه هایی را که به می گویند 
را داشته باشد. وی همچنین افزود: همچنین یاران سیاسی که جهت گیری خاصی دارند نباید 
داشته باشد. بلکه بینش سیاسی داشته باشد اما وابسته به حریان خاصی نباشد. اگر رئیس جمهور 
بعدی فارغ از 2 جریان اصلاح طلب و اصولگرا باشد، بهتر است. البته ما کاندیدایی با این ویژگی ها 
را در شرایط فعلی نداریم و افرادی هم که هستند کمتر این مشخصات را دارند.   این فعال سیاسی 
اصلاح طلب با بیان آنکه در انتخابات مردم به کاندیداهای تکراری رای می دهند اما دوست دارند 
چهره جدید بیاید؛ گفت: همیشه به این صورت بوده است که مردم خواستار یک چهره جدید بودند، 

اما در آخر به کاندیداهای تکراری رای دادند چرا که او را می شناختند.  

نیش زنبور در درمان کرونا تاثیر دارد؟ 
دفتر روابط عمومی و امور بین الملل انستیتو پاستور ایران با ارایه توضیحاتی در مورد فیلم منتشر 
شده از تاثیر نیش زنبور عسل بر درمان ویروس کرونا در فضای مجازی اعلام کرد: ادعاهای مطرح 
شده، در این انستیتو مورد بررسی و تایید قرار نگرفته  است. در این اطلاعیه که روز سه شنبه منتشر 
شد، آمده است: اخیرا کلیپی در شبکه های مجازی در خصوص تاثیر نیش زنبور عسل بر درمان 
بیماری های مختلف از جمله کرونا ویروس توسط دکتر عظیم اکبرزاده خیاوی منتشر شده که وی 
وابستگی علمی خود را انستیتو پاستور ایران اعلام کرده است. در این اطلاعیه تاکید شده است: 
نامبرده عضو هیات علمی بازنشسته این انستیتو بوده و ادعاهای صورت گرفته در این ارتباط، در 

انستیتو پاستور ایران مورد بررسی و تایید قرار نگرفته است.

جزئیات اعطای تسهیلات به بازنشستگان تامین اجتماعی 
مصطفی سالاری ضمن اشاره به اعطای تسهیلات پرداختی به بازنشستگان سازمان تامین 
اجتماعی و افزایش اعتبار آن در سال جاری افزود: تا سال گذشته این اعتبار 200 میلیارد تومان بود 
که به حدود 50 تا 60 هزار نفر اعطا می شد و مبلغ آن سه میلیون تومان بود. امسال این اعتبار به 
2000 میلیارد تومان و مبلغ وام به پنج میلیون تومان رسیده که بین 400 هزار نفر توزیع می شود.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی افزود: تا کنون شماری از این تسهیلات در دو مرحله پرداخت 
شده است و مابقی طی سال در مراحلی توزیع خواهد شد. سهمیه استان ها مشخص شده و کانون 

های استانی اسامی را در اختیار سازمان می گذارند.

جعفرزاده ایمن آبادی پست جدید گرفت 
با حکم محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور، 
منصوب  کشور  برداری  نقشه  سازمان  ریاست  سمت  به  آبادی  ایمن  جعفرزاده  غلامعلی 
شد.ایمن و آبادی نماینده دو دوره رشت در مجالس نهم و دهم و عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه این دو مجلس بود. وی دانشجوی دوره دکترا عمران گرایش خاک و پی )در مقطع 
رساله( است.جعفرزاده ایمن آبادی جانشین مسعود شفیعی شده که نزدیک به دو سال در 

این سازمان فعالیت می کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

اختصاص فضاهای روباز شهری برای 
عزاداری محرم

معاون خدمات شهری شهرداری قم از پیش بینی آماده سازی برخی فضاهای 
باز شهری برای استقرار هیات های مذهبی در ایام محرم امسال خبر داد.

سید امیر سامع در جلسه هم اندیشی برگزاری مراسم محرم در جلسه کمیسیون 
فرهنگی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه از اسفند سال گذشته که 
بیماری کرونا در کشور همه گیر شده، شهرداری تلاش کرده مناسبت های 
مذهبی را در شهر پررنگ نگه دارد، اظهار داشت: در مناسبت هایی مانند نیمه 
شعبان با اینکه مراسم جمعی وجود نداشت اما فضاسازی شهری را انجام دادیم 

تا نشاط در شهر حس شود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم افزود: از طرفی در این دوران کارهای 
جدیدی هم انجام شد از جمله اینکه سیستم اذان گویی که در شهر وجود داشت 

را برای ایجاد سرور در ایام عید فعال کردیم.
سامع با اشاره به اینکه برای عید غدیرخم و ایام محرم نیز مناسب سازی فضای 
شهری صورت خواهد گرفت، ابراز داشت: در این مسیر از سازه های تبلیغاتی 
شهر قم به خوبی بهره می بریم خوشبختانه اخیرا سازه های خوبی در اختیار 
سازمان فرهنگی گذاشتیم که می توانیم برای هیات های مذهبی استفاده شود.
وی همچنین از طراحی و اجرای یک سری المان های سرو و المان ها نوری و 

ستاره ای برای ایام عید غدیر و ماه محرم خبر داد.
به گفته معاون خدمات شهری شهرداری قم، ضد عفونی مساجد و حسینیه ها 

برای آمادگی مراسم هم در دستور کار شهرداری قرار دارد.
سامع با اشاره به اینکه باید منتظر تصمیمات ستاد ملی کرونا در این زمینه 
باشیم، افزود: اگر در برگزاری مراسم در فضای بسته و حسینه ها محدودیت 

وجود داشت، یک سری فضای شهری برای این کار پیش بینی کرده ایم.
فضاسازی  برای  مناسبی  سطح  ما  بوستان های  از  بعضی  داد:  ادامه  وی 
هیاتی دارند اما برخی دیگر این امکان را ندارد که در پارکینگ های بزرگی که 
کنار بوستان وجود دارد این ظرفیت را ایجاد می کنیم. معاون خدمات شهری 
شهرداری قم به مسئله ایستگاه های صلواتی اشاره کرد و گفت: اصل وجود 
ایستگاه های صلواتی خوب است اما پذیرایی ممکن است دچار چالش هایی 

باشد که هماهنگی این موضوع باید با نظر متولیان سلامت صورت بگیرد.
سامع اظهار داشت: این موضوع ممکن است که ایستگاه های صلواتی نذر 
خودشان را در قالب کمک مومنانه اقدام کرده و حضور خود را به فعالیت تبلیغی 
بدون توزیع نذری محدود کنند، اینها راهکارهایی است که ضمن اینکه واجبات 

انجام می شود مباحث بهداشتی هم اجرا خواهد شد.

رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم مطرح کرد:

تلاش برای افزایش خدمات 
بین دستگاهی در قم یار

رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم گفت: قم یار همان فضایی 
گسترده ویژه خدمات الکترونیکی است و شهروندان می توانند بدون مراجعه 
حضوری و در محیطی امن با روش های آسان و سریع از خدمات و یا صدور 

مجوزی بهره مند شوند.
کوروش محمدحسینی با تشریح خدمات درگاه و پورتال شهرداری قم، اظهار 
داشت: در جهت ارتقای بستر جهت تربیت شهروند الکترونیک اقدامات خوبی 
انجام شده و شهرداری گام های مهمی در خصوص هوشمند سازی و توسعه 

زیرساخت های لازم برای استفاده از خدمات الکترونیکی برداشته است.
رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم افزود: شهروندان از طریق 
درگاه خدماتی الکترونیکی می توانند از خدمات حوزه شهرسازی، خدمات 
شهری، عمران شهری، حمل ونقل، بازیافت، ترافیک و فرهنگی و اجتماعی 
بهره مند شوند. محمدحسینی با بیان اینکه پرتال شهرداری و درگاه فضای 
مجازی، خدمت محور است و شهروندان می توانند با شهرداری در ارتباط باشند 
که دراین باره پنج درگاه عمده پیش بینی شده است، تصریح کرد: میز خدمت 
الکترونیکی قم یا قم یار یکی از خدمات مهم است که بر اساس دستورالعمل های 

سازمان بودجه و ریاست جمهوری تهیه شده است.
وی ادامه داد: قم یار همان فضایی گسترده ویژه خدمات الکترونیکی است و 
شهروندان می توانند بدون مراجعه حضوری و در محیطی امن با روش های آسان 

و سریع از خدمات و یا صدور مجوزی بهره مند شوند.
رئیس سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری قم خاطرنشان کرد: از طریق 
سامانه قمیار می توان به راحتی از خدماتی همچون صدور پروانه در احداث 
بنا و ساخت وساز، پروانه پایان کار، نقل وانتقال، درخواست از 137، نصب بنر، 
ثبت امتیاز همیار پسماند و جستجوی درگذشتگان و امور مربوط به مدیریت 
شهری بهره مند شد. محمدحسینی ادامه داد: در جلسه ای که در فرمانداری 
قم یار به عنوان اپلیکیشن استانی انتخاب و قرار شد کلیه خدمات از این سامانه 

ارائه شده تا بتوانیم با ادارات دیگر نیز همکاری کنیم.
 

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم مطرح کرد:

اجرای برنامه های فرهنگی با محوریت 
خانواده و در خانه

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم شیوع بیماری کرونا در 
کشور و اجرای قرنطینه خانگی را فرصتی در جهت مشارکت مردم در برنامه های 
اجتماعی حوزه فضای سبز دانست و گفت: سازمان باهدف تبدیل تهدید به 
فرصت در شرایط ایجادشده برنامه هایی را با محوریت خانواده و حضور در خانه 

طراحی کرد.
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت مشارکت مردمی در توسعه و نگهداری فضای 
سبز، اظهار داشت: برای توسعه و نگهداری فضای سبز با شرایط ایده آل نیازمند 
مشارکت مردمی به صورت جدی بوده و باید این احساس مسئولیت را در مردم 
ایجاد کنیم. مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم ارتقاء فرهنگ 
حفظ محیط  زیست در جامعه را نیازمند فعالیت های فرهنگی مستمر و هدفمند 
دانست و افزود: طراحی و اجرای برنامه هایی باهدف مشارکت مردم در توسعه و 

نگهداری فضای سبز نیازمند خلاقیت و پویایی است.
جوادیان ادامه داد: سازمان با در نظر گرفتن همه آیتم های لازم برای جلب 
مشارکت های مردمی از سال 96 اجرای پویش ملی “درخت دوستی بنشانیم” را 
در قم آغاز کرده است. وی از مشارکت بیش از 2٠ هزار نفر در دو سال گذشته در 
این پویش ملی خبر داد و گفت: با توجه به مشارکت گسترده مردم در این پویش، 

اجرای آن به  صورت ملی در سازمان مطرح  شده و مطالعات لازم انجام شد.
جوادیان ادامه داد: سپس با پیشنهاد سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم در نشست هم اندیشی مدیران عامل سازمان های پارک ها و فضای سبز 
شهرداری های کلان شهرهای کشور که در اسفند 98 برگزار شد، شعار »درخت 

دوستی بنشانیم« به عنوان شعار سال کشوری انتخاب شد.
وی از برگزاری پویش »درخت دوستی بنشانیم« در سراسر کشور خبر داد 
و گفت: با توجه به اهمیت این موضوع و لزوم مشارکت مردم در این پویش، 
رحمانی فضلی، وزیر محترم کشور جهت برگزاری این پویش به دستگاه های 
ذی ربط دستورات لازم را ابلاغ کرد. مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم نحوه شرکت مردم در این پویش را تشریح کرد و افزود: در این 
پویش سراسری شهروندان با ارسال کلمه »درخت« به سامانه ٣٠٠٠1٣97 
در پویش عضو شده و سازمان از سوی آن ها یک نهال در عرصه های جنگلی 
کاشت، همچنین شهروندان از اعتبار خرید گل و گیاه با تخفیف ٣٠ درصد 
بهره مند شدند. جوادیان با ابراز تأسف از عدم برگزاری جشن های درختکاری به 
علت شیوع ویروس کرونا در کشور، بیان کرد: باوجود همه محدودیت ها بیش از 
5 هزار نفر در هفته ملی منابع طبیعی و روز درختکاری  سال 1٣98 شرکت کرده 

و برنامه ها به صورت خانوادگی طراحی و اجرا شد.
و  معرفی  سازمان  برنامه های  از  دیگر  یکی  را  کاشانه”   ” طرح  اجرای  وی 
خاطرنشان کرد: این طرح با عنوان “طرح کاشانه” باهدف توسعه فضای سبز در 
مجتمع های مسکونی شهر در قالب پویش ملی درختکاری طراحی  شده است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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کسی که پر مدّعی و از خود راضی باشد )یعنی 
تنها کار خود را می پسندد(؛ مردم نسبت به چنین 

شخصی خشمگین و بدبین خواهند شد. 

چهار شنبه -پانزدهم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5090

بحارالانوار، ج. ۱۷، ص. ۲۱۵

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: متاسفانه بعدازآنکه پیک دوم ویروس 
کرونا در قم مشاهده گردید، از روز14مردادماه وضعیت استان قم به رنگ قرمز 

تبدیل شده و شاهد گسترش این ویروس در بین همشهریان هستیم.
محمدرضا قدیر روز سه شنبه در گفت وگویی افزود: عدم استفاده از ماسک، حضور 
در تجمعات و برگزاری آیین ها و همچنین جدی نگرفتن بیماری توسط برخی از 

مردم موجب بازگشت وضعیت قرمز در قم شده است.
تمامی مناطق استان قم وضعیت قرمز دارند 

وی گفت: از مردم عزیز قم درخواست می کنیم مسائل بهداشتی را رعایت کرده و 
فقط در صورت نیاز از منازل خارج شوند و افرادی که شغل آنها ایجاب می کند در 
محل کار باشند پروتکل ها را کاملا رعایت نمایند. به گفته وی، بیمارستان ها روزانه در 
حال تکمیل ظرفیت بوده و کادر درمان شبانه روز مشغول خدمات رسانی می باشند.  
قدیر اضافه کرد: از همشهریان عزیز تقاضا داریم با رعایت مسائل بهداشتی به کادر 

درمان کمک کنند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر تمامی مناطق، قم دارای وضعیت قرمز هستند 
گفت:نباید تصور شود که بخش ها و روستاهای قم وضعیت قرمز ندارند، در صورتی که 
طبق اعلام وزارت بهداشت تمامی استان به منطقه پرخطر و با رنگ قرمز در آمده است

عزاداری ها  طبق دستور ستاد ملی کرونا برگزارشود
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم  همچنین در شورای هیئات مذهبی استان قم 
گفت :بستری بیماران مبتلا به کرونا در حال افزایش است، دو ماه پیش بستری 

افراد مبتلا به کرونا 70 نفر بود که امروز به بیش از 350 نفر رسیده است.

وی ادامه داد:آمار فوت افراد هم در حال گسترش است و روزیکشنبه 7 نفر از 
افرادی که کرونا مثبت بودند جان خود را از دست دادند. 

قدیر بابیان اینکه قدرت سرایت ویروس 5 تا 9 برابر شده است و باید ماسک و 
فاصله گذاری در اولویت باشد تاکید کرد:شرایط قم قرمز است و باید تمامی قوانین 
ستاد ملی کرونا اجرایی شود. وی تصریح کرد باید با همدلی و وفاق مراسم های 

عزاداری طبق دستور ستاد ملی کرونا برگزار شود. 
قدیر درپایان گفت :برای برپایی مراسم های عزاداری با تاکید بر حفاظت از جان 

مردم، آماده همکاری هستیم.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

قم قرمز شد 
نگران تکمیل ظرفیت بیمارستان ها هستیم

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان قم  خبرداد:

پذیرش دانشجو در 5 رشته جدید کارشناسی ناپیوسته 
از  قم  استان  اسلامی  آزاد  دانشگاه  رئیس 
پذیرش دانشجو در 5 رشته جدید کارشناسی 
ناپیوسته بر اساس سوابق تحصیلی برای مهر 

سال جاری خبر داد.
با  که  کرد  اظهار  فضل اللهی  سیف الله 
پیگیری های انجام شده از سوی دانشگاه آزاد 
در  جدید  رشته  پنج  تعداد  قم  واحد  اسلامی 
مقطع کارشناسی ناپیوسته از شورای آموزش و 
گسترش سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی 
مجوز گرفت و برای مهر سال جاری بر اساس 
دانشجو  آزمون«  »بدون  تحصیلی  سوابق 
آزاد اسلامی  پذیرش می  شود. رئیس دانشگاه 

قم  افزود: با همکاری و مساعدت سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی توانستیم در مسیر افزایش 
رشته/ محل های مقطع کارشناسی پیوسته برای متقاضیان ادامه تحصیل در دانشگاه آزاد اسلامی قم 
گام های مؤثری برداریم. فضل اللهی گفت: در همین راستا پنج رشته تحصیلی ارتباط تصویری، ایمنی 
صنعتی و محیط کار، سخت افزارکامپیوتر،کارشناسی حرفه ای حقوق – حقوق ثبتی و هنرهای تجسمی 
به فهرست رشته های تحصیلی کارشناسی ناپیوسته دانشگاه آزاد اسلامی قم افزوده شد. وی ادامه داد: 
 www.azmoon.org متقاضیان ادامه تحصیل در این پنج رشته تحصیلی می توانند با مراجعه به سایت
در سامانه کارشناسی ناپیوسته بر اساس سوابق تحصیلی )بدون کنکور( ثبت نام خود را انجام دهند. 
این مسئول بیان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم برای مهر سال جاری در 64 رشته تحصیلی در 
مقاطع کارشناسی پیوسته و ناپیوسته و کاردانی پیوسته و ناپیوسته بر اساس سوابق تحصیلی بدون 
کنکور دانشجو می پذیرد. فضل اللهی توصیه کرد که علاقه مندان به ورود به دانشگاه می توانند با انتخاب 
دانشگاه آزاداسلامی واحد قم از ظرفیت های علمی،پژوهشی، کارگاهی و آزمایشگاهی این واحد 

دانشگاهی بهره مند شوند.

معاون دادستان مرکز استان قم خبرداد:
آغاز طرح بازرسی و نظارت بر بازار املاک 

با متخلفان با قاطعیت برخورد می شود
معاون دادستان مرکز استان قم از تشکیل تیم بازرسی و نظارت بر مشاورین املاک و رصد فضای 

مجازی مرتبط با بازار زمین و مسکن خبر داد.
حمزه زارعی در این رابطه اظهارداشت : این تیم ها متشکل از نمایندگان اصناف، اتحادیّه مربوطه ، 
اداره نظارت بر اماکن و نیروی انتظامی بوده و تحت نظر دادستانی بصورت دوره ای بر مشاورین املاک 
، شناسایی دلالها و معاملات ملکی که موجب اخلال در بازار مسکن و افزایش بی رویه و بدون ضابطه 

قیمت مسکن میشوند نظارت و موارد تخلف و جرم را به مراجع مربوط اعلام خواهد نمود.
وی در ادامه بیان داشت: در قدم اول کلیه مشاورین املاک میبایست دارای مجوز های مربوطه بوده 
و حتما تمامی معاملات با قولنامه دارای کد رهگیری انجام و تمامی بخشنامه ها و قوانین مربوطه به 
درستی و کامل اجرا شود تا با شفافیت بتوان بر امور مربوط به املاک نظارت و از تخلفات احتمالی 
جلوگیری شود. معاون دادستان قم افزود: بازرسیها از منطقه پردیسان شروع خواهد شد و در سایر 
مناطق استان نیز بصورت همزمان ادامه خواهد یافت. زارعی خاطر نشان کرد: دادستانی قم با جدیت 
پیگیر تخلفات مرتبط با بازار مسکن بوده و با کسانی به هر نحو در بازار زمین و مسکن اخلال ایجاد کنند 

با قاطعیت برخورد و بنگاه مشاوره املاک مرتبط با آنها پلمپ خواهد شد.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

مردم توان تهیه زمین و مسکن را ندارند 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: نیاز به مسکن از سوی مردم وجود دارد، اما به علت 
گرانی های سرسام آور یک قشر از مردم توان تهیه زمین و مسکن را ندارند. پغلامرضا جانقربان در جلسه 
کارگروه امور زیربنایی در سالن کرامت استانداری، با انتقاد از بالا بودن قیمت زمین و ساخت وساز در 
قم،گفت: مردم توان اینکه 150 متر زمین را تهیه کرده و بسازند را ندارند، زیرا پایین ترین قیمت زمین 
متری 3 میلیون تومان بوده و این مسئله شرایط سختی را برای مردم ایجاد کرده است. معاون شهرسازی 
و معماری شهرداری قم با تاکید بر لزوم چاره اندیشی در این رابطه عنوان کرد: نیاز به مسکن از سوی 
مردم وجود دارد، اما به علت گرانی های سرسام آور یک قشر از مردم توان تهیه زمین و مسکن را ندارند. 
جانقربان با بیان اینکه این گرانی ها سبب بازگشت عده ای از شهرنشینان به سمت روستا ها شده است، 
ابراز کرد: هم جواری و نزدیکی به مرکز شهر که گاهاً کمتر از 17 کیلومتر است دو عامل مهمی هستند 

که در بازگشت به روستا ها و انتخاب محل کار در شهر ها از سوی این افراد تأثیرگذار است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: با آغاز فعالیت مدارس از نیمه 
شهریورماه، تأمین بهداشت محیطی و فردی در اولویت بوده بنابراین والدین 

نباید نسبت به ثبت نام فرزندان خود غافل شوند.
از نیمه  به آغاز سال تحصیلی جدید  با اشاره  حمیدرضا شیخ الاسلام 
شهریورماه اظهار داشت: با آغاز فعالیت مدارس کلیه تدابیر بهداشتی لازم 
فراخور وضعیت استان برای آموزش حضوری و غیرحضوری اندیشیده شده 
است؛ کلیه همکاران فرهنگی نیز بر اساس برنامه های ابلاغی خود موظف به 

حضور در مدارس خواهند بود.
اولویت بهبود کیفیت آموزش در جریان یادگیری

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با تأکید بر ثبت نام دانش آموزان 
در مدارس تصریح کرد: با توجه به ضرورت برنامه ریزی مدارس، والدین 
نباید نسبت به ثبت نام فرزندان خود غافل شوند چراکه تأمین بهداشت 
در  مدارس  بازگشایی  در  آموزان  دانش  و  همکاران  فردی  و  محیطی 

اولویت است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

آغاز فعالیت مدارس از نیمه شهریورماه 

استاندار تاکید کرد : هیئات مذهبی باید با الگوی 
رعایت کامل دستور العمل های بهداشتی در جهان 

تشیع باشند .
سرمست عصر دیروز در نشست با شورای هیئات 
به نزدیکی ماه محرم  با اشاره  مذهبی استان قم 
اباعبدالله  حضرت  سوگواری  مراسم  برگزاری   ،
الحسین )ع( به همراه رعایت کامل دستور العمل 
 : گفت  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  بهداشتی  های 
دستور  این  رعایت  الگوی  باید  مذهبی  هیئات 
العمل ها در جهان تشیع باشند . وی حفظ جان 
همه سوگواران را اولویت اول ستاد ملی مبارزه با 

کرونا عنوان و خاطر نشان کرد : همه ما هم اکنون 
وضع  آنکه  ویژه  به  داریم  قرار  سختی  آزمون  در 
قم باردیگر از نظر شیوع کرونا قرمز شده است . 
استاندار افزود : قم همواره زیرذره بین بوده و هست 
و ضروری است در این شرایط همه گروهها و اقشار 
مانند موج اول بیماری کرونا ، افتخارآفرینی کنند و 

قم را پیشگام مبارزه با این بیماری کنند .
امام  عزاداری  مراسم   : کرد  تصریح  سرمست 
حسین )ع( با هر نوع مراسم دیگری متفاوت است 
به گونه ای که در بسیاری از موارد امکان کنترل 
وجود ندارد بنابر این ضروری است هیئات مذهبی 

حفظ جان سوگواران را با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی به طور جدی مدنظر قرار دهند .

استاندار توزیع نذری و اطعام را در مراسمات محرم 
ممنوع اعلام کرد و گفت : این مسئله نیز باید فقط 

طبق دستور العمل های بهداشتی انجام شود .
برخی  ست  ممکن  اینکه  به  اشاره  با  استاندار 
بخواهند به دستورات رهبری معظم و ستاد ملی 
مقابله با کرونا بی اعتنایی کنند تاکید کرد : نباید 
اجازه داد چنین اقداماتی صورت بگیرد هر چند 
چنین  در  انتظامی  و  امنیتی  قضایی  مسئولان 

شرایطی به وظایف خود عمل خواهند کرد .

استاندار تاکید کرد : 

هیات های مذهبی ملزم به رعایت پروتکل های بهداشتی 
توزیع نذری و اطعام در مراسمات محرم ممنوع است

»آگهی فراخوان  مناقصه عمومی« تجدید مناقصه(  نوبت اول(

شرکت گاز استان قم 

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

در نظر دارد مناقصه عمومی یک  مرحله ای با ارزیابی فشرده  امور مرتبط 
و  جزء  مشترکین  گاز  کنتور  )قرائت  قم  استان  عمده  و  جزء  مشترکین  با 
شماره  به  مناقصه،  دفترچه  در  مستندات  طبق  قم(  استان  سطح  در  عمده 
20990914590000021 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
الکترونیکی  از طریق درگاه سامانه تدارکات  پاکتها  بازگشایی  و  مناقصه گران 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
2. برنامه زمانبندی مناقصه:

2-1- تاریخ انتشار اسناد  در سامانه: مورخ 99/۵/۱۳ می باشد.
2-2- مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا ساعت 19 روز شنبه مورخ ۱۳99/۵/2۵

2-3-جلسه  پاسخ به سوالات )در صورت نیاز متعاقبا اعلام می گردد(
 2-4- مهلت ارسال پاکت پیشنهاد قیمت و اسناد: ساعت ۱9 روز دو شنبه 

مورخ ۱۳99/6/۱۰
2-5- زمان گشایش پاکت های ارزیابی کیفی ساعت 9 صبح روز سه شنبه 

مورخ ۱۳99/6/۱۱
2-6- زمان گشایش پاکت های »الف، ب و ج«: ساعت 9  صبح روزسه شنبه 

مورخ ۱۳99/6/2۵
۳. شرایط متقاضیان:

3-1- توانایی انجام کار در مدت 365 روز تقویمی
اداره کل تعاون،کار و رفاه  از  3-2- دارا بودن رتبه خدمات عمومی ) کد5( 

اجتماعی
3-3- توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 
2174633403005 سیبا( به مبلغ 3,950,000,000 ریال به عنوان سپرده 

شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی
3-4- توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی

3-5-ارسال صورتهای مالی ثبت شده در سامانه پردیس درصورت پیشنهاد 
قیمت بالای ده برابرسقف معاملات متوسط

4. نکات قابل توجه:
4-1- این پیمان پیش پرداخت ندارد.

4-2- ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد 
کرد.

4-3- شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی 
پذیرفته نخواهد شد.

4-4- در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره فکس 
ویا36121303-  025-36620004 قم  استان  گاز  شرکت  پیمانهای  امور 

025و36121456-025تماس حاصل فرمایند.
www.  :4-5- این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس

nigc-qpgc.ir  ارسال گردیده است.

شماره مناقصه:
99-9 

شماره مجوز:
2۳6۷/۱۳99 


